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ZAPISNIK 

sa 12. sjednice  Skupštine  Istarske županije, održana  16. svibnja 2014. godine (petak) u 
Maloj koncertnoj  dvorani  Spomen doma u  Pazinu  

 Sjednicu  je u  17,02  sati otvorio  VALTER DRANDIĆ, predsjednik  Skupštine  
Istarske  županije  (IDS), koji je  sjednici i predsjedavao. 

Moli tajnicu  Skupštine  Istarske  županije, gospođu  Vesnu  Ivančić, da izvrši 
prozivku. 

PRISUTNI – ODSUTNI 

 

R.
br 

 VIJEĆNIK 
LISTA PRIMJEDBE 

1. Davor  Komar 
IDS-HNS-Zeleni  

2. Furio Radin 
IDS-HNS-Zeleni  

3. Elvira Krizmanić Marjanović 
IDS-HNS-Zeleni  

4. Valter Drandić 
IDS-HNS-Zeleni  

5. Ivan Jakovčić 
IDS-HNS-Zeleni Odsutan (O) 

6. Sandra Ćakić Kuhar 
IDS-HNS-Zeleni  

7. Tedi Chiavalon 
IDS-HNS-Zeleni  

8.  Vili Rosanda 
IDS-HNS-Zeleni  

9. Nevija Poropat 
IDS-HNS-Zeleni  

10. Dragan Filipović 
IDS-HNS-Zeleni  

11. Josip Anton Rupnik 
IDS-HNS-Zeleni  

12. Osman Dželil 
IDS-HNS-Zeleni  

13. Vesna Šćira Knapić 
IDS-HNS-Zeleni  

14.  Vladimir Buršić 
IDS-HNS-Zeleni  

15. Zdenko Pliško 
IDS-HNS-Zeleni  

16. Slavica Popadić 
IDS-HNS-Zeleni  
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17. Igor Merlić 
IDS-HNS-Zeleni  

18. Tamara Brussich 
IDS-HNS-Zeleni  

19. Lirim Ramadani 
IDS-HNS-Zeleni  

20.  Eleonora Kotiga Vaš 
IDS-HNS-Zeleni  

21. Petra Kancijanić 
IDS-HNS-Zeleni  

22. Danica Miletić 
IDS-HNS-Zeleni  

23. Lino Kuharić 
IDS-HNS-Zeleni  

24. Stjepan Mraković 
IDS-HNS-Zeleni  

25. Damir Kajin 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr 

 

26. Danijel Ferić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

27. Tanja Vrbat 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr Odsutna (O) 

28. Silvano Hrelja 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr Odsutan 

29. Branko Ružić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

30. Mladen Premuš 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

31. Mirjana Galo 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

32. Evelina Biasiol Brkljačić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

33. Maja Šarić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

34. Kemal Velagić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

35. Bojan Skočilić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

36. Nikola Dobrila 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

37. Miljenko Koroman 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

38. Marino Diminić 
SDP-HSU-SDSS-HSLS-SDA Hr  

39. Marino Roce 
HDZ – HDS  

40. Ivica Butorac 
HDZ – HDS  
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OSTALI PRISUTNI : 

Mr. sc VALTER FLEGO, župan Istarske  županije 
VIVIANA BENUSSI, zamjenica župana IŽ 
VALERIO DRANDIĆ,  načelnik  Županijske uprave Istarske županije 
VESNA IVANČIĆ, tajnica  Skupštine  Istarske  županije 
MELITA FERENČIĆ,  pomoćnica  tajnice  Skupštine Istarske  županije 
IVAN KLARIĆ, voditelj zapisnika, 
MARIN GRGETA, pročelnik  Upravnog  odjela za decentralizaciju IŽ, 
SLAVICA BENČIĆ,  pročelnica Upravnog odjela za financije i proračun IŽ 
JOSIP ZIDARIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za održivi  razvoj IŽ 
MILAN ANTOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu , šumarstvo, lovstvo, 
ribarstvo i vodoprivredu IŽ 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik  Upravnog odjela za kulturu  IŽ 
BRANKO CURIĆ, pročelnik  Upravnog odjela za turizam IŽ, 
PATRICIA SMOLJAN, pročelnica Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku kulturu  
Istarske  županije,  
ORIANO OTOČAN, pročelnik Upravnog odjela za međunarodnu suradnju i europske poslove 
IŽ, 
DUŠKO  KISBERI, šef Kabineta Župana Istarske  županije, 
ROBI  ZGRABIĆ, ravnatelj Županijske uprave za  ceste Istarske županije,  
DR.sc.IRENA HRSTIĆ, sanacijska upraviteljica Opće bolnice  Pula, 
ŽELJKO DEDIĆ, Hrvatski  geološki institut, Zagreb 
 

PREDSJEDNIK Skupštine Istarske županije (IDS), konstatira da je izvršenom  
prozivkom  utvrđeno da sjednici  prisustvuje 39, a nakon dolaska  Furia  Radina, Tamare 
Brussich i Eveline Biasiol Brkljačić, 42 od 45 vijećnika, pa Skupština može punovažno 
raspravljati i odlučivati. 
 Na dobiveni dnevni red PREDSJEDNIK SKUPŠTINE, predlaže da se točka 20. – 
Prijedlog Rješenja o imenovanju ravnatelja IKA-e - Istarske  kulturne agencije - Agenzia 
culturale  Istriana, stavi iza točke 6. zbog obveza koje ima kasnije  pročelnik Upravnog odjela 
za  kulturu, gospodin Vladimir  Torbica, koji je  Skupština  glasanjem jednoglasno prihvatila. 

Skupština  Istarske županije je za  12. sjednicu utvrdila  slijedeći  

    D N E V N I R E D : 

1. Verifikacija zapisnika sa 11. sjednice Skupštine Istarske županije, 
2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije, 
3. Informacija o nacionalnom planu razvoja kliničkih bolničkih centara, kliničkih bolnica i 

općih bolnica u Republici Hrvatskoj, 

41. Željka Hrlić 
HDZ – HDS  

42. Tatjana Mrkonjić 
HDZ – HDS  

43. Damir Ilić 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  

44. Mario Radešić 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  

45. Ticijan Peruško 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  
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4.  
a) Prijedlog Godišnjeg izvještaja o izvršenju Proračuna Istarske županije za 

2013. godinu, 
b) Prijedlog Odluke o raspodjeli rezultata za 2013. godinu, 

5. Izvješće o radu Župana Istarske županije za 2013. godinu, 
6.  

a) Prijedlog Izmjena i dopuna Proračuna Istarske županije za 2014. godinu, 
b) Prijedlog Odluke o izmjeni i dopune Odluke o izvršavanju Proračuna Istarske 

županije za 2014. godinu, 
7. Prijedlog Rješenja o imenovanju  ravnateljice  IKA-e – Istarske kulturne  agencije – 

Agenzia culturale Istriana, 
8. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o provedbi Operativnog plana aktivnosti Plana za 

zdravlje Istarske županije za 2013. godinu, 
9. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Prijedlog godišnjeg izvještaja financijskog 

plana ŽUC-a Istarske županije za 2013. godinu, 
10. Prijedlog Odluke o donošenju Rudarsko geološke studije potencijala i gospodarenja 

mineralnim sirovinama Istarske županije, 
11. Prijedlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o osnivanju Javne ustanove "Zavod za 

prostorno uređenje Istarske županije", 
12. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija 

osnovnog školstva za 2014.godinu, 
13. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija 

srednjih škola i učeničkih domova za 2014. godinu, 
14. Prijedlog Obavijesti o namjeri davanja koncesije u svrhu gospodarskog korištenja 

pomorskog dobra radi obavljanja djelatnosti uzgoja školjaka u Savudrijskoj vali, 
15. Prijedlog Obavijesti o namjeri davanja koncesije na pomorskom dobru u svrhu 

gospodarskog korištenja morske plaže u Funtani, 
16. Prijedlog Odluke o provedbi Programa praćenje kakvoće mora za kupanje na plažama 

Istarske županije u 2014. godini, 
17. Prijedloga Rješenja o imenovanju mrtvozornika na području Istarske županije, 
18.  Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o naknadi za rad županijskih 

mrtvozornika, 
19. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Osnovne škole Vitomir Širola – Pajo Nedešćina, 
20. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti Lučkoj upravi Pula na potpisivanje Ugovora 

broj:035-02/14-02/01 za izvođenje podmorskih građevinskih radova na novom obalnom 
zidu uz prometnicu Veli Vrh – Riječki gat u Puli, 

21. Prijedlog Zaključka o imenovanju Natječajnog povjerenstva za provođenje javnog 
natječaja za imenovanje ravnatelja/ice Muzeja suvremene umjetnosti Istre – Museo d'arte 
contemporanea dell'Istria u Puli, 

22. Prijedlog Rješenja o imenovanju sudaca porotnika Županijskog suda u Puli, 
23.  

a) Prijedlog Rješenja o razrješenju i izboru potpredsjednika Odbora za društvene 
djelatnosti 

b) Prijedlog Rješenja o razrješenju i izboru člana Odbora za financije i proračun. 
 

ORDINE DEL GIORNO 
 

1. Verifica del verbale dell'11a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana, 
2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni, 
3. Informazione sul piano nazionale dello sviluppo dei centri clinici e ospedalieri nella 

Repubblica di Croazia, 
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4.  
a) Proposta della Relazione annuale sull'attuazione del Bilancio della Regione 

Istriana per il 2013, 
b) Proposta di Delibera sulla distribuzione dei risultati per il 2013, 

5. Relazione sul lavoro svolto dal Presidente della regione nel 2013, 
6.  

a) Proposta delle Modifiche e integrazioni del Bilancio della Regione Istriana per 
il 2014, 

b) Proposta di Delibera sulla modifica e integrazione della Delibera 
sull'attuazione del Bilancio della Regione Istriana per il 2014, 

7. Proposta del Provvedimento di nomina della direttrice dell'IKA - Istarska kulturna agencija 
- Agenzia culturale Istriana, 

8. Proposta di Delibera sull'approvazione della Relazione sull'attuazione del Piano operativo 
delle attività del Piano per la salute della Regione Istriana per il 2013, 

9. Proposta di Conclusione con cui si dà il consenso alla Proposta della relazione annuale 
del piano finanziario dell'Autorità regionale per le strade della Regione Istriana per il 
2013, 

10. Proposta di Delibera sull'emanazione dello Studio minerario-geologico del potenziale e 
della gestione delle risorse minerarie della Regione Istriana, 

11. Proposta di Delibera  sulla Modifica e integrazione della Delibera d'istituzione dell'Ente 
pubblico „Ente per l'assetto territoriale della Regione Istriana", 

12. Proposta di Delibera sui criteri, le misure e le modalità per finanziare le funzioni 
decentrate dell’istruzione pubblica elementare per il 2014, 

13. Proposta di Delibera sui criteri, le misure e le modalità di finanziamento delle funzioni 
decentrate delle scuole medie superiori e delle case dell'alunno per il 2014, 

14. Proposta di Avviso sull'intento di assegnare la concessione ai fini dello sfruttamento 
economico del demanio marittimo per lo svolgimento dell'attività di allevamento di cozze 
nella Baia di Pirano,  

15. Proposta di Avviso sull'intento di assegnare la concessione sul demanio marittimo ai fini 
ai fini dello sfruttamento economico della spiaggia marina di Fontane, 

16. Proposta di Delibera sull'attuazione del Programma di monitoraggio della qualità del 
mare per la balneazione sulle spiagge della Regione Istriana nel 2014 

17. Proposta del Provvedimento di nomina dei medici necroscopi sul territorio della Regione 
Istriana, 

18. Proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni della Deliebera sul corrispettivo per il 
lavoro dei medici necroscopi regionali, 

19. Proposta di Delibera con cui si dà il previo consenso alla proposta della Delibera sulle 
modifiche e integrazioni dello Statuto della Scuola elementare Vitomir Širola – Pajo 
Nedešćina, 

20. Proposta di Conclusione con cui si dà l'approvazione all'Autorità portuale di Pola a 
firmare il Contratto num.:035-02/14-02/01 d'esecuzione dei lavori subacquei di 
costruzione del nuovo muro costiero lungo la viabile Monte grande – Molo Fiume a Pola 

21. Proposta di Conclusione sulla nomina della Commissione concorsuale per l'attuazione 
del concorso pubblico per la nomina della direttrice/del direttore del Muzej suvremene 
umjetnosti Istre– Museo d'arte contemporanea dell'Istria a Pola, 

22. Proposta del Provvedimento di nomina dei giudici d'assise del Tribunale regionale di 
Pola. 

23.  
a) Proposta del Provvedimento di destituzione ed elezione del vicepresidente del 

Comitato per le attività sociali,  
b) Proposta del Provvedimento di destituzione ed elezione del membro del 

Comitato per le finanze e il bilancio. 
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AD – 1 Verifikacija zapisnika sa 11. sjednice Skupštine Istarske 
              županije 

   
Skupština je bez  primjedbi sa 36 glasova «ZA», bez  glasova «PROTIV» i  bez  

«SUZDRŽANIH»  glasova, verificirala 
 
    Z A P I S N I K  
 
             sa 11. sjednice  Skupštine  Istarske  županije 
  

AD – 2 Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
 

PREDSJEDNIK, predlaže Tedi Chiavalonu da kao predsjednik Kluba sazove 
koordinaciju  klubova  vijećnika  na kojoj bi se  dogovorilo da se prijave za  vijećnička  pitanja 
postave unaprijed kako se ne bi  gubio na vremenu. 

(D.Kajin : Onaj koji je danas zadnji da  drugi puta ima  prednost). 
 Gospodine Kajin, nisam vam dao riječ. Morate se javiti za diskusiju. 
 (D.Kajin :....) 
 Nisam vam dao riječ,  kao  da niste ništa  rekli. 

Za postavljanje vijećničkih pitanja javili su se: Sandra Ćakić Kuhar,  Danijel Ferić, 
Josip  Anton Rupnik,  Marino Roce, Damir Kajin, Vesna Skira Knapić,  Mario Radešić, Elvira 
Krizmanić Marjanović, Tedi  Chiavalon, Dragan Filipović, Mirjana Galo. 

Vrijeme za  postavljanje  vijećničkih pitanja je sat  vremena 
Najviše se mogu  postaviti  2 pitanju  u trajanju od  dvije minute. 
Pitanja su se  počela postavljati u 17,13 sati. 
 
SANDRA  ĆAKIĆ KUHAR, (IDS),  ima  dva pitanja koja  se odnose  na rad turističkih 

ambulanti. 
Tijekom protekle turističke sezone bilo je problema u funkcioniranju turističkih 

ambulanti na području naše županije, pa me zanima koliki je njihov  broj i u kojim iznosima 
se financira, da li se turistička privreda uključila u njihovo sufinanciranje, te da li  su riješeni 
sami problemi u njihovom radu obzirom  da se pacijenti koji  su osigurani putem europskog  
zdravstvenog osiguranja i etičke  kartice u ovim ambulantama moraju  plaćati usluge i ne 
primaju se, a same ambulante nisu u  sustavu  HZZO-a.   
 
 SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela  za  zdravstvo i socijalnu  
skrb IŽ,  vezano za  turističke ambulante u Istarskoj županiji kaže da  može saopćiti da sa 
strane Istarskih domova zdravlja, kao koordinatora pružanja zdravstvenih usluga na 
primarnoj razini zdravstvene zaštite su  obavljene sve predradnje  da bi se  turističke 
ambulante mogle otvoriti u ispostavama Istarskih domova zdravlja i to u  Poreču, Rovinju, 
Puli, Umagu, Labinu. U Labinu bi turistička ambulanta trebala  raditi u jednoj  smjeni, 8  sati 
dnevno, a u ovim  drugima 12 sati. Župan Istarske županije je dao suglasnost  za 
zapošljavanje dodatnih  kadrova  potrebni za  rad u  ambulantama. Radi se o 9 liječnika i 9  
medicinskih  sestara. I u situaciji kada inače nije lako i imamo problema sa nalaženjem 
kandidata  liječnika za zapošljavanje čini  se da Istarski domovi zdravlja imaju prijavljen 
dovoljan broj  kandidata da se to otvori. Ono će se otvarati negdje krajem svibnja, početkom 
lipnja mjeseca i raditi  će do rujna, odnosno  dok se ukaže potreba. Ono što je problem, a to 
je neriješeno pitanje financiranja tih ambulanti , jer Hrvatski zavod za  zdravstveno osiguranje  
smatra da to nisu ambulante koje  su u sustavu  Hrvatskog zavoda i  da na bez  obzira na 
EU iskaznice u biti ne može se  naplatiti ta usluga. Za  sada se te ambulante zapravo  
financiraju iz redovnih sredstava Istarskih domova zdravlja. Možda će Ministarstvo  turizma 
neka sredstva doznačiti, koja djeluju između hitne i turizma, to još nije izvjesno ovog  
trenutka. 
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 Vijećnica  SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, zadovoljna je odgovorom.  
  

DANIJEL FERIĆ, (SDP), ima dva pitanja za gospodina Župana, a tiču  se  Muzila. 
Prvo pitanje 
Prije osam dana na središnjem pulskom gradskom trgu (Forumu) ja bih rekao da se 

dogodila demokracija, dogodio se narod. Ono što bih vas ja htio upitati s obzirom na 
ignorantski stav Gradonačelnika  Grada Pule na ignoriranje preko  5000 prikupljenih  potpisa  
građana Grada Pule hoćete li podržati izmjenu Prostornog plana u  onom  dijelu  što se tiče 
golf igrališta na području samog  Muzila. 

Drugo pitanje odnosi se također na golf, a to je znate li vi što je to ekološki  golf. 
 /D. Kajin :  Prije treba odgovoriti...). 
 
 PREDSJEDNIK : Gospodine Kajin molim vas da ne ometate rad sjednice . 
 

ŽUPAN VALTER FLEGO, naglašava da kada govorimo o Muzilu ili kada govorimo o 
bilo kojoj  drugoj temi, a tiče se našeg djelovanja, javnog djelovanja, politike u konačnici, 
misli da treba biti  uvijek vjerodostojan, odgovoran, koegzistentan. Zašto to kažem ? Jer 
mislim da su to ključne riječi koje će se protkati  kroz ovaj moj odgovor koji  ću sada reći, a 
tiče se upravo pitanja hoću li podržati izmjenu Prostornog plana na području  Muzila.  Naime, 
vi znate da ja  u  svim  svojim nastojanjima, izjavama, radu, jesam vjerodostojan, jesam 
koegzistentan, jesam odgovoran i  uvijek se zalažem za  stavljanje  u  funkciju, kako ja to 
volim reći, mrtvog kapitala ili mrtvih  nekretnina ili  neiskorištenog potencijala , nazovimo to  
kako god  želimo. Ali isto tako dok  sam ja  župan u ovoj  Županijskoj  skupštini predlagati  
ću, nevažno  da li pričamo o  Puli, o projektu sutra možda u  Labinu ili o pitanju  akumulacije 
u  Cerovlju, ono što kažu  ljudi koji su izbrani od  građana na području  te općine i tog  grada, 
tog Labina, tog Cerovlja ili te Pule. Dakle, ja apsolutno prihvaćam mišljenje, Odluke  
Gradskog vijeća Grada Pule. To je pravo Gradskoga vijeća da donosi takve odluke i ne pada 
ni na pamet da ignoniram odluke pojedinih gradova, pojedinih općina, prihvaćam, dakle, 
odluke  Grada Pule  vezano za  Muzil i naravno da  ću ovoj  Županijskoj  skupštini predložiti 
da jedna takva Odluka bude  sastavni dio  našeg Županijskog prostornog plana. 
 A kada pričam o vjerodostojnosti, o koegzistentnosti mislim da bi  tu  trebalo  proširiti 
priču, jer evo ponukan svim tim  događajima koji su bili  oko Muzila, ja sam  si dao malo  
truda i pogledao sam, dakle, s obzirom  da znam i  vjerujem kao i vi da ništa nije počelo s 
nama, neće ni završiti s nama, i da je to proces koji  traje već  neko vrijeme, pogledao sam, 
dakle, kako se  cijeli taj projekt   počeo  razvijati i   neću se  vraćati u daleku prošlost, ali hoću  
reći da su  SDP i IDS  bili u Puli  koalicijski partneri i ako se ne varam  SDP-e Grada Pule  8  
godina se apsolutno zalagao za taj projekt, SDP-e Grada Pule  je podržavao taj  razvojni 
projekt stavljanja Muzila u ekonomsku funkciju, a mislim da ovo nije vjerodostojno 
ponašanje, ali evo  građani, odnosno birači će to  sasvim sigurno ocijeniti sutra, a ne znam 
da li je  predsjedniče, da tako kažem,  sukladno uzansama  ili  nije, ali  kada govorimo opet o 
vjerodostojnosti, o koegzistentnosti, o zaštiti interesa građana, onda bih  ja isto postavio 
jedno pitanje : da li isto  tako  ćemo razgovarati oko zaštite  građana koji  žive  na području 
Labinštine, oko  Plomina ili  nećemo uopće spominjati  te građane koji mislim da  isto tako 
zavređuju jednu veliku pažnju  Županijske skupštine.  
 Vezano za  ekološki golf znam i razgovarao sam o tome, naravno da se ne radi o 
automobilu, znam o  čemu  se tu radi i mogu vam reći da  sam  i o ekološkim hotelima i o 
svim stvarima oko  ekološkog  golfa, kako ga vi nazivate, itekako informiran i podržavam 
takvo  razmišljanje. 
 
 DANIJEL FERIĆ, (SDP), (dopunsko pitanje), kaže da mora reći  da ga izuzetno 
žalosti stav župana. Nada se da  kada se budu usvajale izmjene  Županijskog prostornog 
plana neće morati pod okriljem noći, kao njegov pulski kolega, bježati kroz prozore ili kroz  
vrata, svejedno, od  građana.  
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 Što  se tiče vjerodostojnosti slabo  ste informirani, nažalost slabo  su vas informirali. 
Nitko se  ne protivi  razvoju  Muzila. Razvoj Muzila  uopće nije  sporno. Pitanje je samo 
načina tog  razvoja, a ne ovakav  koji nameće gradska uprava  Grada Pule, već jedan drugi, 
da  rečemo, transparentniji  način. Da su vas bolje informirali oni koji su vas informirali znali 
da je  SDP-e  podržao razvoj  Muzila, međutim, taj  razvoj je bio, konačna odluka je bila 
uvjetovana sadržajem, dakle, završnim sadržajem. To je  tek krajem  2013. godine izašao  
nacrt prijedloga cijeloga   sadržaja.   

  
ŽUPAN, (dopunski  odgovor), ističe da  neće ići  u smjeru odgovora  nego u smjeru  

nastavka diskusije. Ja imam  i kao  župan određenu odgovornost i to ozbiljnu odgovornost 
otvaranja novih radnih mjesta, novih ulaganja i u tome  hoću imati i partnere i kao  do sada u  
gradskim i općinskim vijećima  gdje  zajedno  želimo određene investicije   realizirati kako bi 
onda  na  kraju mandata imali bolje ekonomke brojke nego što su danas.  

 
JOSIP  ANTON RUPNIK, (ZELENI), kaže da ovog  puta  neće  pitati, nego da je 

odlučio predlagati, jer je vidio  da treba štošta predlagati kod  nas da bi se nešto popravilo. 
Prvo  bih predložio da se u prostorno planskoj dokumentaciji Istarske  županije  ugradi  ono 
što je prihvatilo Gradsko vijeće u  Puli , naš prijedlog, da se  sva golf igrališta koja  se grade 
u  Istri budu rađena po  eko standardima, to znači  da  budu zapravo  ekološka  golf igrališta. 
Isto tako tražimo da se ugradi da navodnjavanje igrališta bude isključivo vezano za vodu 
dobivenu od pročistača. Zna se koji procent mora biti  od pročistača. Ako netko ne zna neka 
nam se obrati. Isto tako  tražimo da se od takvih golf igrališta grade oni objekti koji  su 
poslovni, gdje su direktno vezani za to igralište, jasno, na istim principima kao samo golf 
igralište. Ako se gradi hotel da bude eko standard, a apartmane i vile mi  se s tim ne slažemo  
i takav naš stav je prihvatilo Gradskog  vijeća Grada Pule i zato mi predlažemo  da isti  takav 
stav , prijedlog  nas Zelenih, uđe da prihvati na nivou  cijele  Istarske županije. 

Drugi moj prijedlog je vezan za energetsku učinkovitost. Ja sam se upravo vratio iz  
Zagreba, kao što znate u Zagrebu je tjedan energetike, skupila se najveća elita što postoji u  
Europi i šire. Tema je vrlo važna. Radi se o energetskoj učinkovitosti. Europska unija je 
donijela odluku  da se  1920. godine 20 % mora  smanjiti  CO2 u zraku, a 20  % se energije 
mora dobiti obnovljivim izvorima  energije. Kao što sam vidio gdje su  gospoda  izlagali, veći  
dio gradova u Europi i država, su ugradili da do 1920. godine se mora smanjiti 20%  
korištenja ugljena, a neki  gradovi, kao slučaj imamo Oslo, Bruxelles, da druge  gradove  ne 
nabrajam, su donijeli odluku  da do  2030. godine se mora  smanjiti čak  40 %  korištenje 
ugljena  na njihovim prostorima zbog  štetnosti koje  proizlaze iz toga. 

 
ŽUPAN, u odgovoru kaže da  itekako prihvaća dane prijedloge i da  će se  prijedlozi 

razmotriti upravo sada kada je proces donošenja Prostornog plana  Istarske županije. Dakle, 
mi  vrlo  ozbiljno  radimo, kao što sam prije  rekao i dobivamo očitovanja  svih općinskih i 
gradskih  vijeća prema našem Prostorno planu i ja vjerujem da kroz mjesec dana  da ćemo 
imati javnu  raspravu. A ovo što ste vi  sada  prihvatili, ja  ću konkretizirati u  jedan moj 
prijedlog koji  vjerujem da vas hoće itekako zadovoljiti, a to je da paralelno sa Prostornim 
planom idemo u izradu još jednog dokumenta koji mnoge razvijene zemlje i ekološki 
osviještene zemlje rade, a to je zeleni plan. Ja  držim da Istarska  županija  treba biti ne 2020  
godine, jer to nije  realno, ali  2030. godine  CO2 neutralna  županija. Što to znači ? To znači 
da do tog cilja ako želimo doći onda moramo definirati u jednom dokumentu  koje sve mjere 
subvencije, postupke, procedure treba učiniti i upravo  zato, evo kao što ste vi  rekli, vezano 
za  Europu  20 – 20 ja uziman na sebe da porazgovaram, tražim ponude i  stručnjake koji  će 
pripremiti za ovu Županijsku  skupštinu jedan tako ozbiljan dokument kao što je to zeleni plan 
kako bismo kroz njega realizirali upravo ciljeve  koje vi predlažete.                  .   
 
           JOSIP ANTON RUPNIK, (ZELENI), (dodatno pitanje),  predlaže da se,  kada se 
govori o Plominu, što je  sastavno dio pitanja  koje  su odavna inicirali, sazove tematska ili 
izvanredna  sjednica po toj temi i da se na tu  sjednicu  pozove  rukovodstvo Ministarstvo 
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gospodarstva da rastumače to što predlažu, jer je to u suprotnostima  sa odlukama građana, 
koji  sukladno  Ustavu i Međunarodnim konvencijama imaju  pravo da se njihovo pravo mora  
poštivati, dapače, da se nama dopusti  da  pozovemo  stručne ljude iz  Europe da budu  
nazočni na  takvom skupu. Daje do znanja  da će  taj  slučaj prijaviti  DORH-u, jer  nisu  čista  
posla. 
  
           ŽUPAN, u odgovoru kaže da je oko Plomina jučer nešto  rekla  Vlada RH,  nešto je  
rečeno i  na Županijskoj  skupštini pred  godinu  ili  godinu i par mjeseci, ali ono što  želim 
reći, a vjerujem da isto tako i  vi  razmišljate, da smo svi zajedno  legalisti, da sam ja  
legalista.  Vi znate da  je  Istarska  županija  tužila investitora zbog nepoštivanja procedure 
Visokom upravnom  sudu i da taj predmet je u Rijeci na  Visokom upravnom sudu. Izvijestit 
ću  vas da je  ročište zakazano, koliko me sjećanja  služi  za 3.07.2014. godine u Rijeci, jučer 
smo dobili  poziv. A isto  tako  reći ću  vam da sam i ja kao  župan, ako  smo prije  čuli, dakle, 
u zaštiti interesa građana tužio  investitora  na Ustavni sud. Dakle,  to je  najveći  defakto 
stupanj pravne zaštite koju mi možemo imati u RH, ali  nažalost isto slobodan sam izvijestiti 
vas da je  Ustavni  sud odbacio moju  tužbu i  da smo mi  izgubili, dakle, na  Ustavnome  
sudu, ali rekao sam kao legalista poštivat ću i odluke koje će biti donesene 3.07.2014. 
godine.     
 
            MARINO ROCE, (HDZ), ima dva pitanja za  župana. 
            Prvo pitanje, ovdje smo se bili, nije puno prošlo vremena skupili, pitanje željeznica u  
Istri, ali ja bih pitao za infrastrukturu i željeznicu u kojoj su fazi i što se  događa oko  
željeznice, ali i oko  Ipsilona. 
              Drugo pitanje, pošto su danas počeli  sa golfom, ja  ih vas zamolio  da li  nas može 
župan izvijestiti koliko j projekata  golf igrališta u Istri, u kojoj su fazi, koliko je  vremena i 
novca lokalne uprave potrošeno  na sve te projekte i kako se teče realizacija  bilo kojeg 
projekta kada već počinjemo  sa još  jednim. 
 
              ŽUPAN, zahvaljuje na odličnom pitanju, koje se defakto  tiče stotina, da ne kaže  
tisuća radnih mjesta.  Nažalost, oko  Ipsilona neću  vam dati  konkretan odgovor, bez obzira  
na  3 razgovora  sa resornim ministrom, iz  razloga što dokumenti iz  Europskog  vijeća za  
kompeticiju , odnosno  iz Bruxellesa, još nisu došli. Nažalost nemamo  konkretan odgovor 
pod kojim uvjetima koncesija  Bina – Istri će se ili  se neće produžiti, odnosno koji  su , dakle, 
egzaktni  parametri  kako bi  onda oni donijeli  zajedno sa komercijalnim bankama odluku  o  
nastavku gradnje. Ono što, međutim, znam je da je  danas tu odluku puno teže donijeti nego  
pred godinu dana i iskreno mi je žao što je toliko  vremena prošlo, jer u međuvremenu mi kao 
država  dva puta  smo izgubili kreditni  rejting, ako se ne varam, odnosno pali  smo  dva 
škalina na kreditnom rejtingu, a to  naravno znači skok kamatnih  stopa, što opet znači  da 
smo danas u puno  nepovoljnijoj situaciji oko  Ipsilona nego  pred godinu dana. I zato kažem 
da mi je jako žao  da smo toliko izgubili vremena  i  vjerujem da postoje  ozbiljna opravdanja 
zašto sve to skupa nije  doneseno prije  01.07., ali  nećemo kopati po prošlosti  već  gledati 
unaprijed što se  da učiniti. I mogu vam reći da  tjedno jesam u kontaktu i sa Bina – Istrom,, 
ali i  sa  ljudima u Ministarstvu u kojem se zbilja  sada trude  kako će i kada završiti , vjerujte, 
da vam ne mogu dati  odgovor. No, međutim, mislim da će trebati jako brzo sjesti zajedno i 
novi ministar financija i  koncesionar, a i ministar  prometa .kako bi se onda utvrdili načini  po 
kojima  hoće se moći  nastaviti  graditi  Ipsilon, jer formalno pravne pretpostavke u smislu 
građevinskih  dozvola, otkupa  terena, sve je to  skupa iza nas i ukoliko se, dakle, taj  drugi  
dio priče završi, onda  ja  bih  bio, vjerujte mi, najsretniji  čovjek ovdje u Istri  da negdje  700, 
800 ljudi  počne kako je bilo i plan raditi nakon turističke sezone, što čak mislim da je danas 
vrlo, vrlo optimistična, da ne kažem, nerealna mogućnost.  
            Oko  golfa, kao što sam rekao, pročelnik Upravnog odjela  za  turizam i trgovinu  će 
odgovoriti. A vezano za  željeznicu imao sam u tri navrata dogovore i  sa Hrvatskim  i sa 
Slovenskim željeznicama  i mogu  vam reći  da ovdje se ide raditi  onu jedinu  stvar koju 
možemo raditi, a to je projektiranje. Jedina stvar, dakle, da ne gubimo vrijeme i vjerovati da 
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od  2014. do  2020. godine zajedno Slovenske i Hrvatske  željeznice hoće to kandidirati, ali  
o tome  sam i sa gospodinom  Komadinom razgovarao  da to  bude  jedan od zajedničkih  
naših projekata sutra  kao  dva župana dvije  regije unutar Jadranskih  županija.       
 
          BRANKO CURIĆ, pročelnik Upravnog odjela za turizam  IŽ,  vezano za  vaše pitanje, 
koliko  sam razumio, tražite informaciju o statusu golf  projekta u Istarskoj  županiji. Treba 
reći da smo mi  nedavno za  Ministarstvo  turizma  pripremili prezentaciju upravo  statusa  
svih lokacija golf igrališta. Znate da ih ima preko  20  na području  Istarske  županije. I mi 
smo spremni  vam dostaviti taj materijal, koji  je dosta obiman i  teško bi bilo  sada ovdje sa 
ove govornice ulaziti u  detalje pojedinih lokacija. Reći  ću samo dvije stvari, da je  nekoliko 
golf projekata u vrlo visokoj fazi, dakle, rješavanja dokumentacije. Međutim, da su oni zastali 
krajem  2008., početkom  2009. godine i da je trenutni, recimo problem što za te investicije 
nisu dostavili novac, investitori  su zastali  sa investicijama. I drugo što bih htio reći da je u  
Istarskoj županiji  sada zgotovljeno samo jedno  golf igralište, to znate, i to igralište vrlo 
dobro radi, dakle, ima odlične pokazatelje, pogotovo  u zimskim  mjesecima i pozivam vas 
sve skupa  da ako imate vremena, mogućnosti,  odvojite malo vremena i posjetite  da vidite 
kako to  funkcionira i po pitanu posjećenosti, a i isto tako  vrlo interesantno  vidjeti neke  
druge stvari, atmosferu i neograđenost, a ići dalje govoriti o ekološkom aspektu bilo bi  
predugo ovdje, ali  iskustva prvog igrališta su  vrlo pozitivna, nadamo se da će se  sada i 
novim Prostornim planom da  promjenom gospodarske  situacije u  RH doći  i do poticanja 
razvoja  gradnje  golf igrališta.        
            Investicije koje su predviđene u  golf igrališta  su sve  redom privatne. U  Poreču se 
planira jedna lokacija  golf igrališta, jedno javno igralište i isto tako na području Grada 
Novigrada jedno malo javno golf igralište koje planira  Grad Novigrad.   
 
            PREDSJEDNIK, shvatio sam da ćete dati pismeni odgovor. 
 
            MARINO  ROCE, (HDZ-HDS), (dopunsko pitanje), vezano  za  željeznicu  samo bih 
napomenuo  da znam  ako  se nešto  brzo zaboravi, zaboravit će  drugi na  nas i da  taj dio  
treba svaki  dan napominjati tamo  gdje  netko o tome  razmišlja, mi  ćemo  brzo biti izbačeni, 
izgubit ćemo  i  željeznicu. Mislim da razvoja i gospodarstva bez  željeznice nema.  
            A  drugo, kada dobijemo materijale  za  golf igrališta. Htio  sam  samo  napomenuti. 
Znamo da su se  dva golf igrališta razvijala, jedino dva, pokušala razvijati od jedne turističke 
kuće, znači,  koja ima smještaj, ali koliko imam informaciju odustali  su, jer im se to ne isplati. 
Znači, prvi biznis oko golf igrališta je prodaja apartmana i zato moramo jako paziti i  čuvati 
svoj prostor i mislim da onaj prostor koji je  najdraži, najljepši, nije ga potrebo za to potrošiti. 
Tako da mislim  i o projektima i oko  Muzila projekta treba razmišljati i treba  ga iskoristiti, ali  
da li  najljepše dijelove, kao što smo dali u  Barbarigi, a  vidim da se oduzeo jedan dio 
koncesije, kada sam ja  spominjao za marinu, ali koliko imam informacije mislim da i banka 
preuzimaju zemljište, pa i taj projekt koji je  prvi započeo ništa od  njega za  sada.      

   
VESNA ŠĆIRA KNAPIĆ,(IDS), osjećam se kao  školarac u klupi, da sam tri puta 

dignula  ruku i rekla to je moje pitanje, to je moje pitanje, što me raduje kao  građanina  
Labinštine, raduje me svijest ostalih vijećnika  o važnosti pitanja TE Plomin. Na moje pitanje 
ste odgovorili u više navrata, pogotovo na pitanje vezano za to što se  poduzima i 
zahvaljujem se na svemu poduzetom u tom  smjeru.  

Htjela sam iskoristiti priliku  već kada sam se javila za pitanje  da možda dam jedan 
prijedlog.  Kao turistički radnik imala  sam prilike govoriti sa jednom turističkom firmom  iz  
Italije, koja navodi jako  dobe rezultate objekata koji su se  pozicionirali kao  eko objekti. 
Imala bih sugestiju da se provede jedan set edukacija vezano za privatni smještaj. 
Kvalitetom privatnog smještaja i ovom nadogradnjom se može zahvatiti jedna ciljana skupinu 
turista, koji su neosjetljivi na tržišne trendove i krize. Predlažem da se to uvrsti u  neke 
naredne planove  vezane za privatni smještaj.  
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MARIO RADEŠIĆ, (Hrvatski  laburisti – Stranka  rada),  kaže da bi  u ime  Kluba  
vijećnika  Laburista ostao pri  dobroj praksi da  predlažemo,  a ne kritiziramo i prozivamo, pa 
bi istarskom županu   predložio  inicijativu za osnivanje Savjeta za  ekologiju i  energetiku. Mi 
smo o tome  na jednoj od sjednica  već bili spominjali vezano  za  zbrinjavanje otpada, osim 
statistiku malignih oboljenja u Istri i  potencijalne zagađivače itd., Međutim, potaknuti  zadnjih 
dana zbivanjima na  hrvatskoj sceni. kada se suprotno volji građana i legitimnih  tijela, 
donašaju odluke uz argumentaciju da su to strateško značajni projekti za RH, u ovom  
slučaju mislimo  na TE Plomin, koja je donesena  upravo pod tim kriterijima, nažalost postaju 
realni izgledi da nam sličnu situaciju ponove i u  drugim  slučajevima kada država utvrdi da 
se radi o strateškim  investicijama, da su ulaganja u jedinicama lokalne i područne 
samouprave nepoželjna, a  ponekad i  neprihvatljiva. Ovakvim  se pristupom  zapravo 
provodi dodatna centralizacija odlučivanja, jer se već letva strateškog značaja  spušta suviše 
nisko,  na svega 20 milijuna, pa  možemo  tu i  nastaviti, recimo, dolaskom TE, gdje je 
investicija od više  stotinu milijuna, praktički već njen parking ulazi u  stratešku investiciju. 
Mislim da je to i odgovor na   ono što je prije  Županu  postavljeno pitanje vezano za  neka 
ulaganja  itd. Stoga predlažemo  Županu Istarske  županije  da s ciljem prevencije što bolje 
pripreme za ovakve i slične situacije osnuje savjetodavno  tijelo koje bi mu pomoglo u  
pitanjima zaštite okoliša, energetske  učinkovitosti, ali i pitanja  razvoja  navedenog  sektora 
zbog njegovog značaja, ali zbog  velikih sredstava,  koja se kroz  europske  fondove i 
Nacionalni fond za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost godišnje osiguravaju. 

  
PREDSJEDNIK, upozorava  vijećnika  Radešića  da mu je  vrijeme za diskusiju 

isteklo.. 
           
ŽUPAN, zahvaljuje  vijećniku Radešiću na konstruktivnom pitanju, odnosno 

konstruktivnoj ideji. Moram reći da  zbilja podržavam takvu ideju, a  dok ste vi govorili kroz 
glavu prolazili su mi da strateške investicije danas je  to, odnosno od jučer  dalje je o Plomin, 
Bog zna da li  će sutra, kroz glavu mi definitivno prolazili uvjeti  Hrvatskih  voda  koji stupaju 
na snagu  2018. godine vezano za  zbrinjavanje  mulja  iz uređaja za pročišćavanje otpadnih 
voda, ali isto tako kroz  glavu mi je prolazio i Kaštijun i  još puno investicija koje  jesu u 
različitim fazama  operacionalizacije. Ono što mislim podijeliti s vama jesu još  3 stvari. To  je 
definitivno  zeleni plan, kojeg evo prije  rekao  gospodinu  Rupniku  da mislim da je  dobro 
početi ga provoditi, to je definitivno i strateški plan utjecaja na okoliš kojeg ćemo mi  
paralelno  sa  Županijskim prostornim planom pokušati i vjerujem i uspjeti donijeti, ali sto tako 
to je i cijeli niz različitih aktivnosti koje trebamo učiniti kako bi se uskladili sa zakonodavstvom 
Europske unije. Tako evo zaključno da ne duljim, kao što je to pri  Županu, vi to znate, Savjet 
za  umirovljenike, odnosno  Savjet za  gospodarstvo, dakle, apsolutno prihvaćam i hvala vam 
na pomoći. Formiranje, kao što ste vi  rekli, evo, zapisao sam Savjeta za  ekologiju i  
energetiku i obećavam da ćemo  to  vrlo   brzo operacionalizirati. 

 
 ELVIRA KRIZMANIĆ MARIJANOVIĆ (IDS-HNS-ZELENI), ističe da su je u biti 

građani  nagovorili  da postavi  pitanje gospodinu  Županu. Obzirom da se zadnjih dana puno 
priča o uštedama u  Istarskoj  županiji , u kojem  segmentu su  najveće uštede napravljene i  
da li  će se to možda odraziti  na veća ulaganja u nekim  drugim segmentima.  

 
ŽUPAN, kaže da je to jedna od tema o kojoj ćemo puno šire kasnije pričati u 

rebalansu Županijskog proračuna, odnosno o prvim izmjenama i dopunama Proračuna, ali  
ono što  želim tu podijeliti s vama definitivno  je da mnoge aktivnosti s kojima smo  krenuli  
defakto  daju rezultate u različitim segmentima, u različitim područjima, a najveći rezultati 
sigurno se vide u  masi za plaće, jer vi znate  da od  01.05.2014. godine  na snazi  su  novi  
kriteriji obračuna plaća gdje negdje između 12,13 % prosječna plaća u  županijskoj upravi 
pada. Osim toga  skoro 30 %  prijevoz  na posao zaposlenika  pada, a velike uštede dnevno  
radimo  u potrošnji energenata, ali i na mnogim drugim možda na oko sitnim, ali važnim 
stvarima, zakupu  poslovnih prostora,  reprezentaciji itd., itd., sve to skupa, dakle, vrlo su 
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konkretne uštede, 7.000.000,00 kuna, koliko  ćemo kasnije vidjeti i oo  7.000.000,00 kuna u 
ovogodišnjem Proračunu, a cilj je u ovom mandatu i vjerujte taj cilj itekako  ćemo ostvariti, cilj 
je, dakle, 25.000.000,00 kuna. I ono za  što  ću se ja zalagati kao  župan i što  ću predlagati 
ovoj  Županijskoj skupštini je da taj novac nikako ne ide u potrošnju  već upravo obrnuto u 
projekte, u gospodarstvo, u Europske  fondove, ali i u zaštitu  naših najugroženijih  skupina, 
posebice u zdravstvu i u socijalnu politiku, odnosno obrazovanje, što će kasnije  biti puno 
preciznije elaborirano, ali to su osnovni stupovi s jedne strane uštede i s druge strane 
preraspodjele tih  novaca ostvarenim  uštedama. .     

 
TEDI CHIAVALON, (IDS), kaže da je prošlo već nekoliko  mjeseci od primjene nove  

Uredbe  Ministarstva socijalne  politike kojom se obiteljski centri kao takvi  više ne  
financiraju, nego  potpadaju pod Zavode za socijalnu skrb pojedinih gradova odnosno  
županija. Kako smo mi u Puli imali jedan zaista hvalevrijedan obiteljski  centar koji je 
sudjelovao u mnogim projektima, pomogao mnogim obiteljima, educirao puno djece, 
roditelja, pitanje za pročelnicu Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu  skrb kako se  je novi 
način financiranja, odnosno kako se ta novonastala situacija za Obiteljski  centar reflektirala  
na njihov rad. Znam konkretno da su ostali bez logopeda, gdje je financiranje preuzelo na 
sebe Grad Pula, ali me zanima onaj cijeli dio, osim logopeda, sve one njihove  aktivnosti koje 
su bile provođene u onom predivnom prostoru na Vidikovcu i da li će se te aktivnosti  na neki  
način sačuvati, da li će se taj Obiteljski centar zadržati funkciju za kojeg je Istarska  županija i 
Grad Pula namijenila.  

 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela  za zdravstvo i socijalnu  

skrb IŽ), kaže: o Obiteljskom centru  smo već nešto  razgovarali  na ovoj  Skupštini, a ono 
kako je  sada novost u odnosu na  ono što smo prije znali jeste zapravo prihvaćanje  Centra 
za  socijalnu skrb Pule da  dio programa  koji je Obiteljski centar radio prije u suradnji  i 
sukladno ugovoru  sa Istarskom županijom, radi se o  dva programa koja  su programi 
prevencije rizičnog ponašanja i podrška  kvalitetnijem roditeljstvu, u  2014. godini provedu, a 
sredstva će biti osigurana u Proračunu  Istarske županije o  čemu  ćemo sklopiti ugovor  sa  
nadležnim Centrom za  socijalnu  skrb. 

Što se tiče  smještaja mjesto rada Obiteljski  centar, ono koliko mi je poznato ovog  
trenutka on još  djeluje  na adresi  Vidikovac, ali budućnost  rada na toj  adresi, naravno, 
ovisi o vlasniku prostora, to je Grad Pula i njihovim  dogovorom sa Centrom za  socijalnu  
skrb. Pula. 

  
TEDI CHIAVALON, (IDS), (dopunsko pitanje), predlaže da nadležni  Upravni odjel za 

zdravstvo i socijalnu  skrb prati ono što se  zbiva u  Obiteljskom centru,  da vidimo  kako  će 
se novonastala  financijska   situacija  reflektirati na njihov rad, te da možda na slijedećim 
izmjenama i dopunama Proračuna  Istarske  županije, ako bude potrebno, uskočimo jednom 
pomoći i  da sačuvamo  najprije  ljude koji  tamo  rade, a drugo  zaista vrijedne programe i 
projekte  koje su pružali kako djeci tako njihovim  roditeljima. 
 
 DAMIR  KAJIN, (Nezavisni vijećnik), ima dva pitanja  za  župana. 

Prvo pitanje. 
Kao Grad Rovinj, kao  vi, odnosno ovo Poglavarstvo, odbacujete najprije  Podravku,  

najvećeg  hrvatskog prehrambenog proizvođača i  sada je  Mirna iz  Rovinja u  stečaju. No, 
vaše igre  se nisu zaustavile samo na Rovinju, vi ste ih preselili na Pazin, odnosno  na Puris, 
odbacujete ponudu Valepile iz Sesveta, koji već dvije godine u životu drže ove ostatke 
ostataka Purisa, koja  zapošljava 80 do 90 Purisovih radnika i prihvaća se ponuda Geneze 
da bi sutradan netko se možda koji sjedi, ne danas, u ovom Poglavarstvu, domogao 
nekretnina u Rovinju. Ministar Jakovina je u utorak primio Gradonačelnika Grada Pazina, 
gospodina Renata Krulčića, upozorio ga je  da se upušta u nešto što može završiti  tragično, 
ne po njega, nego po  Purisu. Samo  da vas podsjetim da je  Puris  2000-te godine imao  900  
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zaposlenika, danas 150, kao što je industrija Pazinštine devedesete imala 3.500 
zaposlenika, danas takoreći  nema ni  jednog.  

I drugo pitanje  tiče se  «Glasa Istre».  «Glas Istre»  pokrenuo je na  dvije svoje  
tvrtke  predstečaj, nad novinama i trgovinom. Vi ste pomogli, gospodo u Poglavarstvu, sa 
nekih 7 milijuna kuna zajedno sa ostalim privatnim i tričavim tvrtkama, posredno, direktno, 
nije bitno, «Novom  listu» i isplatu plaća u  novinama, ali  zaboravili  ste na 280 ljudi u 
trgovini. Što činite da naši sugrađani  dobiju plaću ? To nije igra. Ja znam kako funkcioniraju 
prilike danas na tržištu, ali ovo što se  radi naprosto nije šala.  Nemojte upropastiti i ono malo 
što  funkcionira. Pri tom ne mislim na ovaj bilten IDS-a «Glas Istre», nego prije  svega na 
Puris. 

 
PREDSJEDNIK, kaže vijećniku Kajinu da Poglavarstvo  ne postoji već dugi, dugi niz  

godina. Samo da vam kažem ako ne znate. /D.Kajin : Znam, znam ja to/. Onda nemojte  
koristiti termin koji ne  postoji. 

 
ŽUPAN, u  startu kaže da neke stvari jednostavno ne stoje i nisu istinite. Dakle, nisam 

ja odbacio Podravku kako sam si zapisivao, niti Valepile. Ovo Poglavarstvo nije nikoga 
odbacilo već treba, kao što sam prije rekao, svatko preuzeti na sebe svoj dio odgovornosti. 
Ono što ovdje želim reći je da moj, kao  župana  Istarske županije,  siguran sam i uvjeravam 
vas da isto  razmišlja i Grad  Rovinj, koji je, naravno, na svojoj sjednici  Gradskoga  vijeća 
donio takav zaključak, a i Grad Pazin, bore se i imaju svoje strateške partnere samo u  
radnicima. Ono što je, nažalost, činjenica da  takvih  tvrtki ima  puno. Vi ste tu spomenuli  tri, 
četiri tvrtke  Mirna, Puris, «Glas Istre», Trgovina, odnosno novine, ali možemo pričati i o  
Areni trikotaži, možemo i  o mnogim tvrtkama pričati. Ja  neću prejudicirati nikakve  stvari  i 
jasno je da prema  zakonu odgovornost imaju  vjerovnici, imaju svi ljudi koji glasaju na 
Odboru vjerovnika, odnosno na Skupštini vjerovnika. Zato kažem ne želim se igrati ni sa 
jednom tvrtkom, niti govoriti da je netko od nas nešto prihvatio ili odbacio, ali vjerujem da 
kako smo mi odgovorni tako je odgovorna i država koja ima ključ rješenja i siguran sam 
najveće alate u rukama preko, naravno, Ministarstva financija, koje je opet glasalo  na Odoru 
vjerovnika. Ali ono što želim reći je da bi mi bilo izuzetno drago, ne samo u Mirnu, ne samo u  
Puris, ne samo u  «Glas Isre», Novine ili Trgovinu, da uđu ozbiljni strateško partneri, a nije  
na meni da ih  biram, ali je na svima nama, ponavljam, da budemo odgovorni i da jedni  
drugima ne podmećemo.  

 
DAMIR KAJIN, (Nezavisni  vijećnik, dopunsko pitanje), naglašava da je problem u 

tome što najozbiljnije tvrtke u Republici Hrvatskoj Poglavarstvo ili kako se  već zovete, tjerate 
van Istre. Purisa je upropastila politika. Više radnih  mjesta, gospodine župane, izgubljeno je 
u  Purisu no što su svi OPG-ej otvorili  radnih mjesta u  zadnjih  20 godina u  istarskoj 
poljoprivredi. Kada govorite  o Odboru vjerovnika, taj  Odbor je, između ostalog, ucijenjen 
poslovima, stipendijama, pojedinci  nude  pojedincima izradu  fasada, nemojmo se  na taj  
način igrati i volio bih  da me netko  stvarno   pozove  da im objasnim  što je  posrijedi. A 
«Glas Istre» umjesto da  bude savjest Istre, bilten je IDS-a i na taj  način se Istri  nanosi  
šteta. Ali kada se pomaže Novina, kada se pomaže «Novom listu», neka se pomaže i 
Trgovini.            

 
PREDSJEDNIK, isteklo vam je vrijeme, gospodine  Kajin, izvolite  sjesti na  svoje  

mjesto.  Hvala. 
 
 DAMIR  KAJIN , (Nezavisni vijećnik), pa čekajte, jebemu mater... 
 

PREDSJEDNIK, imate prvu opomenu sa oduzimanjem riječi zbog nedoličnog 
ponašanja. Izvolite sjesti dok vas nisam udaljio  sa sjednice. Tako se  ne govori  na ovoj  
Županijskoj  skupštini. Sram vas bilo. Izvolite  sjesti tamo.  

 /D.Kajin : Sramite se !/. 
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 Ja da se sramim. Što sam ja izrekao ove riječi  koje ste vi  sada rekli.  
/D. Kajin : Nemoj mi  to govoriti. Nemoj me stalno prekidati u svakoj sekundi kada svi  

drugi mogu govoriti/. 
Držite se Poslovnika. Oduzimam  vam riječ. Izvolite  sjesti. To vam je zadnja 

opomena pred isključenje.  Sramotno je  da se jedan vijećnik  tako ponaša i da takve izraze 
koristi za ovom govornicom. Sram vas može biti i za sve laži i insinuacije koje ste sada 
izrekli. Sramite  se.  Sramota za ovu Županijsku  skupštinu.  

 
DRAGAN FILIPOVIĆ, (IDS), moje je pitanje za  Župana. Imam  informaciju za  vaše 

putovanje u Srbiju  to jest u  Beograd, pa  pošto imam informaciju, a  nemamo  sadržaj, nije  
preneseno u medijima  niti u  biltenima,  ako možete to samo pojasniti. 

 
ŽUPAN, bili smo dva dana u Srbiji, u Beogradu, i ja bih rekao vrlo, vrlo dobro iskoristili 

vrijeme na način da smo povezali kulturu, da  su se istarski umjetnici predstavili  Beogradskoj  
publici. I ovdje  želim iskreno pohvaliti na trudu  sve ljude iz  Rovinja, umjetnice i umjetnike, 
koji su dali svoj veliki obol tom događaju, zahvaliti se svojoj zamjenici, gospođi  Benussi, koja 
je bila jedan spiritus movens cijele te priče, gospođi Slavici Popadić, koja je veliki teret svega 
tog podnijela. Ali pretpostavljam da vaše pitanje možda ide u dijelu gospodarske aktivnosti, 
jer sa našom delegacijom bili su mnogi naši istarski gospodarstvenici, što me posebno  
raduje, gdje smo u cjelodnevnim  razgovorima  sa kolegama iz  strane Republike  Srbije vrlo  
konkretno bilateralno  dogovarali  određene poslove i mogućnosti naših gospodarstvenika  
koji su bili okupljeni oko  predsjednice  Hrvatske  gospodarske  komore Istarske županije, 
gospođe Jaklin Majetić.  Ono konkretno što se  već  realiziralo od tih  dva dana Beograda,  
krenuti  će  29.06.2014. godine, jer  sa nama je  bio i direktor  naše zračne luke Pula,  koji 
me molio  da ga povežem s njegovim kolegom iz  Beogradu i  sa veleposlanicima  dviju 
država, što smo uspjeli  sve zajedno i učiniti i zato vam kažem da  od  29. 06. 2014. godine  
3 puta  tjedno  Pula će zračnim putem biti  povezana sa Beogradom, što je jedan vrlo  
konkretan rezultat tog  putovanja, koji mi daje snagu i  vjeru  da upravo takvi gospodarski  
susreti itekako imaju smisla.     

 
MIRJANA GALO, (SDSS),  ovo što je  sada Župan iznio  zaista je dobro i mislim da 

će se razviti dobra suradnja Srbije i  Hrvatske.  
Moje prvo pitanje glasi : tko i dalje odobrava sredstva  Vijeću  srpske  manjine u  

Istarskoj  županiji, Klubu  Srba i famoznoj koordinaciji srpskih institucija, koja  ne postoji, koje  
nema u registru udruga. 

Ja sam već  govorila  nekoliko puta  na tu temu. Poznato je da policija vrši izvide  za 
netransparentnosti, da budem fina, dok se ne istraži situacija i mene zanima da li  ćete mi 
objasniti zašto se nije ništa poduzelo po pitanju krivotvorenja dokumenata. Ja sam te dokaze 
gospodinu Valeriju Drandiću poslala,  kao što sam obećala ovdje na ovoj sjednici, odmah 
sam to izvršila. Međutim, i dalje  se financira to Vijeće i  dalje,  po meni  radi, nelegalno  radi, 
jer nema ni jedne skupštine, ni jedne odluke i jedni od tih koji su u to umiješani govore da će 
sve njima riješiti policija. Ja se nadam da neće,  da će policija odraditi korektno svoj posao i  
da ćemo postaviti  na zdrave noge sve te institucije koje  se bave promocijom  nacionalnih 
manjina, kulturom i  svemu  tome što se toga  tiče. 

Molit ću pismeni odgovor o visini tih sredstava za što se ona uplaćuju. 
Drugo pitanje, Župane zašto ste predložili smjenu pročelnika  Milana Antolovića iz  

Nadzornog odbora  IVS-a usred mandata i predložili gospodina Tedi  Chiavalona. 
 
    VALERIO  DRANDIĆ, (Pročelnik uprave  IŽ), naglašava da se Vijeće srpske 

manjine financira sukladno Proračunu Istarske županije, koji je donijet na Županijskoj  
skupštini, iz  jednostavnog  razloga što ne postoje  još nikakve indicije, niti  nikakve  odluke, 
koje bi ukazivale ili dokazivale da se ti novci nenamjenski  troše ili  otimaju. Dakle, ako je 
postupak u tijeku,  mi nismo policija i nemamo  istražne organe, i ako se utvrdi da je netko 
radio malverzacije, ja se nadam da će za to  odgovarati. Ako  Vijeće, odnosno  manjina misli  
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da krivi ljudi vode  Zajednicu, imaju sve elemente i  argumente da smjene te ljude i  mi  ćemo 
takve odluke poštivati i prihvatiti. Za sada imamo jako dobru suradnju sa Srpskom manjinom, 
imamo jako puno aktivnosti i  financiramo ih  jednako kao  i  sve druge  manjine na bazi 
faktura koje se predoče kao dokaz.     

 
ŽUPAN, ističe da smjena gospodina Milana Antolovića, odnosno zamjena na čelu  

Nadzornog odbora IVS-a sa gospodinom  Tedi  Chiavalonom, je autonomno pravo  Župana 
da bira ljude, odnosno predlaže ljude u svim upravnim vijećima, nadzornim odborima s 
većinskim  vlasništvom  županije, odnosno ustanovama u  većinskom vlasništvu  županije. I 
naravno  da ja  to pravo  koristim i  da se tu  ne radi isključivo i jedino o gospodinu Milanu  
Antoloviću, koji je tu  sa nama večeras, koji je  županijski pročelnik i predsjednik  Nadzornog 
odbora VSI Butonige, već se  radi i o  desecima ostalih ljudi koje sam ja  smatrao da  treba  
osvježiti sa novim idejama određena trgovačka  društva ili upravna  vijeća različitih ustanova, 
kao što  sam rekao u vlasništvu  županije. 

 Htio bih možda još dva važna detalja  reći. Gospodin Tedi  Chiavalon, koji je isto tako 
tu  sa nama., nije izabran za predsjednika Nadzornog odbora  IVS-a  već je to  gospodin Igor  
Božić iz Buzeta, kojemu ja ovim putem čestitam. A ono što mislim da smo trebali razgovarati, 
vjerujem da će gospodin Božić sa svojim idejama doprinijeti mnogim stvarima da idu u 
pozitivnom smjeru. Ono što  bismo  trebali  razgovarati, po meni,  nisu imena i prezimena već 
aktivnosti  djelatnosti, izgrađeni kilometri vodovoda i  sve ono za što jesu takva  trgovačka  
društva i  formirana da vidimo kako  stvari  stoje, da li  se izvršavaju zadaci. Naravno da su 
za to odgovorne osobe koje  su  na čelu  Uprava  tih  društava ili  Nadzornih odbora. 

 
MIRJANA GALO, (SDSS, dopunsko pitanje), kaže da samo može  reći  da  je jako 

iznenađena odgovorom  gospodina Valerija  Drandića, jer ako dokazi koje je poslala na 
kojima pišu vijećnici da su njihovi potpisi i odluke falsificirani, da nikada nije održana 
skupština od 2011. godine i da su sve odluke o trošenju novaca  falsificirane,  vi ne vidite 
problem, mene jako brine.  

 
VALERIO  DRANDIĆ, (Pročelnik uprave  IŽ), kaže da nije  rekao da  ne vidi problem, 

nego  da čekamo rješenje. Dakle, kako su prvi tvrdili da  rade u redu, drugi tvrde da ništa nije 
u redu, hajmo  sačekati da vidimo da li je u redu ili nije u redu.  Uostalom, kako se tijela  
biraju tako se mogu  tijelima iskazati nepovjerenja i  prije  nego  se sačeka nalaz policije. 
Prema tome  mi  ćemo sačekati  nalaze, ako oni ukažu da je netko zlorabio položaj reagirati  
ćemo onako kako  možemo  reagirati, ali  gospodin Milan Rašula  je izabran na izborima i 
zna se procedura na koji način  se može gospodin Rašula  smijeniti.  

 
ŽUPAN, na kraju prije zaključenja ove točke  dnevnog  reda, kaže da u ovom 

mandatnom razdoblju  ima izuzetno velike planove s poljoprivredom, da gospodin Milan 
Antolović u segmentu poljoprivrede uživa njegovo maksimalno povjerenje i da se treba  
fokusirati na mnoge izazove koji će stajati ispred njega, ispred nas u ovome razdoblju, ja  bih  
čak rekao 2014-2020. godine. Iz  takvog jednog razloga  siguran sam da će ono što se desilo 
u  Istri prošlih  20  godina desiti će se još puno takvih  iskoraka u mnogim  segmentima  i 
zato  dozvolimo gospodinu Milanu  Antoloviću  da kao  pročelnik  radi  na tome.   

 
AD – 3 Informacija o nacionalnom planu razvoja kliničkih bolničkih 
             centara, kliničkih bolnica i općih bolnica u Republici Hrvatskoj 

 
PREDSJEDNIK pozdravlja dr. IRENU  HRSTIĆ, sanacijsku upraviteljicu Opće  

bolnice  Pula, kojoj daje riječ odmah nakon uvodnog obrazloženja Župana, koji ima samo 
nekoliko  uvodnih  rečenica po ovoj točki  dnevnog  reda.  
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ŽUPAN, kaže da bi se, prije svega, htio  zahvaliti  svima  koji su  na Županijskoj  
skupštini  predložili i usvojili da  na dnevnom redu imamo  jednu  temu i da koncentrirano  
razgovaramo o   Općoj bolnici u  Puli.  

U tijeku je javni  natječaj, ali  se želi zahvaliti  dr. Ireni Hrstić na svim  naporima koje je 
ona, kao  sanacijska upraviteljica, radi, a koji su vezani za financijsko poslovanje u ovim  
turbulentnim  vremenima, i na tome što vjeruje da najnovija reforma Master plana, neće se 
negativno odraziti  na istarsko zdravstvo. Želi se zahvaliti i  samome  ministru, odnosno 
Ministarstvu  zdravlja , jer je  činjenica  da mnoge druge  bolnice  defakto pozavidjele bi ovoj  
našoj  s obzirom na to  kakve ćemo  konzekvence defakto imati nakon  stupanja  na snagu 
novog Master plana, ali o svemu tome puno  više će reći dr. Irena Hrstić, kojoj  se još  
jedanput zahvaljuje na dolasku na o Županijsku  skupštinu.  

   
Dr. IRENA HRSTIĆ, sanacijska ravnateljica Opće bolnice  Pula, zahvaljuje Županu 

na najavi, hvala  vašim suradnicima. Ja  se  veselim što  vam mogu prikazati kroz ovih  par 
slajdova kako je ovaj  strašan naslov koji   stoji u naslovu  teme u principu, po meni, po  
mojim saznanjima, radnicima u  Pulskoj bolnici, vrlo  dobro prošao  za  nas, odnosno za  
žitelje  Istarske županije, onima kojima  bolnica  treba služiti.  

Htjela  sam krenuti samo  tom rečenicom, obzirom da naslovi i podaci koji se govore, 
puno se ljudi pita što znači za pacijenata  Master plan  i puno  se govori o redukciji  kreveta, 
pa treba samo reći da se započelo s pacijentom koji je u  središtu tog zdravstvenog  sustava. 
Ovaj slajd sam vam stavila  samo zato da znate da je stvarno istina i  zato  je poboldano i 
podcrtano  da su  zdravstvene ustanove  sudjelovale u radu i izradi  nacrta, kako se  to sada  
zove, Master plan, skraćeno  rečeno, pa  tako  sam i ja  bila  dio tog  tima, kao i  svi ostali  
sanacijski upravitelji na svakom sastanku u Ministarstvu zdravlja u toj drugoj  fazi i ništa nije  
rađeno mimo nas.  

Ono što je važno za  napomenuti, to  sam vam napisala u  materijalima, da je  
nekoliko  načela, dva su osnovna po kojima se radilo. Prvo je načelo supsidijarnosti. A što to 
podrazumijeva ? Podrazumijeva i da kada govorimo o  ne smanjenju  akutnih  kreveta, svaki 
pacijent koji dođe u  Pulsku  bolnicu, svatko onaj koji treba  Pulsku ili  bilo koju drugu bolnicu, 
ima nekoliko faza. Prvo ste akutni pacijent, a onda kasnije  kako se izliječi akutna bolest, 
tako ide u  nekakvo održavanje  liječenja i onda idete  dalje u kronično liječenje ili  ste 
potpuno izliječeni ili  se liječi  kroz nekakvo prolongirano i produženo liječenje. 

Mislim da je  Master plan za Pulsku bolnicu održiv. Da li je on održivi i da li  može biti  
realiziran baš u 3 godine ili možemo neki dio  kraće, neki  dio  duže,  ali mislim da je 
apsolutno  održiv i da je kvalitetan. 

Reći  ću gdje spada  Istra, odnosno  Pulska bolnica. Imamo još Primorsko- goransku i 
Ličko - senjsku  županiju, ovo je sličan slajd, nisam vam htjela  reći  da li  treba postojati ili ne 
treba postojati bolnica kao takva i vidite  da u  Pulskoj  bolnici  gotovo u svim djelatnostima  
imamo više od  85 %, u nekima i više od  100% popunjenosti  kreveta. To znači da  su u  
Pulskoj  bolnici kreveti neravnopravno  raspoređeni, a to ne  zato što  netko ima  lošu  
namjeru, nego zato što se kroz godine mijenja pobol  stanovništva. 
 Što se tiče prosjeka  dana ležanja mi smo lošiji, lošiji smo na Internoj, lošiji smo  na 
Neurologiji i lošiji smo  na Psihijatriji, a to je razlog zbog toga što smo mi u principu  jedina  
bolnica i nemamo takozvanu b. bolnicu u Istarskoj županiji, znači bolnicu za produljeno 
liječenje.  

Ono gdje Pulska bolnica ne spada, ne spada da će biti jedna  od  21 bolnice koje  će 
se funkcionalno povezati, znači, ostajemo individualni. I ovo što se govori za   Zapadnu regiju 
da vam je u  principu  32 %  ukupno  smanjenje akutnih  kreveta, ali za  Pulsku  bolnicu to je 
nešto malo  različito. Pokazat ću  vam na kasnijem slajdu. Ono što je bitno za reći, a to  su 
ove  slikice, da za Zapadnu regiju u principu  spada Ličko-senjska  županija, koja kada  
gledate taj  dio  Zapadne regije, znači,  Zadarska  bolnica je preuzela Gospićku bolnicu i one  
se funkcionalno povezuju. KBC-e  Rijeka se  funkcionalno, barem je takav plan, planira 
povezati  a Lovranskom  bolnicom, a Pulska  bolnica  ostaje kao bolnica II kategorije i  
napokon priznatog  statusa, ostaje  samostalna jedinstvena. 
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Ovaj  slajd je. što se kaže malo  bliži, a to je ono što  sam vam dala u  materijalima, 
pa  nadam se da ste ih pogledali, to je nekakav postotak  smanjenja po djelatnostima  za  
krevete, a ovo  će vam možda biti malo interesantniji slajd, ako govorimo o  33 %  smanjenja 
za Zapadnu  regiju ukupno kapaciteta akutnih kreveta, vidjet ćete  da je za  Pulsku bolnicu 
prosjek smanjenja negdje oko 4,74 %. Moram priznati da sam ja  sada  vjerojatno  jedna od  
rijetkih  upravitelja koja  stoji ispred vas, koja imam nekako  čisti obraz iz  razloga što je meni  
najlakše ovo prezentirati, ali ja bih rekla da to nije stvar  samo dobre borbe u toj areni koja je 
bila  u Ministarstvu zdravlja, nego  mislim da je to dokaz, jednostavno priznanje  Pulskoj 
bolnici za sve  što je radila  do sada, barem na nivou pružanja zdravstvene zaštite da je  
radila  dobro. 

 Ono  gdje je potencijalni rizik i što se da raspravljati kasnije, a ja  branim ovaj stav 
koji  smo nekako prikazali, a to je  palijativna  skrb i tu moram nadodati što nije  bilo u 
materijalima. Znači, mi smo  nekako kako  Pulska  bolnica, ja sam se borila za    malo ili za  
puno, ne znam što bih rekla, ja bih  rekla za  dovoljno, 5 kreveta palijativne  skrbi, zato što 
smatram , i ja  sam takvog mišljenja i naše Stručno vijeće, kada kažem Stručno vijeće, 
mislim na Pulsku bolnicu, da palijativna  skrb kao  takva  ne bi trebala biti na nivou  bolnice. 
Za razliku od  svih ostalih bolnica , to ćete vjerojatno  čuti od Dubrovačke bolnice i od  
Varaždinske  bolnice, koje imaju jako puno tih  takozvanih palijativnih  kreveta, koji do sada 
nisu  definirani, u principu  financijski vode u propast bolnicu. Kada sam ja  razgovarala na 
tim našim radnim sastancima oko palijativnih  kreveta, dakle, za  svaki  slučaj sam htjela 
osigurati  barem 5 palijativnih  kreveta, onda je ministar rekao da u principu  Pulskoj  bolnici 
«ne trebaju  palijativni kreveti» iz  razloga što ima jedina razvijenu mobilni palijativni tim i da 
je  to  jedan primjer organizacije skrbi u palijativnoj  medicini koju  treba prikazati, odnosno 
primijeniti i u drugim  županijama. Tako da sam ja  za  svaki slučaj rezervirala ovih  5 
kreveta, da tako kažem, ali  mislim da u  suradnji sa pročelnicom  za  zdravstvo, odnosno  
što se radilo do sada i u   budućnosti, vjerujem da će to ići u nekakvom drugom smjeru. 

Ovo je tijek izrade i  provedbe, znači, od konzultanata pa do  samog  kraja. A ono što 
je ključno za   napomenuti,  dakle,  je bila  javna rasprava, koja je završena 18.04.2014. 
godine. Sve primjedbe su prikupljene u Ministarstvu zdravlja  i sada se u principu formiralo 
Povjerenstvo, to je  radna skupina koja će razraditi sve primjedbe koje su stigle na Master 
plan za  svaku bolnicu. 

I ono što bih htjela naglasiti, mislim da nije nebitno, da li je  Pulska  bolnica jedan od  
članova, kada nisu  sve bolnice uključene, ali Pulskoj  bolnici je  dat značaj , što mislim da 
kao  sjeverna bolnica i  Dubrovnika, kao  najjužnija  bolnica, koje su  do sada nekako bile, 
rekla bih, sa strane u odlukama Ministarstva, da nekako smo dobili zadatak  da  aktivo 
sudjelujemo  u tome i prvi sastanak je za  4 dana u Ministarstvu  zdravlja oko toga. 

Ovo bi bio moj kraj. Kao   Zaključak  zapisala  sam u pisanom materijalu, a sada 
vama stojim na raspolaganju za pitanja. 

Možda jedino što bih voljela  naglasiti  za  što trebam svih vas, vas kao vijećnike i 
žitelje Istarske županije, nije  lako. Dakle,  Mater plan je  trebalo raditi u  situacije kada je  
bolnica u sanaciji, znači, kada smo u dugovima, kada dugovi  još uvijek postoje, kada 
moramo i kada svaki stanovnik Hrvatske, odnosno Istarske županije, ima pravo na 100 
postotnu zdravstvenu zaštitu, kada je moramo pružiti i pružamo je i  trudimo se da to  bude, 
ja ću reći iskreno, kao liječnik ovdje čak i nauštrb dugova  koje stvaramo. Tako da je  trebalo 
sačuvati ovih  startnih 500, 600  odnosno  589  kreveta, za malo  smo ih izgubili za mali 
postotak. I ono što je možda bitno za reći da nekako financijska injekcija  je već krenula, pa  
smo tako  2. svibnja dobili dio od one sanacije koje su čuvene  pričalo, plaćeno je 
136.000.000,00 kuna. Tih 136.000.000,00 kuna  išlo je primarno  u lijekove i  potrošni 
medicinski  materijal. Ostalo je 47.000.000,00 kuna nepodmirenih dugova što se tiče iz 
sanacijskih programa. A kad govorimo o tih 47.000.000,00 kuna govorimo na povećanje 
kako je krenula sanacija općinskih i županijskih  bolnica, tako je u principu odlučujemo da  
cijeli dug  od prošle godine  uđe u program sanacije. Naznake su da se ovih  47.000.000,00 
kuna biti  sada u nekakvoj drugoj fazi, znači, uskoro  i to sanirano.    
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Moram naglasiti da  usprkos  svemu, čula  sam Župana koji govori  da ono  gro plaća 
i  gro ušteda ide  na masu  plaća, pa tako se i mi trudimo  na toj  masi plaća, znači, za  sve 
ono što možemo uštedjeti, primarno  štedimo  na sebi ne bismo li  tu zdravstvenu  skrb 
ostavili  stvarno  na 100 % koju moramo primiti. 

Zahvaljujem  se. Nadam se da nisam prekoračila  vrijeme.       
 
PREDSJEDNIK, se zahvaljuje  dr. Ireni Hrstić na izlaganju i otvara raspravu za  

klubove vijećnika, za koju su se javili : Danijel Ferić, Damir  Kajin,  Tedi  Chiavalon. 
 
DANIJEL  FERIĆ, u ime Kluba  vijećnika  SDP-SDSS-SDA Hrvatske, kaže da može 

samo istaknuti pohvale sanacijskoj ravnateljici doc.dr. Ireni Hrstić i pružiti maksimalnu 
podršku u njezinom radu. Zadovoljstvo je što je  dio  od nagomilanih  gubitaka pokriveno, 4 i  
36.000.000,00 kuna, vjeruje da će uskoro i preostalih  47.000.000,00 kuna biti riješeno.  

Bitno je  da Opća bolnica  Pula i  nadalje ostaje neovisna  zdravstvena  ustanova i  da 
svi  građani  mogu  sve relevantne medicinske usluge kvalitetno dobiti na jednom mjestu. 

Veseli  i pomak kada je u pitanju izgradnja  nove  bolnice i vjeruje da će to biti dodatni 
impuls razvoju  istarskog zdravstva.  

 
DAMIR  KAJIN, (Klub nezavisnih  vijećnika),  na trgu ovoga  što je  Danijel  Ferić  

rekao ja isto želim se, prije svega, zahvaliti gospođi ravnateljici, odnosno stečajnoj  
ravnateljici doc. dr. Ireni Hrstić. Znam koji je posao iza  nje. Ne daj Bože da tamo pred  
godinu dana nije došlo  do sanacije Opće bolnice, a znam kakvi  su otpori bili ovdje prije  
svega, u  Istarskoj županiji . Ne znam što bi danas bilo i  sa županijom. Vjerojatno bi  taj  
teret Opće bolnice za sobom povukao i  samu županiju.  

Da, ja bih isto tako više volio razgovarati o ovim financijskim sredstvima, rada same 
Opće bolnice, o čemu je gospodin Danijel Ferić nešto rekao, saniramo je tih  136.000.000,00 
kuna , ostaje tih  46.000.000,00 kuna (47 mil.).Međutim, ono što mene raduje to  su prije 
svega Zaključci u ovom nacrtu materijala gdje se , između ostalog, doslovce se da Opća 
bolnica  Pula je ostala  neovisna  zdravstvena ustanova uz priznati  status bolnice  II.  
kategorije, funkcionalna povezanost s moguće prirodno pripadajućim kliničkim  bolničkim 
centrom u Rijeci, odnosno  vis a vi ovoga što je  rečeno  na stranici 2. gdje  se kaže da dva 
su ključna načela Nacionalnog plana, načelo  supsidijarnosti, znači, rješavanje  zdravstvenog 
problema na najnižoj mogućoj zdravstvenoj organizacijskoj jedinici, drugo načelo  
funkcionalne integracije, razvoj  zdravstvenih  regionalnih centara. I ono što je   za  mene, 
možda, najbitnije je  Opća  bolnica  Pula. Prema svojem značaju svrstana je u II.  kategoriju, 
odmah iza  Kliničkih bolničkih  centara i  kliničkih  bolnica, odnosno u  županijske bolnice  
regionalnog značaja. I  da ne citiram koje  još  bolnice  od  Sv. Duha nadalje. 

Znači, Opća bolnica  Pula ostaje bolnica  regionalnog  značaja. Znači, sve ono 
divljanje o seljenju institucija koje je  trajalo dok se niste sparili i našli u  zagrljaju za  euro 
izbore, potvrđuje da  pas ne laje  zbog  sela, nego  zbog sebe, ali pustimo  sada ovo. Da se 
ja vratim na ovu  temu. Ako Općoj  bolnici nitko neće oduzeti  regionalni značaj onda će Istra 
zasigurno biti regija. Znači, između Istre i političkog Zagreba ni na koji  način neće biti  
odskočne  daske. 

 Drugo što  želim reći, početak  gradnje  Opće bolnice u kontekstu, možda, i ovih  
pristiglih ponuda, ne znam koliko  ima  smisla  spominjati iste financijske pokazatelje i neke 
ponude iz Italije, netko kaže da su one najpovoljnije. Što  ćemo, to je Europa, međunarodni  
tenderi, onda se stvarno postavlja pitanje što mi imamo od te Europe, koliko uplaćujemo 
toliko  nam se u pravilu novaca vrati, ali prioritete nam određuje  Bruxelles. Ne znam tko  će 
nas zastupati sutra u Bruxellesu, da li  će to biti  Istrijan, Picula ili  netko drugi, ali svakome 
želim poželjeti puno  sreće. No,  sada smo ovdje, onda je  mislim da bi  možda dobro  doista 
bilo malo porazgovarati  o  financijskoj konstrukciji to jest o samom početku  radova. Nije 
toliko  stvar u meni, jer imam  tu  dnevnu komunikaciju sa  ministrom, već možda o samoj 
javnosti. Činjenica je isto to da Istra kada je riječ o  zdravstvenim ustanovama ona baštini 
one ustanove koje su  rađene za vrijeme  Austrougarske, odnosno  eks Jugoslavije, nešto 
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slično se  radilo i  za vrijeme Hrvatske. Sjećam se tamo negdje  1998(99/2000-te. Godine, ne 
znam sada, preseljenja  dijela  Opće bolnice u Mornaričku  bolnicu i znam  kakav je  tada 
zahvat bio  i koji je to teret bio za proračunske korisnike kada je  trebalo  negdje osigurati 
15.000.000,00 kuna za  jednu od  najvećih infrastrukturnih  akcija  koja  se dogodila do  
2000-te godine, danas se toliko novaca u  Istri troši za medije. 

Jasno, drugo pitanje uz  gradnju, kako  da se izrazim, rodilišta, što  ćemo mi  sa 
Mornaričkom  bolnicom. Riječ je, po mom sudu, ne moram biti u pravu, u jednoj od  
najreprezentativnijih zgrada Grada Pule. Riječ je o jednom, po meni barem, arhitektonskom 
biseru i u  trenutku kada se u  Puli 5 do 10  godina, zavisno  da li se čeka na jednokrevetnu ili 
dvokrevetnu sobu u domu nekom od umirovljenika, na to  čeka oko  1600  Puležana, ovaj 
objekt mora urgentno «staviti» u  funkciju  kada se, jasno,  Opća bolnica zgotovi. 

Moram da se sada vratim na ovaj  nacrt materijala. Ovdje se ne govori toliko o  
samom novcu. Novac je  conditio sine qua non, bez  njega jasno nije moguće ništa. Cijeli 
sustav je   prenapregnut, vidjet ćemo što  će biti  sa Hrvatskim zavodom za  zdravstveno 
osiguranje, da li  će ostati  dio Proračuna koji je od  2001. godine  na ovamo ili  će se to 
izdvojiti, ali ono što je interesantno  županija za  zdravstvo u Istri izdvaja  negdje oko 
20.000.000,00 kuna, to je cirka oko  5 % našeg Proračuna,  država kroz  Hrvatski zavod za  
zdravstveno osiguranje izdvaja  negdje  oko  20 %  svog  novca i  to nam je, jasno, malo, 
nedostatno i nedovoljno.  

U zdravstvu  Hrvatske  radi, ako se ne varam, negdje  oko 75.000, možda i više ljudi. 
To sigurno nije puno, ali je  činjenica  da je 60-tak općih  bolnica u  Hrvatskoj  previše, ali 
sigurno  je  da će Istra imati  svoju bolnicu, da nju nitko ne dovodi u pitanje i da će Istr i 
sutradan, zadržavajući, između ostalog, i taj zdravstveni statut, jer je to prioritet svih prioriteta 
izraziti i kroz tu formu i  taj politički  svoj neki izričaj.  

Sve u svemu  želim još jedanput zahvaliti se stečajnoj upraviteljici. Mislim da je 
učinjen  ogroman posao  samom tom činjenicom da je do sada defakto da su  gubici svedeni  
na  jednu «prihvatljivu» mjeru, da je  pokriveno 136.000.000 kun, ostalo je tih 46.000.000,00 
kuna, ali možemo zamisliti kakav je napor  trebalo učiniti  da dođemo do tih podataka. Ne daj  
Bože još jedanput ću reći  da nije došlo do ovoga plana ministra zdravstva pitanje je što  bi 
bilo, ne samo sa Općom  bolnicom, nego i  sa Istarskom županijom u ovom pitanju.  

 
PREDSJEDNIK, kaže Kajinu : Govorili  ste 7 i pol minuta, u  predviđenom ste okviru. 

Htio  bih samo  reći radi javnosti  da ne bude zabune. Opća bolnica  Pula  nije u  stečaju. 
Nema stečajnu upraviteljicu. Gospođa  Hrstić je sanacijska upraviteljica, jer je  bolnica u 
sanaciji. To je ogromna razlika. Želim to podvući  čisto radi toga  da ne bude zabune, da ne 
bi ljudi mislili  da je bolnica išla u  stečaj slučajno.    

Drugo, imam ispravak netočnog navoda gospodinu Kajinu koji je  rekao da su bili  
veliki otpori u Istarskoj  županiji protiv  sanacije bolnice. To je apsolutno netočno i  ne znam 
uopće je od kuda je ta  konstatacija. Dapače, mi smo se  rukama i nogama borili  da dođe do 
te  sanacije i da je naš  kredit koji smo  dignuli jedini u  Hrvatskoj da bi pomogli  bolnici uđe u 
taj program sanacije.  Prema tome to je potpuno  netočan navod.  

 
 TEDI  CHIAVALON, (Klub vijećnika  IDS-HNS-ZELENI), meni je  drago da ste 

ispravili netočne navode vijećnika  Dara Kajina i stvarno  treba istaknuti da je napokon Opća 
bolnica  Pula  stavljena  na ravnopravni  status sa svim općim bolnicama u Hrvatskoj po prvi 
puta zato što je sanirana novcima  svih poreznih obveznika cijele  Hrvatske, a ne kao što 
smo do sada činili i to jedini u  Hrvatskoj  sami. To  treba uvijek  naglasiti, jedini smo  se 
pridržavali   nekakvih pravila igre, jedini smo brinuli o dobavljačima, jedini  smo  brinuli o  
zaposlenicima bolnice i u  vrlo teškim vremenima digli  kredit  kako bismo plaćali 
dobavljačima potraživanja, kako bismo osigurali normalno  funkcioniranje bolnice, dok  su 
druge  opće bolnice uvijek  bile  u nekakvoj milosti centralnih vlada. I zato u tom smislu ja se 
najprije želim zahvaliti vama na jednoj korektnoj  prezentaciji, na jednom stvarno  trudu, žaru, 
pozitivnom žaru koji se vidi iz vašeg istupa i  zaista je  ugodno sjediti i slušati  ovakve 
ohrabrujuće riječi   kad je u pitanu  Opća bolnica  Pula. Ali ja  bih  se htio zahvaliti  i bivšem 
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ravnatelju koji je isto tako u teškim vremenima isto tako na dvije lokacije, vidjeli smo mi koji 
smo sjedili u prošlom sazivu  kada smo imali jednu jako dobru prezentaciju o radu Pulske 
bolnice, treba se njemu zahvaliti, stvarno je bio na čelu jednog tima koji je  uradio dobru  
stvar za Pulsku opću bolnicu u  neravnom položaju s ostalim općim bolnicama. 

I na kraju  ne manje bitno, možda  najbitnije, ja bih se stvarno htio zahvaliti od srca 
ministru  gospodinu Rajku Ostojiću, koji je jedini ministar zdravlja u Republici  Hrvatskoj do 
sada zaista održao svoje obećanje. Ja se sjećam njegovog istupa još u predizbornoj 
kampanji, ja se sjećam njegovih istupa i kao novi ministar od uvijek je imao posebnu pažnju 
za  Pulsku opću bolnicu i to je pokazao na kraju i sa  djelima. Znači, fati, non solo parole, 
kako kažemo u Istri i ja mu tome u ime Kluba vijećnika IDS-HNS-ZELENI, želim mu  zaista 
zahvaliti, jer se pokazao kao  jedan dosljedan političar, kao jedan političar kojemu je riječ  
koju je izgovorio u  kampanji jednako bitna i nakon što je ostao ministar, a posebno nam je 
drago zato što smo mi nakon  jednog  cijelog desetljeća i više borbe za novu Pulsku opću  
bolnicu, borbe s jetrenjačama, borbe s administracijom uspjeli zajednički, sada sa novim 
ministrom, realizirati ili smo korak  do realizacije  jednog  sna generacija  Istrijana.     

Ja bi htio iskoristiti ovu priliku i pitati možda nekoliko pitanja koja se tiču financija. I 
moji prethodnici su o tome govorili, htio  bih  vidjeti  da li  je zaista stanje duga Pulske opće 
bolnice  zadovoljavajuće, da li  su  sanirani apsolutno  svi  dugovi  dobavljačima  i ako nisu  u 
kojim iznosima govorimo. I dalje govori se  na žalost da nam je imidž spuste, što to znači, 
koliko ćemo imati minus na kraju godine i da li ćemo morati opet pribjegavati drugim 
sanacijama slijedećih godina i da li predstoji ikakva mogućnost da se Pulska  opća bolnica  
svrsta u isti rang sa , recimo,  Općom  bolnicom u Zadru ili u drugim općim bolnicama kada je  
vrijednost onog  boda ili kako vi to zovete stručno po krevetu, jer znamo  da je jedna velika 
nepravda učinjena  Pulskoj općoj  bolnici još tamo  90-tih godina kada smo  20 ili 30 % manje 
sredstava dobivali po krevetu  od ostalih  općih  bolnica. Nažalost do dan danas nije to 
ispravljeno i moje pitanje u ime Kluba vijećnika IDS-HSN-ZELENI u ovoj teškoj financijskoj 
situaciji u kojoj  se Hrvatska  nalazi  ispraviti barem dio tih  grešaka iz prošlosti.    

  Hala vam što  ste imali  hrabrosti i odlučnosti da ste sačuvali Opću bolnicu  Pula  
kao  regionalnu bolnicu, kao  nešto što je važno za Istru. Znači, to je jedna za sada jedina 
institucija koju smo uspjeli  ostaviti u Istri. I ja  nisam primijetio  da smo ovdje previše divljali, 
jer mislim da vijećnici, velika većina, 99% vijećnika u ovoj Skupštini ne divlja, ali smo glasno 
izrazili jednoglasno nezadovoljstvo s onime što je namjeravala Hrvatska  vlada, u nekom 
dijelu i provela, u nekim dijelovima stala, do kada ne znam, a možda smo i sa svojim 
odlukama i zaustavili, a to je da se institucije iz Istre sele u Rijeku, jer to je učinjeno, učinjeno 
je  kada je u pitanju i  Porena uprava, učinjeno je  kada je u pitanju carina. Sada je  kao  
nešto kompenzirano da će  državna uprava biti u  Puli. Zamislite, molim vas, za Rijeku, za 
Liku i za Karlovac. Pa ja ne bih volio biti taj čovjek iz Karlovca koji  će dolaziti  ili iz  Gospića 
po svoju nekakvu dokumentaciju u  Pulu. Istra je pokazala da može, da zna biti regija, Istra 
se nalazi u grbu Republike Hrvatske kao regija. Ja mislim da sve vlade, bilo koja ona  bila,  
desna, lijeva, ova ili ona, moraju poštivati  Istru  kao povijesnu hrvatsku regiju i da institucije  
bile one regionalne ili  državne, neovisno o tome, moraju imati sjedište u Istre, da li  se ona 
zvala  županija ili  sutra regija. I zato je moja strelica kolegi vijećnika iz  klupa ako treba, 
treba i  divljati za to. I  da, nećemo se prodati, nikada se nismo prodali, zato i jesmo ovdje, 
zato jesmo jednoglasno donijeli  Deklaraciju, jer znamo  što  želimo znamo s kud  smo i 
znamo  kamo  želimo  pojti. A optuživati vijećnike  Istarske županije, pa i  lagati, gospodine 
Kajin nije lijepo, jer trebali biste se malo prisjetiti one kada su govorili  naši nonići da kako  
siješ da ćeš tako  na kraju  požeti..  

/D.Kajin : Vi  ste dobro  počeli, dobro, dobro/. 
 
PREDSJEDNIK: gospodine Kajin, opet niste tražili riječ, opet ometate rad sjednice. 

Pazite, imate samo još jednu opomenu kad vas isključujem sa sjednice. Probajte se 
suzdržati  da vas ne moram isključiti sa sjednice. Molim vas lijepo, previše ste već nereda  
pokušali  napraviti ovdje. Držite se Poslovnika, reda, dobili ste uvijek  riječ kada se javite za 
riječ, pa  gdje je problem. 
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Zaključujem raspravu  za kubove vijećnika i otvaram pojedinačnu  raspravu.. 
Za pojedinačnu raspravu  se javljaju vijećnici: Marino Roce,  Evelina Biasiol  Brkljačić, 

Zdenko  Pliško.  
 
MARINO ROCE (HDZ), zanima me da li će  provedbom svih mjera i  kada se završi i 

oformi bolnica prema planu uspjeti izbalansirati  rashode i prihode i zadržati kvalitetu ,  
stručnost i uslugu prema  građanima Istre koju  ima i do sada. Da li je  to gotova situacija  ili  
će se još trebati nositi u financijskom dijelu  i  na kraju sačuvati ono što imamo. 

 S druge strane nadovezao bih  se na  kolegu vijećnika  Tedi  Chivalona, kojemu  bih  
čestitao da je ostala Pulska  bolnica, čemu je pridonijela i sadašnja  Vlada, i vi ste dio  te 
Vlade, ali i sve druge kritike koje se vide morate uzeti, a ne samo  kritizirati.. 

          
EVELINA  BIASIOL BRKLJAČIĆ (HSU), per la nuova  diretrice del centro 

ospedaliero non ci  sono  che  parole  di lode per il suo impegno e peri il  nuovo compito non 
faccile che lei siassunta perhe ha  portato finora  e ha  svolto con le serietta'  che le  
compete. Tutto il nostro appogio constantando  che ha  risucito di ottenera l'impendenza  
sanitaria  sul  teritorio  e anche  un servizio  sanitario completo per tutta la nostra  
popolazione. Auguriamo veramente di continuae cosi  e di ragiungere tutti i suoi  risultati che  
lei  si  e profisa, presa..   

 
ZDENKO PLIŠKO, (Istarska stranka umirovljenika), koristi priliku  da  postavi pitanje 

budući  da je prisutna  sanacijska ravnateljica. U  zadnjem vašem zaključku imate palijativnu 
skrb i hospiciji. Mene konkretno interesira  hospiciji. Već sam nekoliko puta sa ove govornice 
postavio pitanje što je  sa hospicijem. Raduju  me vaša  razmišljanja i rješenja koja  ste našli 
za smještaj  5 palijativnih kreveta u  bolnici, ali htio bih, ako možete, da  o funkcionalnoj 
povezanosti date odgovor o vašim razmišljanjima i do  nivoa  zaključka.  

 
PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i moli dr. Irenu Hrstić da odgovori  na  

postavljena pitanja.  
 
Dr. IRENA HRSTIĆ, naglašava da je pokušala pisati što se  sve iznjedrilo iz  rasprave 

od Klubova  vijećnika  do pojedinaca, pa  ako nešto zaboravi moli da se je nadopuniti. 
Hvala vam na podršci, ne samo meni, jer ja  sam danas tu, sutra tko zna  gdje, 

odnosno  završiti će nekakav  mandat, no  hvala  svima koji tamo  rade, dakle, i liječnicima i 
medicinskim sestrama i nezdravstvenom osoblju i hvala  na podršci da u tome ustrajemo. 

Da krenem sada od  nekih vaših  pitanja. 
Govori se o novoj  bolnici. Znate svi da je došlo  12 ponuda, da je  raspon od  269 do 

gotovo  400.000.000,00 za samu planiranu gradnju. Užurbano  radimo  na odabiru. Krajnji 
rok za odabir izvođača je  24.06.2014. godine. Mi želimo to  napraviti  čim prije  ne bi li 
stvarno čim rije započeli  tu  gradnju i pokrenuli taj proces 

Već sam bila  rekla u izlaganju da je bilo jako teško nekako sanacijsko  vrijeme s 
figom u džepu da ćemo graditi novu bolnicu, održati  506 kreveta i  arhitektonski je ona 
rađena za  506 akutnih  kreveta, vidjeli ste da  smo mi dobili manje akutnih  kreveta. Znači, to 
je bio debelo, debelo upitno  da li će nam netko u jednom trenutku  reći da moramo 
prenamijeniti projekt koji postoji, a mislim da je  dobar, da njega  treba samo minimalno 
interijerno, da tako kažem, prenamijeniti. I sada opet treba raditi  paralelno i zato je ovoliko  
teška ova pozicija kako god  se ona zvala stečajna, sanacijska, ravnateljska, kako god, 
važno je da  bolnica ostane i da služi onoj  svrsi za koju  služi. 

Druga pitanja su bila koliko nam je dugova  nesanirano, kome još dugujemo i  da li se 
moći zadržati od strane bolnice, a to se nadovezuje na pojedinačna pitanja balansa rashoda i 
prihoda. Sanirano je sve što podrazumijeva i što su  pristigli  dugovi   do  31.10,2013. godine 
i sanirani su  svi medicinski i  sav potrošni medicinski  materijal. Ono što je ostalo  
nesanirano jesu  nemedicinske usluge, a to je  tipa  energije i ovo nešto što bismo mi doktori  
rekli  da je  nebitno, vrlo bitno za funkcioniranje  bolnice  treba imati svjetlost. Nakon 31.10. 
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2013. godine, dug o kojem govorimo, podaci su  vam za  prva  3 mjeseca, nemojte prvo  
reagirati ovo što  ću vam reći, tek  na ovo  drugo. Znači, prva  3 mjeseca smo akumulirali  
dug  oko  14.000.000,00 kuna, ali onda u  travnju mjesecu  samo  2.300.000,00 kuna. Znači, 
da smo prva 3 mjeseca imali nekako oko  3.500.000,00 kuna  mjesečno, a onda smo  u  
travnju mjesecu već smanjili  dug. Što  to znači, kako  ćemo uspjeti održati  balans. Teško. 
Mislim da je netko koristio riječ «prihvatljivi» dug u zdravstvu. Ne znam što to znači 
prihvatljivi dug u zdravstvu ako morat, usluga je  100 %  zdravstvena, mislim da svaki  čovjek 
zaslužuje  da  ima 100  % zdravstvenu uslugu i kako zadržati  rang  bolnice. Teško, kada je 
bolnica  godinama bila nekako  ne mogu reći  nepravedno  tretirana, govorili ste o tome da  
su se dijelili prema broj  kreveta koji je postojao. To je bilo na neki način relativno pristojno  
dobro, ali  stvar je u tome da vam se  učinak  rada bolnice mjerio po  takozvanom  DPS i DP-
eu, ne znam da li  znate o tom pojmovima, ali kada vam netko kaže da vam usluga, 
primjerice  kolonoskopije, to  sam jedanput  rekla  i novinarima, košta  100,00 kuna  i onda 
preko noći odluči  da košta  30,00 kuna, to znači da vi morate napraviti  3 kolonoskopije da 
biste došli do tih 100,00, a u principu utrošak vam je isti. Jednostavno apsolutno  
neravnopravno dobivamo limit u odnosu na uslugu  koju pružamo, a  sada ću  se nadovezati  
na onkologiju  i  na neki  način potencijalni odgovor  na ovo pitanje kada pitate o palijativi, a 
to je da ako  Pulska  bolnica  stvarno pruža po svim kriterijima tu  uslugu, sve linije  terapije u 
onkološkom liječenju, onda normalno  da morate za to dobiti novce. Tako smo prva  tri 
mjeseca imali limit za  takozvani  fond posebno skupih lijekova od  800.000,00 kuna 
mjesečno, a mi smo mjesečno  trošili  1.400.000,00 kuna.  Kako  ćemo  držati  balans, 
odgovor  vam je taj da sam pisala prigovor  HZZO-u, jer ako govorite o nekakvim bolestima 
na  koje možete utjecati, onda možete i  troškove  nekako izbalansirati, ali na  neke bolesti  
ne  možete utjecati, a to kada imate algoritme i protokole liječenja, mi  ne možemo ne dati  
neku  terapiju  ako ona u  Hrvatskoj postoji gdje će ti pacijenti ići. I utoliko je uspjelo da dobila  
sam odgovor od  HZZO-a, moram ih pohvaliti u roku od  dva tjedna, gdje su rekli da oni  
prate naše troškove i da su svjesni  da mi  trošimo puno  više od toga, i  da trošimo, da tako 
kažem, ispravno, jer trošimo mimo njihove kontrole. Sada nam je povećan limit  za  posebno 
skupe lijekove  sa 800.000,000 kuna  na 1.200.000,00 kuna.  To su mali  pomaci, trebamo 
biti svjesni da država financijski ne  stoji dobro. Kako  će se zdravstvo iz  svega toga  izvući, 
ja se stvarno  nadam. Dakle, probat ćemo mi dati  maksimum od sebe da ne stvorimo 
dugove koje ne možete opravdati. Ako dug možete pravdati zato što  ste liječili onda mislim 
da nekako  to  spada u kategoriju prihvatljivih  dugova. 

I kao zadnje pitanje što  sam si zapisala oko ove palijativne  skrbi,  hospicija  i 5 
akutnih  kreveta, sada se tu možemo raspravljati, to bi  bila  jedna dodatna, nova tema za 
sve, ali moja  percepcija  palijative, dakle, pustimo s jedne strane kronične krevete, palijative 
i  hospiciji, znači, palijativni bolnički  kreveti  u principu  treba isključiti za  akutno  
zbrinjavanje problema bolesnika koji su u palijativnoj  skrbi, to nisu  samo onkološki  
bolesnici, to su svi oni  bolesnici koji  na nekakav način  terminalnu  bolest, ne znam, 
kardiološku, jetrenu ili bilo koju bolest, tako da  tih 5 kreveta u okviru bolnice bi trebalo  služiti 
za  liječenje  akutizacije bilo kakvog problema. Radimo  na tome, nismo  stali   na tome, da 
se nekakva  institucija, odnosno  da se određeni  kreveti vidjeli ste  da Rijeka ima onih  svojih  
14 kreveta izvan bolnice. Dakle, iz  njihovog iskustva to jako dobro  funkcionira. Ja znam  
iskustvo   s Rebra dok  sam radila  tamo 20  godina, uvijek je bolje kada imate izvan akutne, 
dakle, sada opet ne mogu koristiti  riječ «akutno», više nismo akutna bolnica, nego smo  
bolnica  II  ranga, bolnica  određenog regionalnog značaja, u principu bi  trebalo izvan 
institucionalno rješavati. Ja  od toga  ne odustajem iz  razlog što mislim da je  to potrebno, mi 
smo  došli u situaciju da nam je trebalo, dakle, u obitelji, a trebati  će i  nama jednog  dana. 

 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje  dr. Ireni  Hrstić i stavlja na usvajanje  Informacije o 

nacionalnom planu razvoja  kliničkih  bolničkih  centara, kliničkih  bolnica i općih  bolnica u 
Republici  Hrvatskoj uz predložene  zaključke  u Informaciji, koji ustvari  sintetiziraju  vođenu 
raspravu, te nakon glasanja utvrđuje da je  Skupština jednoglasno  usvojila 
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    INFORMACIJU 
 

o nacionalnom planu razvoja  kliničkih  bolničkih  centara, kliničkih  bolnica i općih  bolnica u 
Republici  Hrvatskoj sa danim  zaključcima u informaciji. 

               
PREDSJEDNIK, još jednom zahvaljuje dr. Ireni Hrtić i svim djelatnicima u  Općoj  

bolnici  Pula  na uloženom  trudu..  
  
AD – 4   

a) Prijedlog Godišnjeg izvještaja o izvršenju Proračuna Istarske županije za 
2013. godinu, 

b) Prijedlog Odluke o raspodjeli rezultata za 2013. godinu, 
 

Objedinjeno uvodno izlaganje je dala  SLAVICA  BENČIĆ KIRAC, pročelnica  
Upravnog odjela  za  financije i proračun  IŽ. 
 
 SLAVICA BENČIĆ, pročelnica, kaže da će pokušati ukratko prezentirati izvršenje i 
ostvarenje Proračuna Istarske županije za  2013. godinu, pa u  nastavku iznosi. Mi smo  
sukladno  zakonskoj  regulativi izradili  materijal  koji vam je dostavljen i koji je kao takav 
došao  na vaše elektronske uređaje, a ja  ću pokušati nekako objedinjeno iskazati i ispričati  
jedan dio koji piše u ovom materijalu, a jedan dio koji  nije iskazati nekako  na 
najjednostavniji  način. 
 Ostvarenje  je takvo  da smo mi u 2013. godini ukupno imali  raspoloživih sredstava u  
segmentu prihoda i rashoda Proračuna, odnosno  u sučeljavanju  tih  stavki, 320.000.000,00 
kuna. To je  otprilike  92 % izvršenja  Proračuna, U odnosu na plan naš zadnji rebalans koji 
smo imali u  vrijednosti  351.185.000,00 kuna. 
 Ovaj Izvještaj je  napravljen sukladno Pravilniku koji  nas prati iz 2013. godine, više  je 
podatak unijeto u obrasce,  više podataka  je  iskazano po više sistema klasifikacije, osim 
ekonomske klasifikacije, dano je Izvješće i po organizacijskoj i programskoj  klasifikaciji, a 
između ostalog  dani  su svi zakonski elementi, kao što je pregled izvršenja zakonske  
pričuve i zaduženja ostvarenje razdjela koja su dali  svaki pročelnik za  svoj segment 
Upravnog odjela.     
 Ukratko sažetak prihoda i rashoda, sučeljavanje prihoda i rashoda, klase 6 i klase 7,  
zakonski  dio dolazi  do toga  da imamo raspoloživih  297.000.000,00 kuna, odnosno  u  
segmentu računa prihoda i rashoda  sredstva su gotovo pokrivena, odnosno dolazi do razlike  
otprilike od 40.050.000,00 kuna, ali nam unutar računa financiranja se iskazuje, odnosno 
generira manjak od  12.871.000,00 kuna , koji s prenijetim manjkom iz prethodne godine 
dolazimo  do  rezultata u  vrijednosti 13.536.000,00 kuna  prenijetog  manjka. Taj manjak je 
ustvari  samo knjižno iskazano  saldo  završnog  računa 2013. godine zbog  modificiranog  
načela nastanka događaja, odnosno  vrijednosti iskazivanja prihoda  sa datumom 
31.012.2013. godine, a iskazivanje svih  računa koji su teretili  2013. godinu  do zaključno sa  
28.02. kada je zakonski rok za  predaju  završnog  računa  u financijskoj ljestvici, odnosno 
svih  računa koji su teretili  2013. godinu, jer smo  na taj dio i zakonski obvezni.  
 Ovaj manjak  generiran je ustvari iz  računa financiranja zato  što  nismo mogli 
iskazati ukupna  sredstva koja  potražujemo za financirane  europske projekte, nego već 
samo iznos od  1.700.000,00  koji smo  31.12.2013. godine  koristili  na žiro računu, odnosno 
kao  sistem kratkoročnog  kreditiranja.              
 Ostali segmenti koji su se u  segmentu prihoda  generirali  u ovom godišnjem 
Izvještaju, da ih  kratko  navedem, odnosno  trendovi koji su bili, iskazani su u  obrazloženju 
Izvještaja, a to je rast prihoda od poreza na dohodak na području  cijele  Istarske županije za 
otprilike 5,2 %, odnosno  na razini planskih  vrijednosti. Nešto je bilo manje  naplate  poreza  
na cestovna motorna  vozila u odnosu  na  prethodne godine. Naplatili  smo  13.500.000,00  
kuna, a u segmentu razreza je bilo 3.100.000,00 kuna, ali je to dosta manje u odnosu  na 
2012. godinu iz  razloga što su  pokrivena sva sredstva već  ovrhama  i manji je općenito  
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razrez što se  isto tako može vidjeti i u segmentu prvih izmjena i dopuna Proračuna za  2014. 
godinu. Manje je broja vozila koja  su u sustavu oporezivanja. 
 U materijalima  su iskazane analitičke uplate prihoda  od koncesija  na  turističko 
zemljišta  koji je ostvaren sa  5.200.000,00 kuna, ali isto tako dani su prihodi  svih  analitički 
prikaza  europskih projekata koji se  financiraju  u  našem Proračunu.  

Trendovi su takvi  da smo  deficit prihoda u odnosu  na 2012. godinu  2013. godine 
ostvarili  13 %  više, ali isto tako i  rashode  u vrijednosti sa 18 %  više.  

Ovdje sam naglasila  generiranje manjka u segmentu financiranja europskih 
projekata, jer su oni jako značajni i jako utječu  na izvršenje  našeg Proračuna, jer se njihovo 
financiranje izmijenilo, odnosno sredstva se refundiraju tek po  dokazivanju, imamo dosta 
velik odmak u odnosu  na izvršeni  rashod. Taj se odmak odnosio 6 ili  9 mjeseci, ali neki i  
više od godinu dana, tako da su ova pokrića tih europskih projekata, koja  su bila  planirana 
17.000.000,00 kuna, ostvareno je 14.300.000,00 kuna, ali isto tako imamo i velika  
potraživanja  unutar naše bilance, gdje imamo projekata koje  smo  financirali iz  prethodnih  
godina i koje potražujemo sredstva ,već  smo  neka  i dobili tijekom  2014. godine, ali isto 
tako iz svojih  smo sredstava financirali iz nenamjenskih  sredstava 6.903.000,00 kuna kao  
rashod  u  2013. godini.  

Ovaj manjak prvenstveno se generira iz korištenja sredstava u segmentu  namjenskih  
sredstava od 5.100.000,00 kuna, ali i mogu vam reći da ima ukupna potraživanja od 
europske projekte koji su iskazani u bilanci  na kraju 2013. godine su ukupno  15.000.000,00 
kuna od  čega se 12.429.000,00 kuna odnose na projekte po sporazumima, a drugih 
3.524.000,00 kuna na projekte koje konkretno provodi Istarska  županija.  

U segmentu financiranja ostalih troškova mi smo na teret 2013. godine platili, snizili  
sredstva u  vrijednosti od  2.500.000,00 kuna, to je prijevoz učenika za  12. mjesec i  to smo 
financirali iz  svojih  sredstava, jer je  račun tako glasio, a isto tako  sredstva su  u prihode 
ušla 2014. godine kada nam ih je spustilo  nadležno  Ministarstvo i ona se vide  kroz  točku 
b), odnosno kroz Odluku o   raspodjeli rezultata. 

Ova sredstva htjela sam  iskazati  u segmentu  pada bilančnih prava i segment koliko 
iz vlastitih  sredstava, odnosno Proračuna Istarske županije moramo izdvojiti sredstva u 
ovom  Proračunu, a to je u segmentu  škola, naknada za prijevoz i ostalih  zakupa i  naima, 
premija osiguranja i nekih investicijskih ili kapitalnih ulaganja, gdje je to lani bilo  
12.458.000,00 kuna, znači, u segmentu  pada  bilančnih prava iz  godine u godinu.       

 
U  nastavku obrazlaže  točku 4.  b). 
Ovo je dokument koji  donosimo po prvi puta u sustavu  Proračuna Istarske županije. 

Zato su kumulirane stavke na kontima skupine 92, akumulirano od početka  županije od  
1994. do  2000. godine,  gdje  ćemo sada po svim ovim  segmentima otvoriti stavke i u 
novom informatičkom programu  sukladno analitičkoj  kartici, odnosno  rasporedu  viškova i 
manjkova, otvoriti početna stanja,  jer je, kako  ste uspjeli primijetiti, podaci  su isti, ali je  
sustav praćenja računovodstva izmijenjen, tako su i  naše prve izmjene i dopune su izrađene 
u novom informatičkom  sustavu,  i podaci su  generirani  na način da  su u Izvještaju  dati  iz  
starog  sustava, a u izmjenama i dopunama u  novom sustavu, ali su kao takvi isti, struktura 
je ista.   

 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje pročelnici  Slavici  Benčić Kirac i otvara raspravu za  

klubove  vijećnika za koju se javio  vijećnik Damir  Kajin (Klub nezavisnih vijećnika). 
 
DAMIR KAJIN, (Klub nezavisnih  vijećnika), za Proračuna za  2013. godinu kaže da 

nije odgovoran samo onaj  saziv koji je  bio iza  nas, nego odgovorni smo i mi . Bilo je jasno 
da je Proračun u  2012. godini kako je bio planiran nerealno bio planiran. Planiran je  bio  na 
351.000.000,00 kuna, izvršen je  sa 305.000.000,00 kuna, znači  sa nekih  87,3 %.  Onaj iz  
2012. godine izvršen je  sa 271.000.000,00 kuna. Znači, to je  zapravo  bit. Dobro, ovo  su 
pikanterije. Plan je u Kabinetu  župana na reprezentaciju  potrošeno  415.000,00 kuna, ove 
godine  planira se 300.000,00 kuna. Vidi se  da je lani bila  jedna izborna godina. Ove godine 
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dnevno kani se  potrošiti 821,00 kunu , a lani  svakog   radnog  dana po toj snovi  trošeno je 
1.870,00 kuna. Od planiranih 750.000,00 kuna potrošeno je  930.000,00 kuna. Lani je 
Kabinet župana potrošio  4.500,00 kuna, ove godine  bi trebao nešto malo  manje. Inače, 
samo za  reprezentaciju  se troši  više od milijun kuna itd.  Da, tu imamo jedan problem. U 
Hrvatskoj je broj zaposlenih u  županijama u odnosu  na 1997. godinu  porastao za  nekih  
170 %. U odnosu  na 1997. godinu je  broj  zaposlenih  porastao za 100 %, u gradovima  
80%.   

Zašto to spominjem ? Na primjer radi tog  Ureda u Njujorku. 2013. godine 932.000,00 
kuna. Nemojmo tako  raditi. Barem ja  tako mislim. Ne moram biti u pravu. Baca se gotovo 
milijun kuna. Ove godine 750.000,00 kuna. Od tih  932.000,00 kuna  materijalni  rashodi na 
taj Ured su  586.000,00 kuna.  

Zatim projekti  Europske  unije, da ih ja  sada tu  ne navodim, jer sam si ih izvukao  
van, ogromna sredstva idu za  plaće. I ono što mene zanima  da li to rade samo naši ljudi u  
našim uredima, u  našoj  županiji ili je ovdje riječ o iznimnim timovima, jer imam dojam da 
novac  više ide za  plaće, nego što ostaje za projekte. I  ako je tome tako koliko onda 
suradnika, vanjskim suradnika  na tim projektima,, zapravo  radi. Ono što je interesantno, 
stranica  166, to  su  neriješeni predmeti itd., znamo zašto se to dogodilo, zato što  županija 
kroz ovu  gradnju koja nije bila  legalizirana mora legalizirati  sve te predmete, ali je ostalo  
neriješenih  u upravnim  poslovima 23.670, neupravnim  2065 predmeta. Ukupno je to 
negdje  24,735 predmeta. Lani je, recimo, izdvojeno  100.000,00 kuna, ove godine, hvala  
Bogu, 500.000,00  kuna što me veseli. 

Za medije  izdvojilo  se lani  2.800.000,00 kuna. Za intelektualne usluge preko 
4.500.000,00 kuna. Plaće 2013. godine 47.800.000,00 kuna, ove godine bi trebalo  negdje 
oko  62.000.000,00 kuna. Novi Mater plan turizma Istre, u onim prilozima koje smo dobili, tko  
će to raditi. Da  li  će opet to raditi. Da  li će to opet raditi tvrtka Horvat, PHR ili će to možda 
raditi neke  naše  tvrtke, Sveučilište ili  netko  drugi. Na stranci 187 spominje se golf u  Istri. 
Bojim se da od jednog  Brijuni  rivijera neće biti ništa. Bojim se da od uređenja Otoka isto 
tako  neće biti  Bog zna  što, ali  će konsultanti povući 6, 7 milijuna kuna. Bojim se da od  
Katarina, Monumenti  isto  neće biti  ništa. Od Barbarige – Dragonere do  sada nema ništa. 
Od Ližnjna nema ništa. Jednom riječju u zadnjih 23 godine od  kada govorimo o turizmu u 
jdnj  Puli nije izgrađen niti  jedan novi  hotel. Ali,  lako  ćemo za  Pulu, nije izgrađen niti jedna  
novi hotel  niti u  jednom Poreču. I  bogami  ni od  Muzila, ovako kako je koncipiran, neće biti 
ništa i  ne mogu  shvatiti da pojedinci u  gradskoj  upravi  Grada Pule imali su  građanske  
hrabrosti, zamislite, odbaciti negdje  1500 primjedaba građana Pule, da bi jučer pisao u 
jednom  dnevniku da  se očekuje a bi  Grad Pula  trebao  prihodovati negdje oko 
107.000.000,00  godišnje i da bi  tako  trebalo raditi  1.700 zaposlenika, koliko  ih u ovom  
času zajedno  nemaju  ni  Rivijera, ni Laguna iz  Poreča, niti  Anita  iz  Vrsara i  Arenaturist 
dolje iz  Pule. Mi smo  do  2001. godine, do promjena na čelu ove  županije, intervenirali  u  
čitavom nisu  gospodarskih  subjekata. Dovoljno je spomenuti jednu Pivovaru, PPS, Cimos, 
Istarsku  banku, Uljanik, Rivijeru. Prije smo govorili zahvalu ravnateljici  bolnice, djelatnicama 
i djelatnicima,  preseljena je ta bolnica, interveniralo je, sada se ne mogu sjetiti u koliko tih  
tvrtki Od 2001. godine imam dojam da se samo trapulira sa zemljom i da se pojedinci  
bogate, a da Istra paralelno zbog toga  stagnira. I  sva je sreća da imamo more, da su one 
generacije  do  90-te ostavile  materijalnu osnovu  na kojoj  počiva, ja  bih  rekao  istarska  
ekonomija danas. I  da, bez obzira što se neki  smiju, reći  ću  još jedanput, od  90-te na 
ovamo u jednoj  Puli  nije sagrađen, koliko ja znam, niti jedan  novi  hotel, u Poreču nije 
sagrađen niti jedan  novi hotel, industrija  nam je desetkovana. Hvala  Bogu da Uljanik  radi, 
ali  a  1850 zaposlenika uz  sve probleme koje ima itd., itd. 

Problem je prije svega ova  potrošnja. Ne moru, normalno, kriviti  samo ljude koji su u  
županiji, jer mi  smo  naprosto taj teritorijalni ustroj  naslijedili. On je takav  kakav  je i mi na 
njega  ne možemo  mijenjati, ali će se isto  po tom pitanju morati poraditi. Normalno  da će 
županija  biti  županija ili  regija. Do  90-tih ovdje smo imali  7 skupština  općina, danas  ima 
42, što općina što gradova, odnosno županiju. Nekada je u tim općinama radilo  7  
predsjednika  općina, danas da kažem imamo  42, nekada je bilo  14 zamjenika, da ih  je , 
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što ja znam, 120. Nekada smo imali 70 pročelnika, danas u cijeloj  Istri imamo  250. Nekad 
smo  imali  stotinjak automobila, danas ih  500. Ili bolje  rečene u  nadgradnji danas u  Istri  
radi oko 4000 ljudi  više no što ih je radilo 90-te godine, a to  treba financirati s redom 
veličina oko  300.000.000,00 kuna  za plaće i  cirka  toliko  za  materijalne troškove. U državi 
radi oko 70.000 ljudi više no što je radilo 90-te godine, ali to  ćemo kako je naprosto ili prje ili 
kasnije   po tom pitanju  će se nešto morati učiniti, ali još jedanput naglašavam da Istra će 
ostati Istra regija itd.. 

Imamo puno  europskih  programa.  
/Predsjednik : Isteklo vam  je vrijeme/.  
Vrijeme mi je  isteklo  ovaj puta,  ubuduće neću  «trpjeti» strpljenje  nikoga. 
       
PREDJEDNIK, kaže da nije «strpljenje», nego pitanje Poslovnika, akta Županijske 

skupštine, što nema veze  sa strpljenjem, gospodine Kajin, nego ima veze sa vašom 
kulturom. 

 
TEDI  CHIAVALON, (IDS-HNS-ZELENI), ispravak krivog  navoda  vijećnika  Damira 

Kajina 
Koncentrirao sam se na dva ispravka, bilo bi ih  puno više, ali u jednom trenutku malo 

zatvorim oči, slušam gospodin Damira Kajina, i meni se  činilo  da živim u Lici ili u  Vukovaru, 
a ne u  Istri , najrazvijenijoj županiji, ali dobro, riječ je o dojmu svakog pojedinačno. Htio  sam 
ispraviti netočan navod u tome što je gospodin Kajin rekao  da  se na plaće trošilo 
37.000.000,00 kuna, za  županijske  djelatnike ove godine  65.000.000,00 kuna. To naprosto 
nije točno  i vi pokušavate opet obmanjivati javnost, jer i sami znate da se prema novom 
zakonu od  01.01. Županijski proračun mora  voditi po  sistemu riznice, da je to povećanje 
plaća ustvari se reflektira  svi oni djelatnici koji ne rade u  županiji, a  dobivaju plaću  putem 
Županijskog proračuna. Recimo, jedan logoped koji radi u Obiteljskom  centru u  Puli za 
kojeg Grad Pula plaća plaću, ta plaća ide preko Županijskog proračuna i  na kraju  taj čovjek 
dobije novce. To je ta  razlika od tih dvadesetak milijuna kuna, naprosto je  drukčiji obračun. 
Vidite i sami da je obračun Proračuna. S  druge  strane ne mogu se složiti s vama i mislim da 
je  netočan navod  da je  2001. godine se Istra razvijala  samo  na trapulaciji zemljišta i to  
možda su  vam rekli vaši  članovi  Predsjedništva, bivši župan i  bivši   donačelnik Općine 
Vodnjana, jer su oni prodali  Barbarigu i Dragoneru, pa  možda  najbolje znaju kako je to bilo, 
zahvaljujući  vašem amandmanu  na Županijskoj  skupštini, ali vjerujte mi  kada pitate male 
poduzetnike, mala  obiteljska  gospodarstva, kada pitate  djelatnike u turizmu, Istra se 
itekako  razvijala  na više polja. Ima problema i normalno  da ih ima, ali dan danas je u Istri  
puno manja  nezaposlenost  nego u ostalim krajevima  Hrvatske  i  dan danas u  Istri ljudi 
dolaze tražiti posao iz  drugih  krajeva Hrvatske i  ne idu  toliko  trbuhom za kruhom, iako bih  
ja  volio  da je toga manje i da  to svedemo  na nulu.   
 
 PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu pošto  se više nitko  nije  javio  za  riječ i 
odvojeno daje na glasanje točku  a) i b), te nakon glasanja  utvrđuje da je  Skupština  sa 39  
glasova  «ZA», 1 glasom «PROTIV» i  1 «SUZDRŽANIM»  glasom, donijela pod 
 a) 
     G O D I Š N JI 
 
Izvještaj  o izvršenju Proračuna Istarske županije za  2013. godinu 
 b) 
     O D L U K U  
 
                        o raspodjeli  rezultata za  2013. godinu 
 

AD – 5 Izvješće o radu Župana Istarske županije za 2013. godinu 
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Uvodno izlaganje za ovu točku dnevnog  reda je  dao župan Istarske  županije,  
gospodin VALTER  FLEGO, koji kaže: 

Pokušati ću biti koncizan i samim time jasan. Budući da ste u materijalima dobili 346 
stranica  na fontu 11,  mislim da je  zbilja  obiman materijal, ali od sveg tog  materijala ću se 
pokušati koncentrirati  na par važnijih  natuknica.  

 2013. godina je  zbilja bila jedna izuzetno zahtjevna i izazovna godina  i  često smo 
svi zajedno upotrebljavali  riječ «kriza», ali  važno je reći ta kriza nije, ne smije i neće biti  
nikakav razlog  da se manje  radi, nego upravo obrnuto da se znamo koncentrirati na 
prioritete. Da li smo uspjeli ili  ne to ćete vi, poštovane vijećnice i vijećnici, ocijeniti i reći. 
Spomenuti  ću brojke  o  BDP-eu, brojke  o nezaposlenosti ili indeks razvijenosti  županija u  
Hrvatskoj, gdje  po svim brojkama smo, ne debelo iznad prosjeka, nego  odmah  nakon 
Grada Zagreba, ustvari  na vrhu  naše  Republike. 

 U mom prvom Izvješću koncentrirati ću se  na par važnih  stvari.  
Jedna  od stvari za koju držim da je izuzetno vrijedna, a koja se ostvarila  zahvaljujući  

zajedništvu svih gradova, općina  i  županije, jesu mjere gospodarskog  oporavka, 10 mjera s  
kojima  smo  krenuli prošle godine, koje smo  dogovorili i koje  su  operativno  krenule  od  
01.01.,  koje i današnjim rebalansom Proračuna,  predlažem da podebljamo, vjerujući  i  
nadajući se kako  će jako brzo nestati tih  šoldi koje namjenjujemo gospodarstvu, što bi bilo 
odlično, što bi  opet značilo  da bi  to gospodarstvo  apsolutno ta sredstva  apsorbiralo, a na 
nama  bi bilo  tražiti nove izvore pomoći, subvencija gospodarstvu. Između ostalog oformljen 
je Savjet za  gospodarstvo. Nemoguće je nabrojati koliko je bilo razgovora , dogovora, 
sastanaka , oko teme o kojoj smo  već  danas pričali, to su napuštena vojna područja, 
odnosno  ja kažem mrtve nekretnine, gdje vjerujem da ćemo sa Ministarstvom obrane, sa 
različitim drugim ministarstvima, naći modus  njihovog korištenja i   stavljanja u  funkciju 
različitih  nekretnina, što bi definitivno značilo  nova  radna mjesta. 

U  turizmu puno  toga  mogu govoriti, ali  samo  ću se na jednu stvar koncentrirati, na  
brojku  od  ukupno  740.000.000,00 kuna novih investicija u turizmu. Izuzetno me veseli 
osnivanje prve BIKE DMC, tvrtke za  razvoj  biciklističkog  turizma u  Republici  Hrvatskoj, 
suradnjom javnog i privatnog  sektora. To je ono vrlo konkretno  iz  riječi  na djelo, jer dosta  
svi zajedno pričamo o  već izlizanim riječima pred i post  sezoni, ali BIKE DMC je jedan  od  
konkretnih  novih proizvoda koji danas funkcioniraju u Istri. 

U poljoprivredi isto tako možemo puno pričati. Reći ću što je učinjeno, što se planira, 
ali možda najbolje govore  24 nova  kredita u iznosu od 9.227.000,00  kuna plasiranih, ali i iz  
mnogih  aktivnosti koje su  učinjene oko zaštite  istarskih poljoprivrednih  proizvoda, gdje  i u  
2014. godini  nastavljamo aktivnosti po istim. Govorim i o maslinovom ulju, siru, medu itd.  

O lagovima i svemu ostalome je puno pisalo, neću sada posebno nabrajati. 
Koncentrirati ću  se na  europske fondovi. Bez  suradnje sa gradovima, općinama, ali  i sa 
Vladom, Ministarstvom regionalnog  razvoja, sa mnogim drugim  asocijacijama, državama i  
kompletnom  Europskom unijom, odnosno  sa samim Bruxellesom i sa  Europsko komisijom, 
ne možete ništa učiniti. To je  jedna od rijetkih  stvari  koje  se daju nabrojati. Sa   31.012. 
prošle godine, - to nije politika, - imamo 570.000.000,00 kuna  koje su ukupno odobrene u  
Istarskoj  županiji. Najveći projekt je u  Poreču, ali isto tako želim reći da ukupno provodimo  
44 projekta , da su  ljudi iz  županije  jako  angažirani  na svim tim projektima i  da po  tom 
pitanju sam i dalje optimista, a i današnji rebalans Proračuna,  koji je  kasnije  na dnevnom 
redu. upravo u tom  smjeru govori, jer  neke  stvari moramo sami  riješiti, odnosno  riješiti 
našu ulaznicu pred financiranja, odnosno vlastitog  učešća, jer ne  želimo  da ni  jedan  € 
odobrenih projekata otiđe mimo nas zbog  naše ne daj Bože nespremnosti.   

Kada govorimo  o slijedećoj točki, infrastrukturi i zaštiti okoliša, to se da  kvantificirati 
na način da je u  2013. godini uloženo više od  250.000.000,00 kuna u infrastrukturu, što 
veseli, što  me raduje, ali što opet znači da smo i prošle  godine, pripremajući se za ovu, a na 
kraju ove godine, na slijedećem  Izvješću  dati  ću vam pregled koliko  smo uspješni u ovoj  
godini bili. To ne bi bilo moguće bez projekata, bez lobiranja. Upravo zbog toga vjerujem da 
ćemo  nastaviti vrlo  pozitivne trendove građenja infrastrukture. Prvenstveno mislim na 
plinofikaciju, na ceste, ali i  na 184.000.000,00  kuna u  vodoopskrbi koliko je uloženo. Velika 
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većina svih novaca  dolazi iz različitih  poduzeća sa javnim ovlastima, odnosno  trgovačkih  
društava, ministarstava, ali i iz  susjednih zemalja.  

Zdravstvo i socijalna skrb, je nova  točka, o kojoj  želim nešto  reći, a prije je  i sama 
sanacijska ravnateljica Opće bolnice  Pula  rekla da je  najveći projekt  gradnja nove  bolnice, 
ali  do tog projekta se došlo  na cijelom nizu sastanaka, razgovora, pripreme projektne 
dokumentacije, financijske konstrukcije. Bili su to  vrlo zahtjevni  dogovori, brojni sastanci i  
razgovori, koji oduzimaju  vremena, energije, ali  na kraju siguran sam da će se sve to  skupa  
višestruko  vratiti i da  sva ta priprema nije  bila uzaludno  utrošeno vrijeme, već upravo 
obrnuto, svaka  minuta  će se vrlo vrijedno  vratiti kada počinjemo, a vjerujte završit ćemo  
izgraditi  Pulsku  bolnicu. 

Nove investicije u  Mornaričkoj bolnici u  Puli u vrijednosti od  4.800.000,00 kuna na 
Hitnom  traktu. Tu je  i projekt  LOVE YOUR HEART, gdje  se osposobljava, ne samo  
bolničko, već i izvan bolničko  osoblje, za vrlo  stroge  procedure  i posao u  današnjem 
zahtjevnom medicinskom  svijetu  rada..  

 810.000,00 € smo utrošili iz tog spomenutog projekta, odnosno  usmjerili u  
osposobljavanje ljudi  koji  će nam se, siguran sam,  sutra vratiti. 

Peta stavka su mladi,  obrazovanje i  sport. I na tom području  rada puno  bih mogao 
pričati, ali   neću, reći  ću smo dvije  rečenice. Jedna je  da  me jako  raduju poduzeti koraci. 
Zahvaljujem se vama, poštovane  vijećnice i vijećnici, koji  ste glasali  za  javno privatno 
partnerstvo, jer  vjerujem da ćemo  od 01.09.2016. godine  imati  4 nove  škole u  Istarskoj  
županiji, na kojima  smo puno  radili u prošlih  6 mjeseci prošle  godine. To je onaj  nevidljivi  
dio posla, ali  realizirali  smo  vrlo konkretne dogovore i krajem godine potpisali  30  % više  
županijskih  stipendija, kao što je bilo i planirano. 

Šesta točka o kojoj smo ovdje puno pričali je regionalni identitet i kultura. O tome smo 
na Županijskoj skupštini Istarske županije jednoglasno donijeli Deklaraciju o regionalnom 
razvoju i jedinstvenosti Istre. Ali, isto tako smo započeli sa cijelim nizom projekata, koji  mene 
osobno, a vjerujem i  vas, jako  vesele. Na prvom mjestu  stavljam projekt  institucionalizacije 
zavičajne nastave, a i cijelog niza obnove spomeničke baštine Istarske županije, 
prvenstveno u turističko - edukativne svrhe, kao i različitih manifestacija, programa, koji 
pridonose očuvanju našeg regionalnog identiteta, u koje smo ukupno utrošili oko 
1.200.000,00 kuna  kroz  različita sufinanciranja  istih. 

Zadnja točka, koja se reflektira i na budući rebalans Proračuna, je rad oko  županijske  
uprave, oko preustroja, reorganizacije, ali i u cijelom nizu priprema kako bismo došli do  
toliko željenih  ušteda.   
 Hvala vam na strpljenju, hvala na pomoći u  provođenju  predloženih  odluka, jer  bez   
Županijske skupštine i mnogih vaših odluka,  Župan to  ne bi mogao  raditi. Otvoren sam za  
pitanja. Veselim se  budućim  aktivnostima i suradnji  sa vama.  

 
PREDSJEDNIK, otvara  raspravu za klubove  vijećnika,  za koju su se javili Damir  

Kajin, Evelina Biasiol  Brkljačić, Marino  Roce, Furio Radin. 
 
 DAMIR KAJIN ( Klub nezavisnih vijećnika), ističe da ovo što je rekao gospodin Župan 
je napisano na 346 stranica. Međutim, ono što njega daleko više zanima, - govorit će  o 
Izvješću, - je ono što je  rađeno, zapravo dogovarano, a nije napisano. Evo, recimo, ove igre 
oko  Purisa, koje je  bilo moje vijećničko pitanje, ne da su proizvoljne, nego ono  što  se tamo 
zapravo  radi, mene vrijeđa. Rekao sam prije, a neka  me jednostavno netko  tuži, da se 
nekim članovima Vijeća vjerovnika, između ostalog, nude stipendije ili ih se ucjenjuje  
stipendijama ili  neke  druge  stvari, a poanta je  da se Puris namjesti jednoj... 
 /Predsjednik: Gospodine Kajin, molim vas koncentrirajte se na točku  dnevnog  reda, 
na Izvješće/. 
 Govorim o  Izvješću, govorim što bi  trebalo  raditi, a što se  ne radi. 
 
 /PREDSJEDNIK: Dajte predsjedniku sekundu kada  vas moli  za riječ. Hoćete li mi 
dati  sekundu ? Mi govorimo o Izvješću za  2013. godinu. Ja vama ne želim osporavati  da 
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ovdje govorite o Purisu itd. Međutim, samo vas navodim da idete na točku  dnevnog  reda.. 
To je Izvješće o radu  Župana za 2013. godinu.  Ja nisam nikada čuo  da  se, na primjer, 
sada nekom nude  stipendije. Ako je, molim vas da kažete imenom i prezimenom tko to radi, 
jer  je to, ponovno kažem,  kažnjivo  djelo, što  sam vas i  na zadnjoj sjednici  Županijske  
skupštine upozorio. Drugo, da li se to odnosi  samo na 2013. godinu ili se to općenito 
dešava. Ja sam shvatio da se to  sada dešava, ali  ako se rade takve  stvari, ja bih vas lijepo 
molio, radi digniteta ove  Skupštine i svega ostaloga, nemojte samo  insinuacijama nastupati, 
recite  taj i taj radi to i to, pa idemo to  raščistiti zbog svih nas ovdje, jer opet ispada   da mi to 
radimo. Ja to  ne radim, Župan to  ne radi,  mislim da  vijećnici to ne rade/. 
 Rade! 
 /PREDSJEDNIK : Onda recite tko  to radi/. 
 Rade. 
 S  druge  strane..., 
 /PREDSJEDNIK: Ponovno vam mjerim vrijeme da ne kažete da vam oduzima 
vrijeme/. 
recimo, ne dopuštate  najvećoj  hrvatskoj  prehrambenoj industriji ulazak u Mirnu, tamo je 
stečaj,  ali u utorak, bez obzira što ovaj segment nije iz prošle godine, ministar Jakovina je 
pozvao  gospodina Renata Krulčića u Zagreb i živo me zanima što je ovaj po povratku  
rekao. 
 /PREDSJEDNIK: Gospodine Kajin, lijepo vas molim, stanite sekundu. Ovdje 
govorimo o Izvješću Župana. Govorite o Krulčiću, koji je  Gradonačelnik Grada Pazina. 
(Pustit ga ). Ja ga puštam, vi ste ga sada spominjali. O  čemu vi pričate. Je li ovo Gradsko 
vijeće Grada Pazina ili je  Županijska  skupština. Izvolite se koncentrirati na  dnevni red. Ako 
imate ta saznanja  izvolite, rekao  sam vam zadnji put, prijavite to tamo  gdje  treba. Nemojte  
nas sve opterećivati sa svojim razmišljanjima i idejama.  Imate mjesto  gdje to trebate 
napraviti, napravite  to, ali  dajte govorite o točki dnevnog  reda, lijepo  vas molim.  
 Izvolite. Ponovno  vam stopiram vrijeme/. 
 Ja mislim da bi se  Župan trebao time  baviti, da  se time trebao baviti i  2013. godine, 
kao što bi se  trebao  baviti sudbinom 290 radnica u  Trgovini  «Glasa Iste». Ja mislim da se 
trebao naprosto time pozabaviti. Točno, fenomen Hrvatske je da sada veliki  tajkuni 
bankrotiraju ili  što ja znam nakon bankrota izlaze  još moćniji, a ne siromašniji, ali to sada 
nije problem ni prošlogodišnjeg ni ovogodišnjeg  Izvješća. Ali, ovaj  Župan  bi  se, možda, 
manje morao baviti  medijima, poglavito onima  koji  su stranački bilten. Imam to pravo reći 
za što je prošle godine utrošeno 2.800.000,00 kuna. Ovaj župan trebao bi se  pozabaviti 
GUP-om Grada Pule i onom sramotnom sramotom da se cijeli jedan poluotok od  180  
hektara ustupi ne znam sada kome. Ovaj  Župan  vjerojatno bi  trebao preispitati  24 lokacije  
za  golf u  Istri. Ovaj  Župan bi  trebao vidjeti zašto su  Hrvatske  šume jednog pojedinca iz 
Ližnjana deposedirale, a u  posjed uveli jednog  vinar, neću govoriti  o imenima.. Trebao  bi  
tražiti župan reviziju dodijeljenih  uknjiženih  nekretnina nakon stupanja  na snagu Zakona o  
zabrani prodaje poljoprivrednog zemljišta. Možda bi  trebao  isto reći  da li je prioritet trošiti 
više novaca mjesečno na reprezentaciji, nego  na  borbu  protiv  ovisnosti. Ali,  dobro, ja   
želim pun uspjeh i  županu i ovoj  županiji i svakome pročelniku i da ova  županija, koliko 
toliko,  bude  nalik na onu kada smo se do  2001. godine bavili i jednim  Uljanikom, Istarskom 
bankom, turističkim zemljištem i  ne znam čime, Pivovarom, PPS-om, Rivijerom, Timosom  
itd., itd.         
 Što radi  sada ova  županija, a na to  ću ti odgovoriti. Ja mislim da pogoduje, prije 
svega, kapitalu, a da to nije dobro, imamo dojam da manje plaćaju hotelski lanci za neku 
uvalu, za  neku koncesiju gdje se obrću milijuni kuna, nego što  plaćaju  što ja  znam u našim 
gradovima poslovne prostore itd., itd.  
 Nama za investicije od  Proračuna, recimo za ovu godinu, 414.000.000,00 kuna , 
realno ostaje  negdje 25.000.000,00 kuna. Dižemo prihode  kulturi, Talijanskoj zajednici i  ne 
znam kome sve ne, a smanjili  smo sredstva gospodarstvu, Kaštijun o  čemu je govorio  
župan, Valtura, vodifikacije  Poreča, o  čemu stoji u ovim  materijalima, Cesta, ne znam, na 
primjer Buzet, Pozone, sanacija  bolnice, kružni tokovi, Ipsilon, to su sredstva iz  državnog 
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proračuna koja građani Istre itekako obilno  pune. Za te namjene niti  kune ne daje  županija, 
kao ni općine i  gradovi, ali itekako daju poreski  obveznici  Istarske  županije. Istra isto tako, 
gospodo, ima problema, i  mi smo imali Tedi ni  rata, mi nismo imali  one izbjegličke drame 
kakve su imali  neki  drugi  krajevi Republike  Hrvatske, što ne znači da se ljudi s ovih 
prostora  itekako nisu davali obrani Hrvatske. Mi  smo okruženi  kao  županija sa  tri strane 
sa morem, uz obalu  živi dvije trećine  Istrijana, najzapadniji smo, ali opet  od  90-te na 
ovamo  industrija  je desetkovana. Prije  sam rekao sagrađeno je  5 hotela, mali sektor  je 
devastiram  i ono što, svidjelo se nekome ili  ne, ali je  činjenica  Istra je  2002. godine imala  
36,6  posto veći BDP-i od hrvatskog prosjeka, a danas je to  25 %. Imali  smo  18 %  veći od 
Primorsko-goranske  županije, danas je to  2 %. Imali  smo  18 %  manji  od  Grada Zagreba, 
danas je to  40 %. To je sada  taj  problem o kojem  ja  želim govoriti, želim reći Istra ne 
smije biti  gladna, Istra ne smije  stagnirati, ona  mora raditi, ona mora i druge za sobom vući. 
A ono što mene najviše naprosto vrijeđa je ovo trapuliranje sa tim nekretninama  diljem 
Istarske županije gdje  možda ne pedesetak, nego i daleko  veći broj građana, prije svega, 
koji  su blisko  vezani  uz izvršnu vlast postali milijunerima , ali u  €. I  želim vjerovati da će  to  
jednoga  dana netko i preispitati. To je ono što mene vrijeđa, to je ono protiv  čega ću  se 
boriti iako moram reći da puno toga  se moglo i prije  na to  utjecati, ali je  trebalo neke  stvari 
i znati koje sada pojedinci od  nas saznaju. To je ono čime se prije svega ja mislim mi 
moramo boriti kako bi svi  građani ovoga prostora dobili istu  šansu da  pod istim uvjetima 
sudjeluju u  preraspodjeli tog  društvenog  bogatstva kojega stvaraju  građani  Istre.  
 
 TEDI  CHIAVALON, (IDS), ispravak krivog  navoda. 

Ponovno  na stotine krivih  navoda, ali je jedan eklatantan da će država financirati 
Kaštijun. Država će financirati projekt Kaštijun u  nekoliko postotaka i to iz Fonda za 
energetsku učinkovitost, 23% će ga financirati porezni obveznici Istarske županije iz  
Proračuna  Istarske županije, a ostatak se, zahvaljujući marljivom  radu i trudu  svih ljudi u 
županijskim strukturama, u  Poglavarstvu, kako ih  vi zovete, kojeg nema već toliko  godina, 
upravo  radi njih  će Kaštijun   nas porezne obveznike koštati puno manje, jer će preko 70-tak 
posto biti plaćeno iz  europskih  fondova, za  razliku od  vaše  penzije koja  će biti  plaćena 
od  nas poreznih obveznika.  
 /D.KAJIN : Za  razliku  od tebe koji si drpnuo zemlju/. 
  
 PREDSJEDNIK: 
 Gospodine Kajin, ovo  vam je zadnja opomena, udaljavam vas sa sjednice, molim vas 
da izađete iz Vijećnice. Ovakve  riječi neću dozvoliti na ovoj sjednici. Nakon onoga što ste 
izrekli za  govornicom  i  nakon ovog izvolite napustiti  Vijećnicu, udaljavan vas sa sjednice. 

 Prekidam sjednicu na  5 minuta dok  se gospodin Damir Kajin ne udalji sa sjednice.   
 
       - STANKA OD 19,50  DO 19,55 SATI - 
 

           PREDSJEDNIK, najavljuje  nastavak  rada i riječ daje  vijećniku  Danijelu Feriću, za 
ispravak krivog  navoda. 
 
            DANIJEL FERIĆ,(SDP), gospodin Kajin je po mom  sudu netočno rekao da je posao  
Župana, kako kaže, da se bavi biltenom «Glasa Istre». Moram stati u  zaštitu  Župana. Zaista 
mislim da to nije  njegov posao, jer svi mi koji  smo iz  Pule znamo da je ipak to posao 
Gradonačelnika Grada Pule  Borisa Miletića. 
 
            PREDSJEDNIK : ja sam iz  Pule, to ne znam. Mislim da nas ovakav stil govora  neće 
daleko odvesti. 
             
            EVELINA  BIASIOL BRKLJAČIĆ, (HSU), Županu hvala što  nam je  dao svoje 
Izvješće i normalno da je to slijed događaja i  realizacija planova za  2013. godinu. Međutim, 
nešto me interesira, na stranici  15 piše da je formiran Savjet za omladinu,  mislim za starije 
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osobe, za koji dalje  nisam nigdje našla niti pregled konkretnih ciljeva, niti program rada, niti 
u kojoj je  fazi realizacije nešto bilo u prošloj godini. Ovdje imamo i  tajnika tog  Savjeta, pa  
bi i on mogao nešto  reći. 
  
          MARINO ROCE, u ime Kluba  vijećnika  HDZ-a kaže: Izvješće je  široko i opširno, ali  
mislim da , - to je moje mišljenje, - treba sadržati i vidjeti što se može napraviti u pravcu 
gospodarstva. Dobro je koristiti europske fondove i rješavati infrastrukturu i rješavati 
preduvjete za  gospodarstvo i sve  drugo, ali danas sam doživio da u Labinu s jednim 
prijateljem pitajući ga da li mu  kćerka, znam da je završila, da treba diplomirati, kaže otišla je 
u Zagreb, priprema diplomski, ja  se zezam  «valjda  ti neće ostati u Zagrebu», a  on meni 
odgovori : «a gdje će naći posao».  Znači, da nam dođe razmišljanje, našu  djecu  školujemo, 
ali moramo  razmišljati kamo  ćemo ih poslati da  rade. I  to je  realnost koja  se dešava, jer 
nažalost gospodarstvo u Istri, osim turizma, sve drugo polako vidimo da  šepa, da odumire, a  
samim  tim onda i naši mali privrednici, obrtnici nemaju posla i tu  se zatvara i  moramo se 
svi  skupa  usredotočiti, a vi kao prvi u pravcu gospodarstva, u pravcu prerađivačke 
industrije. Meni je  žalosno, gledam tamo poslije izvršenje ili u ovom rebalansu Proračuna, 
vidim da se  i u poljoprivredi, ono što bi trebalo biti, možda nam je tu  bilo, vikali smo o 
strateškoj poljoprivredi navodnjavanje, pa vidim da se i  u Valturi, taj jedini projekt koji je 
krenuo od  svih onih planova navodnjavanja, da se  i tamo skidaju novci, znači, koja  je  sada 
već treća faza  da  se i tu obustavlja. Znači, ono što bi  trebalo stvarati nove proizvode, tako 
da nije dobra situacija i mislim da  treba napraviti sve što je moguće u  pravcu industrije, 
prerađivačke proizvodnje. 
         Što se tiče turizma, što se tiče izgradnje, o kojoj bismo  trebali  razmisliti koliko to više 
dozvoliti, koliko nam to doprinosi izgradnja nekretnina za prodaju, znači, netko  tko dođe 
potroši  100, uzme 200 i ode, a nama ostaju  obveze da mu moramo da odvozimo  smeće,  
da morate dopremiti vodu i struju, a nekih novih  radnih mjesta u  svim tim poslovima ne 
vidimo. Žalosna je  činjenica  da mi u Istri više nemamo ni jednu veliku  građevinsku firmu. Mi  
danas u Istri više u toj  smo situaciji, toliko  smo u dobrom stanju, da nemamo ni jednu 
građevinsku  tvrtku koja je  pozamašnija i  veća da  može obuhvatiti jedan jači i veći projekt  
samostalno. Treba preokrenuti kotač. Kako, stavimo  svi skupa  glave i razmišljamo o tome.  
Možemo pričati o  festivalu sira i kobasica i  o  svim festivalima, ali  treba razmišljati kako 
stvoriti  novi proizvod, zapravo kako zaposliti ljude, iskoristiti  onaj  novac koji smo potrošili  
da školujemo  našu djecu da ostanu ovdje, a ne da ih  školujemo  da  rade ili van Istre, što je 
možda i jednim dijelom, hajde ja sam još i  tu zadovoljan, ali naša djeca traže posao po 
cijeloj  Europi i kažemo i to je dobro, je dobro, ali mislim da se trebamo boriti  neka  tuđa 
djeca traže posao kod  nas kada se školuju da dođemo i mi  na taj nivo. Situacija nije dobra. 
Možemo stavljati glavu u pijesak. Znamo i u  Uljaniku  kao   najvećem industrijskom i  gdje 
još uvijek imamo   najveću tehničku inteligenciju koja  nešto radi, ali i u Uljaniku  škripi, nije 
dobro, sada su ugovorili  neke  brodove, da li će krenuti, ali dajmo si zadatak  da se u tom 
pravcu trebamo usmjeriti, a turizam će ići, turizam  smo znali raditi i moramo ga iskoristiti  
daje, ali  posvetimo se ovom drugom  dijelu koliko  možemo.  
 
            FURIO  RADIN, u ime Kluba  vijećnika  IDS-HNS-ZELENI,  grazie signor  presidente, 
prima di tutto avevo un po prima una picola protesta, anche se parlo  nel nome del gruppo 
consigliare che e di magioranza  e anche  lei presidente e di magioranza, io protesto, non 
doveva  mandare via  Kajin perche  abbiamo qualcosa  da dire su  Kajin e se Kajin non e in 
sala  avremo dificolta a parlare di  lui e duque parleremo molto meno di lui, parleremo  
questa  altra volta. La saga va avanti. 
         Klub  vijećnika  IDS-HNS-ZELENI, podržava Izvješće rada  koji je  Valter Flego, istarski  
župan, podnio ovome  županijskome domu, podržava ga zato što je to jedno konkretno i 
argumentirano  Izvješće. Izvješće je to  bez  posebne retorike, bez  demagogije, bez   
patetike kao što znaju biti  mnoga izvješća od  Sabora pa do  u drugim  županijama, čak i 
bez politike, shvaćene , naravno, u politikantskom smislu te riječi, one  koja ima  svrhu, onaj 
dio politike  koji ima svrhu  samo  jednu, a to je oblikovanje javnoga mnijenja, a ne stvaranje 
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novih mogućnosti i novih projekata u  našoj  regiji. Vi ste sam gospodine župane prije rekli 
kriza je  samo  trenutak kada se moramo  koncentrirati na prioritete. U krizi jedino  se to 
može reći. Plakati ili kritizirati  sa žući, a bez racionalnosti, puno puta i bez mozga, ima malo 
svrhe. 
        Naravno, budući  da je ovdje  rečeno  da naša  županija je  zapravo, osim  Zagreba, u 
Zagrebu je sve  koncentrirano, to nije  nažalost  vrlina samog grada ili  same županije, to je 
vrlina  jednog  centra, jedne centralizirane države gdje je  sve zapravo  sažeto, pa zato 
Zagreb je  i ispred Istre. Da Istra ima mogućnosti koje ima Zagreb  situacija bi bila više  nego 
obrnuta. Zato župan Flego je  napravio  samo jedan mali, da tako kažem, korak dalje i samo 
je malo bolje od ostalih  regija u Hrvatskoj   smislu  razvoja, a ne nekoliko koraka bolje, kako 
bi zapravo zaslužili naši  ljudi, njihova  radinost i mentalitet Istrijana. Koji je razlog tome ? 
Razlog je u tome  što u uvjetima koji su  nam nametnuli  drugi, kao što ste vi rekli prije, mi 
nismo u stagnaciji, nego ipak u malom usponu, stagnacija je jedna  riječ koja znači 
nazadovanje, mi ipak imamo i projekte i razvoj i sve što  treba zapravo u pozitivnom smislu, 
ali zamislite  kakvi  bismo  mi bili kada bismo bili  rasterećeni s jedne strane globalne krize, a 
s druge  strane  državne krize, krize  slabe  sposobnosti i tu upotrebljavam jedan eufemizam 
jedne Vlade koja  u toj situaciji se  slabo  snalazi. Zamislite da se proveo onaj proces 
decentralizacije, proces regionalizacije koji  bi zapravo značilo  da resursi ostaju kod  nas, mi 
odlučujemo kako  ćemo dalje, a ne da naši  resursi idu u  centar, a da onda  centar odlučuje  
dali  će napraviti ovo ili ono , ne samo da  pobere zasluge, nego konstantno i griješi u tome. 
Zamislite da se ostvario onaj proces autonomizacije, jedan gradonačelnik jednog  grada je  
rekao da je autonomija  sramotna riječ ovih dana. U tom  trenutku sam osjetio, ne toliko da  
ne živimo u istoj  državi, nego ne živimo u istome zapadnome svijetu koji autonomiju  smatra 
vrlinom. Zamislite, dakle, da ono što se proizvodi ovdje, ono što se ovdje stvara, uglavnom 
ostaje ovdje, a mi da odlučujemo  što  će ići  vani, a ne  obrnuto., danas bi  župan Flego 
imao jedno Izvješće u kojem bismo mi bili  pet koraka ispred ostalih, a ne samo jedan korak. 
I to sam htio  reći u  trenutku kada sam rekao da  nažalost samo jedan korak smo ispred 
ostalih.             
            Izvješće pokazuje europsku usmjerenost Istre, koja je  najbolja  u korištenju  
europskih fondova, naravno, uvijek sa Zagrebom, a to je gotovo i suvišno  reći, Istra 
prednjači u turizmu i nemojmo zaboraviti   da jedna trećina  turizma se nalazi ovdje, a mora 
ima jako  puno, prije je Kajin rekao Istra hvala Bogu da ima more,  kao  da primorsko-
goranska  županija, Dalmacija, nemaju mora. Imaju ga puno više, barem Dalmacija. 
            Istra ima uvijek jednu vrlinu  za  koju  neki  smatraju  da je to mana, to je  da gleda 
uvijek na one  koji  su bolji od  nje, pa zato uvijek mislimo da  smo  previše malo  napravili, 
da imamo manje uspjeha od mnogih ostalih. Zašto ? Zato što se uvijek ugledamo na one koji  
su bolji od  nas i zato i pravimo  tu  također taj element, ali  to se dogodilo ove godine, a 
dogodilo  se i prijašnjih godina, Euroregija. Trebalo je biti  prioritetan u onom  smislu koji  ste 
rekli. Kada mi radimo zajedno sa Koruškom, sa Furlanijom, Juliskom krajinom, sa Venetom, 
mi  radimo sa onima koji su o  svemu bolji od nas po uspjehu i onda mi imamo puno prilike 
da uspijemo. Ali ono što je   najbitnija stvar je da Istra zapravo se  mora boriti za drukčiji 
državni ustroj, za onu decentralizaciju koju  nam Ustav zajamčuje i za onu autonomiju  koju  
nam omogućuju pozitivne  tekovine europske civilizacije. 
          Pošto mi je  vrijeme pri kraju, preskočit  ćemo kompletnog  Kajina, koji je okrenuo 
ploču. Samo da uzmemo njegove  transkripte iz  Sabora kada je  govorio obrnuto od onoga 
što govori danas. Sada je okrenuo pilu  naopačke i pili istu  stvar, muzika ista, riječi su se 
promijenile ili  ako hoćete riječi  su ste, promijenile su  se okolnosti. Nije se on promijenio, 
promijenile su se okolnosti.   
        Gospodine župane, na kraju, i vama i sa suradnicima i IDS, ne samo IDS, nego većina 
Istrijana prepoznaje u vama čovjeka koji može voditi ovu  županiju na jedan, podcrtavam, 
pošten način. Istrijani imaju povjerenje u vas, u vaš  rad, u vaše poštenje i u  vašu  hrabrost, 
pa zato čestitke u ovoj prvoj godini.   
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        PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu za klubove  vijećnika, otvara pojedinačnu raspravu 
za  koju se javila  vijećnica  
 
PETRA  KANCIJANIĆ, (IDS), koja kaže da bi se htjela  samo ukratko osvrnuti na županov  
dosadašnji  rad, točnije  na točku  broj  5, koja je bila vezana za obrazovanje. Ono što mi je 
izuzetno drago je da se unatoč teškoj  situaciji uspjelo  povećati broj stipendija, te se na taj  
način  barem malo pomoglo  mladima, a i pokazalo se da to nisu bile samo  predizborna 
obećanja. Ono što me u cijeloj priči  najviše veseli  je da su se radovi  na Sveučilišnom  
kampusu priveli skoro kraju, što  će omogućiti još  kvalitetnije i još uspješnije poslovanje  
Sveučilišta i nadam se da ćete nastaviti ovim tempom i da ćete nizati još uspješnih projekata 
pogotovo za  nas mlade.  
 
          ŽUPAN, poštovane vijećnice i vijećnice, hala vam  od  srca na riječima, hvala vam od  
srca na podršci i  bez obzira što u ovoj Županijskoj  skupštini imamo, naravno, opoziciju, 
imamo poziciju, ja ću  sve rasprave  shvatiti izuzetno  dobronamjerno i pokušati da i 
slijedećih  šest mjeseci, pa i onih poslije itd., u istom i većem ritmu odradimo. No, ne bih  
volio da ostanu možda neka pitanja neodgovorena. Gospođa Evelina Biasiol Brkljačić, pitala 
je vezano za  Savjet za umirovljenike vrlo  ću  kratko, s obzirom da pred dvije sjednice, ako 
se ne varam, na dugo  sam gospodinu  Silvanu  Hrelji odgovorio. Dakle, Savjet za 
umirovljenike  funkcionira isto kao i  Savjet za  gospodarstvo, to  su ljudi koji jesu volonteri, 
koji   ne dobivaju nikakvu naknadu, ali oni  u  dnevnom kontaktu i sa pročelnicima i  sa mnom 
i predlažu i naziru određene procese, programe, ali  i u ovome rebalansu  Proračuna, 
vjerujte, vidi se njihov rukopis, odnosno par njihovih prijedloga iz sfere stariji i osoba ušlo je 
naš program rada za  buduće.   
          Gospodinu  Marinu Roci isto  zahvaljujem na određenim idejama, gdje vidim da smo 
se  složili oko pretjerane centraliziranosti države, i evo, nije on ovdje,  ali  sve ono što je on 
pričao kasnije je i ponovljeno,  ja  ću vam samo dvije  brojke  reći, a to je  usporedba  2002. i 
2014. godine, to je brojka koja nam daje  svima vjetar u  leđa da smo na  dobrom trendu, 
2001. godine  bilo je  10.029 nezaposlenih, 2014. godine  na isti datum, to je naravno kraj  
četvrtog mjeseca,  8.661 osoba, a ono što još više force nam daje je  usporedba  2014. sa 
2013. godinu, opet na taj isti  datum, bilo je  22,6 % u Istri manje nezaposlenih. Dakle, to su  
trendovi, naravno, da nismo zadovoljni dok je jedna osoba  nezaposlena i  naravno da ja ne 
mislim zajedno sa svojim suradnicima baviti se  samo isključivo jedino, kao što smo prije  
čuli, poduzećem ABC, već su prioritet sve nezaposlene osobe . 
           Gazie Furio Radin per le vostre parole, hvala  gospodinu Danijelu  Feriću, koji je iznio  
svoje razmišljanje i vi ostali prosudite  kakva su to  razmišljanja, a ja se posebno  želim 
zahvaliti svim  suradnicama i suradnicima  na tome što, ne samo prate  moj tempo, nego što 
jedni druge motiviramo. 
 
         PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu i daje  na glasanje točku  5. dnevnog  reda - 
Izvješće o radu  Župana Istarske županije za  2013. godinu,  te nakon glasanja utvrđuje da je  
Skupština sa 32 glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i  bez  «SUZDRŽANIH»  glasova, 
usvojila  
 
                                                 I Z V J E Š Ć E 
 
              o radu  Župana  Istarske  županije za  2013. godinu 
             
            Čestita  Županu  i u svoje  ime kao  predsjednik  Skupštine Istarske  županije za  
odličnu  suradnju  do sada i vjeruje i  nadalje. 
 

AD - 6.. 
a. Prijedlog Izmjena i dopuna Proračuna Istarske županije za 2014. 

godinu, 
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b. Prijedlog Odluke o izmjeni i dopune Odluke o izvršavanju 
Proračuna Istarske županije za 2014. godinu, 

 
Uvodno obrazloženje za ovu točku dnevnog  reda je  dao  Župan VALTER FLEGO, 

koji je rekao  s obzirom da je i ovaj materijal dostavljen uz  poziv  za  sjednicu  dosta obimno 
elaboriran, ne želeći zlorabiti  vrijeme i koncentraciju, biti kratak. 

U rebalans Proračuna se ide  iz  više razloga, jedan od osnovnih, vjeruje da će se 
vijećnici  složiti, jesu  do sada ostvarene i planirane uštede do kraja godine. Uštede su  
rezultat određenih proces koje smo krenuli  svi zajedno  raditi  još krajem prošle godine, 
odnosno u prošloj  godini i koje se sad mogu  kvantificirati sa ukupno, kao  to se može vidjeti 
u konačnici oko 7.000.000,00 kuna koje su u  najvećim dijelom došle iz smanjenja  potrebitih  
sredstava mase za plaće, mase za putne troškove, troškova  energije, ali i mnogih drugih 
troškova, toliko spominjane reprezentacije ili  najma prostora itd. Sve to skupa je jedna suma  
u kojoj  nismo sjedili skrštenih  ruku, nego na kojima smo radili i koju  ne želimo  da ostane 
neiskorištena s obzirom da znamo koliko ima prioritetnih područja u koje  taj novac  treba 
odmah  usmjeriti i uložiti. Ta prioritetna područja mogu se  nabrojiti redoslijedom i to  na prvo 
mjesto zdravstvo, jer i financijski  najveći kolač ide u dijelu zdravstva i to u dijelu  nabavka 
CT-e uređaja za  Opću  bolnicu u  Puli, gdje  se ja želim zahvaliti Ministarstvu  zdravlja na 
dogovorenom sufinanciranju od  50 %,a ostatak od  50 %, kao što sam rekao , dolazi  na nas 
da nađemo sredstva i u tu svrhu  ja sam okupio  sve gradonačelnike  kako  bismo zajedno 
definirali  taj ostatak naših novaca, te ovdje  želim zahvaliti svim gradovima, a vjerujem i  
gradskim vijećnicima, koje će sutra na rebalansima prihvatiti takav dogovoreni model 
zajedničkog  financiranja  našeg zdravstva,  kao i krova psihijatrije, odnosno zgrade 
psihijatrije u bolnici u  Puli o  čemu i na ovoj  Županijskoj  skupštini mislim da je zadnji put  
bilo riječi. Dakle, tu smo ukupno predvidjeli  2.650.000,00 kuna.  

Slijedeća točka , koja mislim  je izuzetno važna,  je pomoć gospodarstvu, gdje osim 
jamstvenog  fonda idemo i sa novim  subvencijama, odnosno  sa pomoćima poduzetništvu, 
gospodarstvu. 

I ono dalje što  želim reći je  novih milijun kuna vlastitih sredstava za  EU  fondove. O 
tome  sam nešto prije  i pričao. O tome je i pročelnica Slavica  Benčić Kirac prije pričala  
kako  trebamo imati  fond da platimo, ja ih rekao, našu ulaznicu i da ne dođemo  ne daj Bože 
u  situaciju da  zbog toga što sami nismo  osigurali naših  15 %  sredstava ili predfinanciranje  
ne možemo ići u nekakav  europski projekt, što bi bio , dozvolite  mi da kažem, grijeh  božiji  
da zbog  nemogućnosti pronalaženja  15 %  sredstava izgubimo  85 %  sredstava. Zato  
formiramo taj  fond kojeg sam vam rekao. I mislim da je važno reći da 2.500.000,00 kuna 
usmjeravamo u školstvo, poglavito u dijelu  sufinanciranja prijevoza  srednjoškolaca, jer ne 
želimo  da se  ovo manje defakto vraćanje decentraliziranih sredstava prelomi preko leđa 
roditelja. A i veseli me još jedna stavka, izuzetno me veseli, a to je stavka od  Fonda zaštite  
okoliša i  energetska učinkovitost od oko 1.800.000,00 kuna gdje idemo dizati  defakto 
energetsku učinkovitost, odnosno radove  i izvoditi radove prvenstveno na školama, ali  i 
obnoviti i uložiti sredstva u  dodijeljenom nam strelište Valdebek. 

I za  kraj, dozvolite mi  da ovdje   kao predlagač da dam još jedan amandman  i 
ispričavam se što  to nije bilo  učinjeno  u samim materijalima koje ste dobili  pred 8 dana, a 
amandman se odnosi  na sferu  poljoprivrede, odnosno konkretno  proizvođača mlijeka. 
Zašto ? Iz jednostavnog  razloga jer smatram kako je u  istarskoj poljoprivredi  enormno puno 
učinjeno u posljednjih dvadesetak godina, poglavito u sferi maslinarstva  i vinogradarstva, 
odnosno  vinarstva i trebamo okušati zajedno učiniti nove iskorake u nekim  još  drugim 
segmentima. Tu kao  prioritet vidim mljekarstvo, vidim proizvodnju sira i zato hoćemo krenuti  
sa cesta istarskog  sira, kao što su, dakle, neke druge  ceste.  nekad, evo, pred 20-tak 
godina krenule, ali i  preko našeg Fonda  kojeg sam  prije rekao koliko smo  lani sredstava 
izdvojili preko  Fonda snažno  podupirati mljekare, odnosno mljekare koji  žele  proizvoditi sir 
u svojim pogonima da dobiju povoljne kredite, ali  tu  ne mislimo  stati i tu sada ja dolazim do  
svog  amandmana kao predlagač, a to je sufinanciranje našim proizvođačima mlijeka  koji  
žele negdje  na području Istarske županije ili drugih  županija  ugraditi mlijeko mat, ja bih  
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rekao najkraći bajpas između  proizvođača i potrošača bez  posrednika mlijeka kako bi   s 
jedne strane  širili zdravu  naviku, a s druge  strane omogućili  proizvođačima mlijeka da ne 
zavise od  otkupljivača,  nego direktno budu izloženi defakto  tržištu i nude  svoj  zdravi 
proizvod. Na taj  način predlažem da uzmemo  slijedećih 50.000,00 kuna od plaća 
zaposlenicima  Istarske žup0anije  i sa onih  postojećih  30.000,00 kuna u  Upravo odjelu za 
poljoprivredu, šumarstvo, vodoprivredu i ribarstvo  Milana Antolovića. Ukupno dolazimo do 
80.000,00 kuna  , i to je moj amandman kako bi onda preko javnog  nadmetanja svatko tko  
želi mlijeko mat instalirati dali  20.000,00 kuna subvencije i daj  bože, opet kažem,  da se ta 
sredstva brzo potroše, jer vjerujem da ću imati vašu  podršku i za drugi ili reći rebalans 
Proračuna ili  za  Proračun  slijedeće godine da nastavimo  sa aktivnostima sufinanciranja te 
stavke mlijekomata u Istarskoj  županiji. 
 

SLAVICA BENČIĆ KIRAC, pročelnica Upravnog odjela  za  financije i proračun  
Istarske županije, je u  nastavku  pobliže  obrazložila točku   6.a) i 6.b). dnevnog  reda, 
naglasivši da će pokušati  najjednostavnije prikazati promjene do kojih je došlo, a materijal je 
jako obiman. Daje pregled prvih izmjena i dopuna  Proračuna u novom sustavu. Dana je 
analitika  na četvrtoj razini  koja je  neobavezan dio  Proračuna kako  bi se mogle  pratiti 
promjene u segmentu svih upravnih tijela i  svih  europskih projekata i svih   razreda troškova 
i dane su sve analitike  koje  su dužni dati.  Nakon sabiranja  svih  elemenata koje  je  Župan 
već nabrojao ukupna razina sredstava Proračuna  za  2014. godinu  smanjena je  za  
3.200.000,00 kuna  u svim elementima, odnosno za otprilike  1 %. Najznačajniji elementi koji 
su utjecali  na stopove, to smanje nije  ustvari, su već nabrojani, a prvenstveno iz razloga što  
smo  na prethodnoj sjednici  Županijske skupštine  donijeli Odluku gdje se plaće djelatnika, s 
time i svih vezanih  poduzeća, smanjuje brutto  osnovica   na 3.500,00 kuna i isto tako 
potpisivanjem kolektivnog ugovora kada su usklađena materijalna prava, smanjen je iznos za 
prijevoz zaposlenika, što smo mi ovim  rebalansom  Proračuna uskladili na svim Upravnim 
odjelima i kod svih proračunskih  korisnika.  

Kao što sam rekla od  1.01.2014. godine putem novog  sustava računovodstva  
pratimo izvršenje  Proračuna, isto tako izrađujemo planske dokumente i ovo je  element koji  
nam sada omogućuje da u ovom programu  vam damo pregled projekcija  proračuna za  
2015 i  2016. godinu, to je novina u odnosu  na  materijale koje ste do sada imali. I isto tako 
u ove  izmjene i dopune Proračuna, kao što je već u Proračunu  bilo, uključeno je dosta 
izdataka  koje se proračunski korisnici financiraju iz  sustava drugi proračuna gradova i  
općina, kao što je to produženi borak ili sufinanciranje  talijanskog  jezika i  to dosta  utječe 
na raznu ukupnih   troškova  Istarske županije, što mogu nekako naglasiti što se tiče razine 
plaća, a isto tako i razine svih  troškova  koji se financiraju . Naročito je to detaljno iskazano 
unutar Upravnog odjela za  zdravstvo  i socijalnu  skrb i Upravnog odjela za obrazovanje, 
sport i tehničku kulturu.  I  sve ove projekcije imaju tu tendenciju, jer u svakom  Upravnom 
tijelu možete vidjeti  po  svakom korisniku  razradu  2015/16. godine na drugoj razini. Ovo 
smanjenje u ovom segmentu reduciralo je  po svim strukturama, usklađenje tekućih prihoda i 
tekućih  rashoda, isto tako usklađenje svih korisnika i  saldiranje manjka koji smo knjižno, 
kao što sam već rekla, u  godišnjem izvještaju prenijeli  u  ovu proračunsku godinu. 
Vrijednosti  su  414.000.000,00 kuna, vrijednost za dvije projekcije do  2015 i  2016. godine 
su manje sa 371.000.000,00 kuna ili  376.000.000,00 kuna.  

Ovaj Proračun obuhvaća razinu  prihoda koji su procijenjeni, znači, išlo  se sa 
izvršenjem , odnosno sa  predajom  Izvješća  za prva  tri mjeseca i  trendove naplate prihoda  
poreza   na dohodak, on pokazuje dobre elemente, odnosno  u sladu s planom.  Podbacuje, 
odnosno moj Upravni odjel koji je  zadužen za razrez  županijskih poreza izvršit će razrez  
poreza  na cestovna  i motorna  vozila koji iznosi nešto malo više od  12.000.000,00 kuna, a 
u planu je bilo  14.000.000,00 kuna, a mjere naplate  su takve da je  cijeli porezni dug 
pokriven mjerama naplate i ljudi su u blokadi i  ne može se na taj  način više naplaćivati 
ostali porezni dug. Predlažemo smanje nje  poreza na cestovna motorna  vozila  za  
2.000.000,00 kuna. Isto tako izmjenama zakona   više ne dobivamo prihod za plaće 
preuzetih djelatnika od  1.01.2008. godine, odnosno  u vrijednosti  2.750.000,00 kuna.  
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Prije sam zabo9ravila  reći,  projekt   navodnjavanja se realizira  putem Hrvatskih 
voda  i vidljiv je u  Izvještaju za  2013. godinu. gdje su izvršene kompenzacije i sada se on 
fizički  smanjuju u  2014. godini za  6.700.000,00 kuna, jer Hrvatske su vode kompenzirale 
prihodovnu i rashodovnu stanu, a to je išlo kroz naš Proračun 2014. godine i zato je o 
iskazano tijekom  2013. godine.        

U  segmentu  financiranja  europskog projekta i projekata koji su u međuvremenu 
prošli, povećali su se prihodi u segmentu predfinanciranja projekata za 6.000.000,00 kuna i 
ustvari stavka koja  se reflektira i na točku b)  gdje  trebamo u   segmentu Odluke o  
izvršavanju Proračuna povećati  stavku za taj iznos. 

Isto tako nova sredstva koja  su uključena u ove izmjene i dopune  Proračuna su  
4.000.000,00 kuna prihoda za jamstveni  fond. Isto tako prihodi o d gradova i općinama 
uplaćeni su, odnosno planiraju se ukupno u vrijednosti od 2.500.000,00 kuna,  od  čega smo  
predvidjeli sredstva za  Opću bolnicu  Pula i drugo su svi   prihodi, koji kao takvi idu  kroz naš 
Proračun. 

Isto tako imamo namijenjena sredstva iz  Fonda za zaštitu okoliša i energetsku  
učinkovitost, a isto ako i ona sredstva koja  sam rekla u Godišnjem  izvještaju da smo lani 
isplatili iz svojih sredstva, sada ih stavljamo kao obvezu i prikazujemo u prihodima  2014. 
godini.    

Ovo  su stavke prihoda koje su  utjecale na prve izmjene i dopune Proračuna  
Istarske županije  za  2014. godinu. Još  nam nije izvršeno usklađivanje  nekih sitnih stavaka  
u segmentu sufinanciranja europskih projekata i ostalih  stavaka, ali to nije značajno utjecalo  
na ovu  razinu ukupnih prihoda. 

U segmentu rashoda kao što sam rekla osim ovih  plaća, gdje smo ukupno  plaće 
smanjili, odnosno  saldirali  smo sva  sredstva od 1. svibnja  do kraja proračunske godine. 
Smanjili  smo  troškove u segmentu plaća, to je  najznačajnije, gdje to rezultira sa vrijednosti  
4.900.000,00 kuna na nivou  Istarske  županije. Smanjili  smo i sve ostale troškove  gdje  je 
to bilo moguće, gdje smo se vodili procjenom troška  do  kraja godine, provedenim 
troškovima  javne nabave ili izvršenjem 2013. godine. Navela sam ovdje i  ne želim to 
ponavljati. Stavke su  značajne, to  je dio koji je  namijenjen Općoj  bolnici Pula kao  transfer. 
Imamo isto tako dosta osiguranih sredstava koja  se preusmjeravaju u  školstvo, u prijevoz 
učenika i zakup škole, a isto tako poticanje gospodarstva. 

U  segmentu praćenja  troškova i  razradom troškova u  elementu naših  razdjela 
došlo je do dosta  velike disproporcije u rashodima po pojedinim  skupinama rashoda. 
Pojedine skupina  rashod  su se znatno povećale, a neke su se  smanjile. Najvažnija stavka 
koja e utjecala   dalje  je to bila  razrada novih  europskih projekata, a dosta se je i razrada 
projekata iz  Fonda za  turizam unutar Upravnog odjela  za turizam dovelo je  da su  se 
troškovi povećali, a to je  ukratko navedeno koji su  troškovi i razrađeni, znači, 4.400.000,00 
kuna u segmentu izrada studija i  isto tako  2.300.000,00 kuna kao pomoć inozemstvu, to su  
u pravilu  transferi koje  mi kao vodeći  partner u europskim projektima moramo davati novim 
partnerima u projektu. Isto tako imamo i  4.800.000,00  ostalih prava. Ja sam tu u kratko 
navela da su  to projekti EU  ... koji  se odnose  na taj projekt, kao i projekt u segmentu 
streljane Valdebek.           

Isto tako pokušali  smo  razraditi sve proračunske stavke  sukladno prihodima koji  su  
najavljeni u segmentu  namjenskih sredstava, kao i usklađenje svih  troškova  kod 
decentraliziranih  funkcija. 

Ovdje  ću  naglasiti isto tako u segmentu  praćenja naših korisnika u novom 
programu, još  2013. godine u  segmentu plahta proračunskih  korisnika, iskazane su ukupne 
plahte u tabeli b. kako je mi zovemo, bili  su proračunski  korisnici unutar 2013. godine 
iskazani sa  vrijednosti 60.262.000,00 kuna, u  2014. godini . odnosno u prijedlogu  ovog  
rebalansa naši korisnici sudjeluju u  ukupnoj masi  plaća sa 28.730.000,00 kuna.  A  da 
najjednostavnije objasnim sve to bilo koji grad financira za produženi boravak djece ili isto  
tako učen je talijanskog  jezika mi  smo kroz  naš Proračun  to iskazali kao  plaću tih   
djelatnika. To e ono kroz ona  dva Upravna odjela. Isto tako i kod Zavodu zdravstvu i kod 
ostalih. Znači, da su to  elementi koji utječu  na razliku u  segmentima ukupnih troškova. 
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Isto tako što  je  najznačajnije i što smo jako razradili u ovim izmjenama i dopunama 
Proračuna to su europski projekti koji su odobreni, potpisani  su ugovori ili su  prošli u  
razdoblju od  donošenja Proračuna na ovamo. Ima ih ukupno 9. Neki su  zajedno sa  našim  
proračunskim  korisnicima, a neke provode naši  Upravni odjeli i oni su kao takvi sada 
analitički iskazani u  našem Proračunu. Znači, imaju  svoju posebnu  aktivnost i se u tim 
našim Upravnim odjelima. Isto tako ima europskih projekata koje provode  naša poduzeća. 
To smo pokušali  pojedinačno navesti u segmentu teksta i isto tako i tablično da vidite  da oni 
nose  6.671.000,00 kuna. I ima nekih projekata koji zajedno provode  naši Upravni odjeli i 
Natura  Histrica, kao i naša  povezana poduzeća.         

Naših  15 učešća isto tako osiguravamo  na taj način, a ostale prihode usklađujemo  
sa takozvanim respektabilnim fondom  iz kojeg bismo mogli pokriti  te troškove dok ne 
refundiramo  sredstva iz  određenih izvora, odnosno  Europske unije.  

Kao što sam već rekla stavka  b) je  potrebna iz razlog usklađenja iz izvora  
financiranja prihoda za provođenje europskih projekata i  ostavili smo si mogućnost  da 
razradimo  Pravilnik o  mogućnosti  otpisa potraživanja u segmentu  saldiranja  potraživanja  
Istarske županije u segmentu  poraza i svih ostalih prihoda  koja ona kao takva naplaćuje.  

 
PREDSEDNIK, konstatira  da je predlagatelj dao  Amandman 
   

Amandman br. 1 Plan +/- novi plan 

R-007 A 710101 Funkcija  04210 

Poticanje razvoja poljoprivrede – 

tekuće donacije  

 

2.653.000,00 

 

+40.000,00 

 

2.693.000,00 

R-002 A 10001 Funkcija 01310 

Plaće zaposlenika    

 

7.400.000,00 

 

-40.000,00 

 

7.360.000,00 

 
uz obrazloženje koje ste  čuli od  Župana. Ovo je  samo konstatacija i  pošto je to  
Amandman predlagatelja onda on postaje sastavni dio prijedloga  akta.  

Otvara raspravu za  klubove vijećnika za koju su se javili  vijećnici : Danijel Ferić, Tedi  
Chiavaon, Evelina Biasil  Brkljačić. 

 
DANIJEL FERIĆ, u ime Kuba vijećnika  SDP-ea, kaže : Premda prilikom donošenja 

Proračuna  prošle  godine ni jedan od  desetak upućenih amandmana nije prihvaćen, drago  
nam je da je  Župan ipak u rebalansu ovog Proračuna osigurao dodatna sredstva za  
poticanje istarsko gospodarstva. Stoga  će Klub vijećnika  SDP-SDSS-SDA Hrvatske  
podržati rebalans Proračuna. 

Ono što bih apelirao na Župana je  na neki  način situacija koja nije dobra kada je u 
pitanju  legalizacija bespravne gradnje. Nedavno  smo imali prilike  čuti od resorne ministrice 
da je postotak  riješenih  predmeta  10  %  ili  nešto niži, među  najlošijim u državi.  Kako se 
uspjelo na neki  način racionalizirati poslovanje kroz  umanjenje materijalnih  prava 
zaposlenika , evo, apeliramo da se možda iznađu dodatna sredstva  kako  bi se  zaposlili  
dodatni  radnici koji bi radili  na legalizaciji bespravne gradnje, a naravno u  interesu građana 
Istre, kako  bi njihovi predmeti bili  što prije riješeni. 

      
TEDI  CHIAVALON, (Klub vijećnika  IDS-HNS-ZELENI),  naglašava da će i Klub  

vijećnika  IDS-HNS-ZLENI, podržati  navedene  izmjene i  stvarno ga  veseli da  rasprava 
koja je bila  za vrijeme donošenja  Proračuna urodila plodom, te da su  neke stavke   na koje 
smo ukazivali kao  nelogične da su  se izmijenile , normalno, nakon što su se  zaista ostvarile 
impresivne uštede pred godinu dana – Zaista ga veseli da su  na našu  inicijativu  podignuta 
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sredstva za ukupno  100.000,00 kuna za  Zajednicu  tehničke  kulture. Svi znamo koliko 
tehnička  kultura znači za  Istru, koliko se tamo djece  educira, koliko  zajednica  ulaže 
edukaciju djece, pa i  odraslih na području  tehničke  kulture i  ta sredstva će sigurno biti 
dobo  utrošena. Moram napomenuti  da sredstva su i dalje manja  od onog što su prije  
nekoliko godina imali, ali  već ovih  100.000,00 kuna daje nadu da ćemo uspjeti sa boljim 
punjenjem Proračuna. Većim prihodima u Proračunu, da ćemo uspjeti  nadoknaditi  ono što 
su imali  prije  nekoliko godina. 

 Apsolutno je za pohvaliti isto tako  ova  specifična niša sa mljekarima, jer misli da tu 
imamo nekoliko dobrih  strana, osim  što  direktno  pomažemo mljekarima da ne trebaju 
strahovati od toga  da li  će im neki  otkupljivač  otkupiti mlijeko po  2,30 kune ili  2,50 kune i 
samim time da li će oni biti u nekakvom laganom plusu ili  velikom minusu  i  da li  će moći  
vratiti kredite slijedeći mjesec, mi ih stavljamo praktički direktno na tržište gdje  može svoje 
mlijeko  putem mljekomata prodati  po  5, 6 i  7  kuna. Znači, sigurno jedna velika  pomoć 
direktna poljoprivrednicima, a s druge strane  jedan dodatni benefit  da je to mlijeko koje se 
prodaje putem mlijekomata sigurno daleko  kvalitetnije od onoga  kojega kupujemo svaki  
dan u velikim trgovačkim lancima i onda je taj rezultat nemjerljiv. Znači, kada mi 
konzumiramo, kada djeca konzumiraju mlijeko sa puno  više tih  masnoća nego što se  
nalaze  u onome mlijeku kojega kupujemo u  šoping centrima tada je  tih  80.000,00 kuna 
puno  veći iznos od  samog  financijskog iznosa.     

O CT-eu  ste puno  rekli. Ja  mislim da je to jedan povijesni iskorak. Opet ću morati 
povaliti ministra , zaista jedan ministar koji ima sluha  za  potrebe istarskih pacijenata, za  
potrebe istarskih građana, 50 %  sufinanciranja  CT-ea s njihove  strane, sa strane  
Republike  Hrvatske. S druge  strane  50 % je osigurano u Proračunu Istarske županije i u  
gradovima i općinama. I napokon ćemo moći reći da imamo CT-e jednako vrijedan kao onog 
kojeg imaju  građani  Gospića.  

O gospodarstvu  nećemo trošiti  previše riječi, jer ovo što je učinjeno do sada je 
vidljivo dobro, ali  kako je i kolega Danijel Ferić naglasio zaista ovaj dodatni napor  za  
jamstveni  fond je itekako  hvalevrijedan. Treba isto tako napomenuti  da je  i u tome 
sudjelovalo resorno ministarstvo, tako  da je to već, drugu godinu za  redom, znači, da 
itekako  su prepoznali trud  Istarske  razvojne agencije , trud  Istarske županije i da  su htjeli  
sredstva plasirati  upravo kroz  naš  fond, a ne kroz  nekakve možda druge  vidove poticaja 
gospodarstvu  u Republici   Hrvatskoj. 

 S druge strane volio bih  da Vlada RH poštuje  ona obećanja koja je dala  vezano  za 
školstvo, za prijevoz učenika, a ne da taj prijevoz moramo mi sufinancirati, ali i to je nešto  na 
što smo  već naučili  da naš standard financiramo. U ovom trenutku  2.000.000,00 kuna je 
puno. Međutim, potrebno   je i  Župane evo i zato imate prolaznu ocjenu- 

EU  fondovi, vidjeli smo i  sami koliko godišnje  prihodujemo, koliko  ostaje, ne samo u 
realiziranim projektima, nego i u ljudima koji  rade u  na tim projektima. A tko su  ti ljudi ? 
Nisu  to nikakvi fantomi kako ih je nazivao gospodin Damir  Kajin da dolaze od  nekuda, da 
oni   se spuštaju u Istarsku  županiju. To su  osobe koje su u velikoj mjeri financirale, 
odnosno pisale te projekte i kada su projekti prošli, kada su dobili odobrenje za financiranje 
od strane Europske komisije, ostajali  su raditi ili ih  se uzeo  putem  natječaja   za taj 
određeni period koliko  traje projekt iza taj specifičan projekt rade na projektu.. I to je već 
vjerojatno  stotinjak mladih  iz Istre koji  imaju gdje  raditi i rade  na projektima  Europske 
unije. 

Ono što smo godinama upozoravali  sada vidimo da dolazi  na naplatu. Mi  plaćamo 
cijenu  zbog toga  što smo uspješni, plaćamo cijenu  zbog toga što  kandidiramo jako puno 
projekata i puno projekata prolazi i mi nemamo više od kuda financirati  te projekte, tako  da 
mislim da će tih milijun kuna koji je  dodatno izdvojeno za ovaj fond  će itekako značiti za  
jednu  premošnicu u ovoj godini.     

Na kraju jednu  stvar koju nisam mislio reći, međutim, pošto su bila sva ova zbivanja 
danas u  našij Vijećnici mislim da trebam reći. Bila je jedna inicijativa prilikom  donošenja 
Proračuna koja je bila  od  strane kolege iz  oporbe da se  uvede testiranje  na droge u 
Istarskoj županiji, znači da mi svi vijećnici  prođemo test droga. Mi smo predlagali  da se isto 
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tako paralelno radi i test na alkohol. Mislim da je gospodin Radin bio  predlagao da to bude  
prilikom ulaska i izlaska iz  Vijećnice. Ja  bih s tvarno zamolio  Župana da u  slijedećem 
razdoblju prilikom slijedećeg  rebalansa Proračuna to, vjerojatno nisu toliko velika  sredstva, 
ali sigurno bismo  otklonili više  te priče  u medijima, a s druge  strane  vjerojatno  bismo 
izbjegli ovakve situacije da zbog   nekakvih čudnih okolnosti  moramo prekidati sjednice itd. 
Znači, to  bismo  na taj  način zaštitili  sebe i dignitet ove  Skupštine. Mislim da taj novac ne 
bi  loše utrošen. 

 
PREDSJEDNIK, kaže da  ne zna što bi mu  rekao. Reći  ću  hvala na izlaganju, osim 

za  kraj, ja se osobno  ne slažem, moram priznati, ali u  redu, ako se  time složimo onda 
ćemo  to uvesti.  

 
EVELINA  BIASIL BRKLJAČIĆ , (Klub vijećnika HSU-HSLS), noi volevamo indicare 

il nostro appogio  al bilancio perche  abbiamo riconosciuto specialmente senssibile  e anche  
ci  congratuliamo  con chi lo ha  compilato per aver messo quelle indicazioni  e quelli  appogi  
al'economia. 

  
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, (pojedinačna rasprava), (IDS), se želi samo kratko 

osvrnuti na dio Proračuna  koji se odnosi  na izmjene i dopune Proračuna, razdjel zdravstva i 
socijale. Ističe da joj je vrlo drago što su sredstva za ove namjene   povećane. Svjedoci  smo  
činjenice da nam se državi dešavaju upravo suprotne situacije. Smanjuju se razina socijalnih 
prava. Čuli smo i od  dr. Irene Hrstić o smanjenim limitima u zdravstvu, a ovo povećanje u 
okviru ovog razdjela je  mislim izuzetno značajno za našu  županiju, pa ističem ponovno  
činjenicu koju je ministar Ostojić istaknuo kupnju   CT-e uređaja koji je izuzetno značajan i  
mislim da se u Vijećnici osjetio konačan jedan optimizam i po pitanju  Pulske bolnice i zato  
ću podržati ovakve izmjene i dopune  Proračuna  Istarske županije.    

 
PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje odvojeno na glasanje točku  6.a i b), te 

nakon glasanja utvrđuje da je  Skupština sa 34 glasova «ZA», bez  glasova «PROTIV» i bez  
«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela 

a)  
              IZMJENE I DOPUNE 

 
          Proračuna Istarske županije za 2014. godinu, 
b) 
                                     O D L U K U 
 
o izmjeni i dopune Odluke o izvršavanju Proračuna Istarske županije za 2014. 
godinu, 

 
AD - 7 Prijedlog  Rješenja o imenovanju ravnateljice  IKA-e – 
            Istarske kulturne agencije – Agenzia culturale Isriana 
  
Kraće uvodno obrazloženje za ovu točku dnevnog  reda je dao  VLADIMIR 

TORBICA, pročelnik Upravnog odjela za  kulturu Istarske  županije, rekavši  da je  
dosadašnja  ravnateljica  gospođa Tajana Ujčić  otišla  na novo radno mjesto u Zavičajni 
muzej Rovinjštine i nakon toga je to radno mjesto  ravnateljice Istarske kulturne agencije 
ostalo ispražnjeno. U skladu vašom odlukom imenovali smo Povjerenstvo u kojem su bili 
gospođa Manuela Hrvatin, viša savjetnica  za međunarodne odnose u Istarskoj županiji, 
Darko Komšo, ravnatelj Arheološkog muzeja  Istre i Vladimir Torbica. Nakon toga  smo 
prema zakonu proveli čitavu proceduru, objavljen je javni poziv, na javni  natječaj javile su se  
4 osobe, to su Snježana Matejčić iz  Poreča, Aleksandra Vinkerlić iz  Poreča, Kristijan Nemet 
iz  Novigrada, te Branka Benčić sa Zagrebačkom adresom, a inače iz  Pule. Kako su svi oni 
zadovoljavali  uvjetima  koji su bili propisani u natječaju  pozvali smo ih  na razgovor, na 
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intervju. Tijekom tog  razgovora  svima su postavljena  5 pitanja, od toga 3 na hrvatskom, 
jedno  na talijanskom i jedno pitanje  na engleskom jeziku, kako bismo se uvjerili na koji  
način komuniciraju, kako je  njihovo znanje pojedinog jezika i  nakon toga  smo razgovarali o 
planu  rada Istarske kulturne agencije, koji su bili  dužni  također dostaviti u  natječajnoj 
dokumentaciji. Nakon svega što je učinjeno  jednoglasno vam predlažemo da nova  
ravnateljica  Istarske kulturne agencije  bude Aleksandra Vinkerlić. 

  Koji je  razlog  za  to. Aleksandra Vinkerlić prema nama na neki  način najbolje 
pokriva ono područje  IKA-e  koje je do sada bilo nedovoljno  pokriveno ili  nedovoljno 
odrađeno. Gospođa Vinkerlić je profesor  likovne kulture. Međutim, ono što je puno  važnije 
je što ima znanja vezano za  funkcioniranje sustava, jer je i  muzejski  kustos, ali ono što  nas 
jer na neki  način najviše ponukalo  da predložimo  nju od onih kandidata koji su svi jednako 
kvalitetni, kao i njihovi programi, bilo je to što ona dolazi iz  civilnog sektora, što je  radila  5 
godina u  Gongu i što je  nakon toga, nakon što je  Područni centar Gong za  Rijeku  
zatvoren, pokrenula  Udrugu  Delta, koja i danas postoji i  je u vrlo kratkom vremenu, svega 
godinu dana, uspjela je umrežiti, zaposliti  dvije osobe, naravno, sa sredstvima iz  različitih 
fondova i   na neki  način pokrenuti  rad tog  civilnog  sektora. Obzirom da je  naša namjera 
kao Upravnog odjela za kulturu da Odjel  bude okrenut prvenstveno prema  institucionalnoj 
kulturi, a da Istarska  kulturna agencija bude  financirana iz europskih  fondova, a okrenuta 
prema vaninstitucionalnoj kulturi, smatrali smo da jedna takva osoba koja dolazi iz  civilnog  
sektora je  najprikladnija za to.  Ona je predstavljena, obzirom da  trenutno imamo javne   
rasprave o Istarskoj kulturnoj strategiji, na neki  način imenom i prezimenom i u  Rojcu i u 
drugim gradovima i taj prijedlog je, barem nazovimo je  tako, među pripadnicima 
vaninstitucionalne kulture, dočekan sa odobravanjem, pa mi je drago što i to  znači, ja se 
nadam da smo pogodili i da smo predložili osobu koja  će  dobro obavljati ovaj posao. S  
time, naravno, i s time  završavam, moram reći da  ćemo iskoristiti zakonsku mogućnost  da 
ona  bude imenovana na 4 godine, ali s probnim rokom od  6 mjeseci. Ja se iskreno nadam 
da neću morati za  šest mjeseci  vam predložiti novi  natječaj.  

 
Pošto se nitko nije javio za  raspravu PREDSJEDNIK zaključuje raspravu  i daje na 

glasanje Prijedlog  Rješenja o imenovanu ravnateljice Istarske kulturne agencije u osobi  
Aleksandre Vinkerlić, te nakon glasanja  utvrđuje da je  Skupština sa 28  glasova  «ZA», bez  
glasova  «PROTIV» i  bez  «SZDRŽANIH»  glasova, donijela  

 
       R J E Š E N J E 
 
o imenovanju  ravnateljice  Istarske kulturne agencije  
(Alesandra Vinkerlić) 
Čestita  i  želi joj uspješan rad.  
 
AD – 8 Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o provedbi 
             Operativnog plana aktivnosti Plana za zdravlje Istarske 
             županije za 2013. godinu 
 
Prezentaciju za ovu  točku  dnevnog  reda je dala SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, 

pročelnica Upravnog odjela  za zdravstvo i socijalnu  skrb. 
Operativni plan aktivnosti na Planu za zdravlje Istarske županije za  2013. godinu 

vijećnici imaju  na tabletima. Materijal u tiskanom obliku podijeli  smo zato što smo smatrali 
da je dobro da imate  uvid u  rad na Planu za  zdravlje koji je u  Istarskoj županiji započeo  
2005. godine i sa istim prioritetima trajao u jednom ciklusu do  2012. godine.  

 Uz Izvješću o kojem ću vam večeras govoriti,  važno je da se prezentira Izvješće o 
realizaciji Proračuna Istarske županije, jer  se  zapravo  radi o raspodjeli novca po 
korisnicima raznih aktivnosti. Mislimo  da je dužnost podastrijeti Izvješće sa informacijama i 
potvrde o provedenim aktivnostima, postignutim rezultatima, utrošenim financijskim 
sredstvima, kako  u nekom zajedničkom općem dijelu Plana, tako i po pojedinim  prioritetnim  
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područjima., a njih ima 9. Na kraju  Plana dana je kratka informaciju o  onome što više nisu  
županijski prioriteti, nego su oni bili  to do  kraja 1912. godine, ali ih i dalje pratimo  da ne 
bismo u  ranom otkrivaju   raka  dojke  pali ispod  standarda što smo ga dostigli prije  toga. 
Dat je kratak osvrt na projekte koji su odabrani  na javni poziv temeljem javne prijave, ali 
ovog trenutka  nisu  županijski prioriteti. 

Ono što općenito  želimo  reći, upoznavajući vas sa Izvješćem, je da  smo tijekom 
2013. godine oko ovih novih  županijskih prioriteta okupili nove suradnike partnere. Morali 
smo  naći  nove organizacije i nove ljude s kojima ćemo  surađivati na realizaciji Plana za 
zdravljen.  

U plan je ukupno uloženo oko  11.500.000,00 kuna, od  čega iz  Proračuna  Istarske  
županije 74 %, a iz IPA ADRIATIC FONDA  26 %.  U  2013. godini osim intenzivnog  
dosadašnjeg  rada na zdravstvenom planiranju počeli smo provoditi i takozvano socijalno 
planiranje.  

Ono što su naši problemi, teškoće u  ovom trenutku  našega rada, je  činjenica   da 
nam nisu za sve prioritete podjednako  dostupni resursi. Naime, za  rješavanje problema u  
ranim intervencijama ili u nekim prioritetima mi naprosto u Istarskoj županiji ovog  trenutka 
nemamo  dovoljno razvijene resurse kao na primjer za  skrb o starijima ili za  neke druge. 

Vidimo  nedostatke u našoj  suradnji sa jedinicama lokalne samouprave i potrebno je 
to unaprijediti. 

Suradnja  sa drugim sektora  obrazovanja, pa i  gospodarstva, socijalne skrbi  i 
komunalnog uređenja, svakako je potrebno. 

Ono što  nam se isto  kroz Plan za zdravlje  čini i događa, istina je, zbog  niza  
restrikcija u  sustavu zdravstva i sustavu socijalne skrbi, često samo gasimo vatru ili 
kompenziramo gubitke, a željeli bismo djelovati puno  razdvojeno.. 

  Jedan od  naših prioriteta je  mentalno zdravlje djece i mladih.  Ja vam neću  čitati, 
na svakom  slajdu možete primijetiti koliko novaca za pojedini prioritet iz  Proračuna u 2013. 
godini je bilo izdvojeno. I imate nekoliko ilustracija i sličica na svakom slajdu  tko su nam bili 
suradnici.  

Što se   mentalnog zdravlja  tiče to je sigurno područje koje iziskuje  našu   posebnu 
pažnju . Rezultati provedenih istraživanja pokazuju da se mladi susreću s brojnim teškoćama 
koje  spadaju u područje mentalnog  zdravlja. I  ne više ovisnost o drogama, koja se na 
sjenici  Županijske  skupštine često spominje, koja je  relativno stabilna u našoj  županiji, ali 
zato mladi  iskazuju simptome, kao što su depresivnost, akcioznost,  psihosomatski  
poremećaji, nasilno ponašanje i slično.  

Ono što  radimo  sa preventivnim programima ovog   trenutku je zapravo obuvat od  
nekih  950 do  1000 korisnika i njime nismo  zadovoljni, jer ne pokrivamo  potrebe u dovoljnoj 
mjeri.     

Kada govorimo o podršci obitelji, što je  naš  drugi prioritet, tu zapravo  djelujemo u 
dva glavna  smjera ili segmenta. Kroz niz programa želimo djelovati  na osnaživanje  funkcije 
roditeljstva. Dakle, pomoći roditeljima da što bolje i što  zdravlje i što uspješnije odgajaju  
svoju  djecu i  budu zadovoljni  svojom roditeljskom funkcijom. 

 A drugi cilj  našeg djelovanja je rad i  poticanje  rada i  podrške rada Savjetovališta, 
dakle, za one korisnike, one obitelji koje već imaju  neke  konkretne probleme vezane možda 
uz  nasilje, uz  alkoholizam ili  neke druge probleme. 

 I u  segmentu  podrške obitelji, naravno, da nam izostaje sa ukidanjem Obiteljskog  
centra, također jedan važan resurs.  

Rane intervencije kod  djece sa neurorizicima i  razvojnim teškoćama mogu u velikoj 
mjeri spriječiti  nastanak nekih budućih problema  sa zdravljem  ili sa mogućnošću zdravoga  
života. Zbog toga je  jedan od  naših prioriteta razvijanje  usluga rane intervencije koje u 
našoj  županiji  ne  postoje u dovoljnoj mjeri, postoje djelomične na nekoliko mjesta,  no, 
generalno su  nedovoljno razvijene. Puno ovdje  vidite  da smo u neke prostore ulagali, 
recimo, u Centar za rehabilitaciju  na Verudi. Radili smo  i  opremali smo senzornu sobu za  
kvalitetniji rad sa djecom.    
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Kod  prioriteta vezanog  za starije i skrb o starijim i nemoćnim osoba, kao što znate mi 
smo imali  2013. godine oko 576 korisnika  smještenih u 4 doma kojima je  Istarska  županija 
osnivač. Od ta 4 doma barem je radilo nove razvojne projekte, izrađena je projektna 
dokumentacija za dogradnju domova u  Puli, Raši i Rovinju. I nismo  stali, jer  obično i to 
pitate nas, na toj projektnoj dokumentaciji, nego ona je  aplicirana za  korištenje strukturnih 
fondova preko Ministarstva socijalne skrbi i svi se ti projekti  nalaze  na tim listama. 

Naši domovi daju i izvaninstitucionalne usluge za približno  200 korisnika, a  svi ostali  
pružatelji daju izvaninstitucionalne usluge za  još  jedno 265 korisnika. 

Prioritet osoba  s invaliditetom obraća se različitim  kategorijama i onim sa  tjelesnim i 
onim  sa mentalnim osjetilnim ili drugim oštećenjima. Tu  nam je jako važno raditi na  
dostupnosti i teritorijalnoj  ujednačenosti usluga  koje tim ljudima pružamo. To nije uvijek lako 
u  Istarskoj županiji gdje ima puno malih  naselja, gdje je  loše organiziran javni prijevoz, gdje  
jedinice traže usluge za  svoje  korisnike na  svom terenu itd.. 

Nastojimo  utjecati  na uvjete u okolišu da bismo osobama s invaliditetom osigurali 
veću  mobilnost i komunikaciju, otklanjamo  arhitektonske barijere, uvodimo određena   
pomagala. Jednu sliku tu vidite pristupačnost baš u ovom objektu u  Pazinu. 

Nastojimo isto tako socijalnu uključenost osoba s invaliditetom podržati u smislu 
njihovog osposobljavanja  za zapošljavanje.      

Kardiovaskularne bolesti neću puno govoriti, jer to ste već i od  Župana čuli. Ponosni 
smo što provodimo  projekt FLAVIOR  YOR  HARD koji se financira iz  Fondova Europske 
unije i gdje  novcima  dosta medicinske  opreme nabavljeno za u bolnicu i za domove  
zdravlja. Ali ponosni smo i na lokalne preventivne programe koje  rade naše organizacije i  
naše udruge. Potrebno je i ovdje postići veći obuhvat korisnika. 

Rak debelog crijeva naš slijedeći prioritet  zapravo  doživljava i  nastavlja  se na 
Nacionalni program  ranog otkrivanja  raka  dojke. Tu nam je problem jako mali odaziv 
korisnika koji budu osobno pozvani na te programe. Zbog toga  Zavod za javno zdravstvo  i 
suradnici rad niz   akcija osvještavanja. Nadam se da ste svi vidjeli i onaj model debelog  
crijeva na napuhavanje da bi  ljudi  što više   tome  se odazvali. Dakle, oko  14, 20 % nam je 
odaziv  na te programe. Ranog otkrivanja  raka debelog crijeva. 

Palijativna  skrb je također  bila ovdje  više puta  spomenuta  večeras. Ono što mi 
radimo jest razvoj jednog jedinstvenog modela palijativne  skrbi. I mi od nikog drugog  to ne 
kopiramo i kao što vidite za sada smo prilično uspješni, posebno u  radu mobilnog 
palijativnog  tima, koji je prošle godine preko 1.200 kućnih posjeta napravio. Također  
posudionica  pomagala se pokazalo kao izuzetno  potrebno. Prošle godine smo nabavili  i 
oko  140 pomagala onih  najtraženijih antidebikubitalnih  madraca. 

Naš zadnji prioritet vezan je uz  zaštitu zraka gdje  zapravo  Zavod za javno zdravstvo  
kontinuirano  provodi programe praćenja  kvalitete zraka, ali u  2013. godini uveo kao 
inovaciju  i praćenje  peludi na području   Grada Pule, odnosno uveo je  peludnu prognozu  
za  Pulu, a to na inicijativu  alergologa i liječnika koji  su  na problem povećanog broja 
alergija  ukazali. .   
 Ja  se izvan prioriteta neću više osvrtati na drugi dio Plana, odnosno  Izvješća o 
Planu, pa na raspolaganju smo vam  za  pitanja.   
 I  ako smijem, predsjedniče, još samo dodati, 18.05.2014. godine u  nedjelju  
organiziramo manifestaciju u sklopu Plana  za  zdravlje «Hoditi i zdravi biti». Svi krećemo u  
šetnju po  Gradu Puli  u 10,00  sati  ispred Arene. 
 
 PREDSJEDNIK,  zahvaljuje  pročelnici i kaže da joj je pustio  malo  duže vrijeme 
za  izlaganje, jer  misli da je tema interesantna, ali  moli  predlagatelje da se i oni drže 
vremena  koje  je  predviđeno Poslovnikom za izlaganja. Očigledno  da vam to vrijeme često  
fali, pa ćemo  morati neke  zahvate u Poslovniku  napraviti za  neke stvari, eventualno 
Poslovnik korigirati.. 
  
 Za raspravu u ime Kluba vijećnika  IDS-HSS-Zeleni  javila  se  vijećnica  
ALEKSANDRA ĆAKIĆ  KUHAR, koja  u ime Kluba  podržava Izvješće koje je upravo 
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podnijela  pročelnica   Sonja  Grožić – Živolić, te  da želi pohvaliti  kako pročelnicu, tako i rad 
tima za  zdravlje. Smatra da su u Izvješću  transparentno navedene sve provedene aktivnosti 
u protekloj godini i  vidjelo se da ih je bilo  nogo. Isto tako su  transparentno  navedena sva 
utrošena  sredstva iz  Proračuna  Istarske  županije.  
 U provedbi Plana za  zdravlje  korišteni su i svi  resursi  Zajednice. Dakle, ne samo  
županijske ustanove već i organizacije civilnog  društva koje  su važan sudionik u provođenju  
županijske  socijalne  politike. Mislim da je upravo uključivanje  svih sudionika  u sve  faze 
Županijskog  planiranja značajan  doprinos  ovog Plana i  jedan model i način rada koje  
slijede i druge  županije u  Hrvatskoj.  
 Novina iskoraka u ovom  Izvješću je i jednoobraznost, odnosno  učinjen je  određeni 
pomak u smislu ujednačavanja  samih  dijelova  Izvješća. Tako da je  preglednije i lakše za  
čitati i u tom  smislu izražavam pohvale gospođi  Sonji  Grozić  Živolić.  
 Ono što je problem i što  čini ovaj posao izrazito  teškim       su  česte promjene 
zakonske regulative i česta smanjenja prava u zdravstvu i prava u socijalnoj skrbi. Vidjeli ste  
i  čuli ste puno o  ukidanju  Obiteljskog  centra, nažalost, vjerojatno su i bitne promjene u 
samom sustavu  socijalne skrbi, koji  na taj  način otežava  ovu  razvojnu komponentu  same 
županijske socijalne  politike. Dakle, ukratko pohvala pročelnici na  iznesenom  Izvješću. 
 
 Pošto se više  nitko  nije javio  za  riječ PREDSJEDNIK zaključuje  raspravu i daje  na 
glasanje  Odluku  o prihvaćanju  Izvješća o provedbi  Operativnog plana aktivnosti  na  Plana 
za  zdravlje  Istarske županije za  2013. godinu, te  nakon glasanja utvrđuje da je  Skupština 
sa 30  glasova  «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i  bez  «SZDRŽANIH»  glasova, donijela  
     
     O D L U K U  
 
o prihvaćanju  Izvješća o provedbi  Operativnog plana aktivnosti Plana za  zdravlje 
Istarske županije  za  2013. godinu 

 
AD – 9 Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Prijedlog 
             godišnjeg izvještaja financijskog plana ŽUC-a Istarske 
            županije za 2013. godinu 
 
 Skupština je  bez  rasprave sa  29  glasova  «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i  
bez  «SUZDRŽANIH»  glasova, donijela 
 
    Z A K L J U Č A K 
 
o davanju suglasnosti na Prijedlog godišnjeg izvještaja financijskog plana ŽUC-
a Istarske županije za 2013. godinu 
 
AD – 10 Prijedlog Odluke o donošenju Rudarsko geološke studije 
               potencijala i gospodarenja mineralnim sirovinama Istarske 
                 županije 

 
PREDSJEDNIK, konstatira  da sjednici  prisustvuje i Željko Dedić, iz Hrvatskog 

geološkog Instituta, koji će se pridružiti obrazloženju  Rudarsko geološke  studije. 
  

Uvodno obrazloženje za ovu točku dnevnog  reda je dao  ALEN DAMIJANIĆ, 
pročelnik Upravnog odjela za gospodarstvo Istarske  županije,  a potom daje  riječ  Željku  
Dediću. 

Navodi  put  od preko godinu i pol dana u  kojem je raspisan natječaj, izabran 
Hrvatski  geološki  institut, koji je radio većinom sve ostale  studije  u  Republici  Hrvatskoj, 
anketirali sve općine i gradove, razgovarali sa većinom   koncesionara, sa nevladinim 
udrugama, imali dvije javne rasprave, jednu  3. prosinca 2013. godine, nakon toga  mjesec 
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dana još  sastanaka i sa udrugama i sa građanima. Nakon toga imali još jednu  javnu  
raspravu s predstavnikom Ministarstva  gospodarstva RH, 13. veljače 2014. godine. Sve 
ukupno dobiveno je  10  upita od kojih 4 iz  nevladinih  udruga, 4 iz  samih  kamenara to jest  
koncesionara, svima  pismeno odgovorili. Bilo je mnogo dijaloga, mnogo razgovora oko ove  
važne teme, oko  ovog  važnog  rudarskog sektora. Vijećnicima je dostavljen  link, nažalost, 
nije se mogao dostaviti  prijedlog u pisanom obliku, jer je to  prevelik trošak. 
  

ŽELJKO DEDIĆ. iz Hrvatskog  geološkog  Instituta, Zagreb,  naglašava da će ukratko 
pokušati prezentirati  Rudarsko geološku  studiju,  bogatstvo mineralnih  sirovina koje  Istra 
posjeduje, te na neki  način  kako bi  trebalo promišljati u upravljanju prostorom to jest 
gospodarenjem mineralnim sirovinama. 

Naručitelj  studije je  Upravni odjel  za  gospodarstvo  Istarske županije. Izvršilac je 
Hrvatske geološki institut, Zavod  za mineralne sirovine. 
 Sama studija ima dva dijela. Sastoji se od  tekstualnog i od grafičkog  dijela i stručni 
dio koji se može implementirati u Prostorni plan Istarske županije. 
 Najvažniji  su  elementi pregled mineralnih  sirovina, dakle, dali  smo kompletnu  
klasifikaciju koje sve mineralne sirovine  se nalaze u prostoru  Istarske  županije. Radili smo 
analize prostorno planske dokumentacije, utjecaja  eksploatacije , mogućnosti korištena EU  
fondova, razne stvari. 
 U Zaključku je  najosnovnije u  biti 7.5 poglavlje koje se odnosi  na mineralne sirovine  
te njihovu  valorizaciju. Dakle, već napomenuti, disk projekti , literature, te grafički prilozi. 
  
 Zašto se  studija  radila, koja je  svrha studije ? Zato što  svoja uporišta ona nalazi u 
strategiji gospodarenja mineralnim sirovinama  to jest u  članku 6. i  članku  7. koji pobliže 
definira zbog  čega su jedinice  regionalne samouprave dužne izraditi ovakve  strateške 
dokumente. A ono što je osnovno je  to da se pokuša sa ovakvim jednim dokumentom u biti 
osigurati to jest rezervirati prostor za  istraživanje  eksploatacije mineralnih   sirovina u  
državi. U tom smjeru idu i novi  Zakon o prostornom uređenju u  članku  67. koji je uz  sve 
one  ostale zone poljoprivrednih površina definirao zone za istraživanje eksploatacije 
mineralnih  sirovina.  
 Da  bi se uopće napravila  karta geološke potencijalnosti bilo kojeg prostora, pa  tako 
i Istarske županije, bitno je  izraditi geološku kartu određene regije, u ovom  slučaju je ona  
rađena u mjerilu  1: 100000  da se može uvrstiti u  Prostorni plan  županije. Također mi smo   
sa tom  geološkom kartom povezali kompletnu  našu bazu mineralnih sirovina u Istri, koja je  
prebogata sa rudarenjem u  svojoj povijesti, tako da ovdje su prikazane mineralne sirovine 
koje smo zatekli, koje  su tu u Istri, to  je boksit, kao i metalna mineralna  sirovina, koja  je 
iscrpljena u velikim količinama. Međutim, danas ima nešto sitne eksploatacije, postoje 
određena jalovica u kojima se nalaze  tko  neki  strateški  elementi koje Europska unija u 
zadnje  vrijeme dosta insistira  na njima, dosta ulaže sredstava  u  razradi takvih planovi. 
Zatim AG-e i tehnički  kamen koji su prebogati, kroz to se vidi po  broju eksploatacijskih  
polja, istražnih prostora. Ovdje bih  posebno naglasio  karbonatnu sirovinu za industrijsku 
preradu. To su  najčešće ili  dolomiti ili  vapnenci  vrlo visoke  čistoće, bez primjesa, koje  
imaju  vrlo, vrlo  široku primjenu u  raznim industrijama, u prerađivačkoj industriji, u  
prehrambenoj industriji itd., te kremeni pijesci. Nažalost, eksploatacija kremenih  pijesaka i 
obrada kremenih pijesaka je  zaustavljena 1999. godine, mislim od  poduzeća Itong, ali i 
dalje  postoji, dakle, utvrđene su bilančne rezerve u  vrijednosti od  1000 milijuna tona, što je  
stvarno impresivno.  

Na karti su prikazane  ugljeno bitumene stijene, geotermalni izvori, uran,  sve plava 
ležišta koja  se nalaze na terenu, međutim, oni nemaju  neku značajniju  mogućnost 
eksploatacije. osim ugljena koji se ipak nalazi dosta duboko, trebalo bi  ići po njega. 
Prikazana su na karti  u biti polja ležišta mineralnih sirovina. Sve je to priloženo unutar 
Rudarsko geološke studije.  Naglašava prostor kremenih  pijesaka koji je interesantan. 
Također i  energetsko mineralne sirovine koje  su obrađene u studiji. U prostoru 
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epicentralnog pojasa i dijelom teritorijalnih  voda  se nalazi 11 platformi u kojima se u ovom  
trenutku  eksploatira plin. 
 Na temelju obilne građe i litoloških  karakteristika  pristupilo se izradi karata 
potencijalnosti, mineralne sirovine koje  nalazimo na  području  koje sam upravo napomeno. 
Međutim, da bismo izradili kartu ograničene geološke  potencijalnosti, koja bi isključila one 
dijelove koje  u ovom trenutku koriste ostali korisnici prostora, morali  smo na to  primijeniti 
minimalna zakonska  prostorno planska  ograničenja. Tu možemo vidjeti koja  je tu  cestovna 
infrastruktura, željeznica, zaštićeni obalni pojas, zone sanitarne zaštite prve i  druge zone, te 
udaljenost građevinskih objekata. Ovdje smo stavili  aproksimativno, da li je to  200 ili  500  
metara, to je ono o  čemu  ćete vi  vjerojatno odlučivati. Ovako izgleda jedna karta (pokazuje) 
onih  dijelova  u kojima  ne bi  trebalo biti  eksploatacije mineralnih sirovina. A ovo je  karta 
koju  sada preklapamo, dakle, osnovne  geološke potencijalnosti, te nakon korištenja 
određenih  alata dobivamo one prostore koji  bi se  trebali implementirati u Prostorni plan  
Istarske županije i trebale biti  zone za istraživanje eksploatacije mineralnih sirovina. Prema 
podacima praktički vidimo neiscrpne dijelove  potencijalnosti  tehničko građevinskog  
kamena, arhitektonskog kamena , dok su ostali ipak malo manji.  
 Zaključno  bih  napomenuo da je rudno blago prema određenim člancima u Zakonu o  
rudarstvu i prema Strategiji  gospodarenja  mineralnih sirovina, mineralna sirovina u  biti 
rudno blago koje  predstavlja  resurse koje  trebamo koristiti, kvalitetno  valorizirati  te održivo 
upravljati sa njima. 
 Sve je to  dopunjeno , da ponovim još jedanput, u  člancima 6. i 7. Zakona o 
rudarstvu, te imamo naznake i daljnjeg prepoznavanja  važnosti   mineralnih sirovina, koje  
se nalazi u  Zakonu o prostornom planiranju, članak  67. koji  definira  te zone. 
 Međutim, još bih  zaključno htio  napomenuti, ono  što   smo rekli dok smo  razrađivali 
ovu studiju, da je ovo  jedan osnovni, u biti temeljni dokument, na kojem tek treba dalje  raditi 
da bi se unutar ovih prostora što  kvalitetnije odredile pozicije koje bi bile  najinteresantnije  
za  eksploataciju, ali i za održivo  gospodarenje. U tu svrhu  trebalo bi još  izvesti određene   
dodatne analize,   tako zvane multikriterijske analize, koje bi uključile različite varijable, te u  
tom trenutku kada bismo dobili takve analize imali bismo  jedan moćan alat kojim  bismo 
mogli  kvalitetno i održivo upravljati ovim prostorom. U  tom smjeru idu i europske  direktive i 
europske politike, tako da su izrađeni  različiti mineralni planovi,  gdje bih  posebno 
napomenuo  Austrijski mineralni plan, koji je jedna posebna priča, ali jako interesantna, na 
koji  način su oni u  biti dobili te zone, gdje su uključili različite varijable, samo  ću  
napomenuti jednu od  njih, čak jedan interesantan otok mineralnih  sirovina, u njihovu  
državu,  te Švedski mineralni plan. Englezi dosta  rade na  tom polju. Dakle, to je nešto  sa 
čime bi se u budućnosti  trebalo  pozabaviti, međutim, za  početak osnovni temeljni 
dokument koji  smo ovdje  napravili je  nešto što je  neophodno da postoji u Prostornom 
planu Istarske županije.         
 Zahvaljuje se Upravnom odjelu  za gospodarstvo Istarske  županije i Ministarstvu 
gospodarstva RH, svima onima u biti koji  su sa svojim sugestijama pomagali, obogatili naše  
podatke, a i samu Rudarsko  geološku  studiju, koncesionarima, ekološkim nevladinim 
organizacijama, koji  su odgovarali  na anketne upitnike. 
 
 PREDSJEDNIK, zahvaljuje  gospodinu Željku Dediću i  cijelom timu koji je radio  na 
Rudarsko  geološkoj studiji, kao  i nadležnom pročelniku Alenu Damijaniću  i Upravnom 
odjelu  za gospodarstvo IŽ. 
 
 Za pojedinačnu  raspravu su se javili vijećnici Josip Anton Rupnik i  Osman Dželil. 
 
 JOSIP ANTON RUPNIK, (Zeleni),  naglašava da je  poodmaklo  vrijeme, da se o 
studijama ne raspravlja  u ovo doba, jer treba puno učiti, puno proučavati i imati  strpljenja  
da se nešto  nauči.  
 Studija svakako ima svoje pozitivne vrijednosti što se dao  neki prikaz o tome,  ali da 
bi htio podsjetiti da se i prije 5 godina imala  studija koju  je radio Rudarski  fakultet u 



47 

 

Zagrebu,  ali  nažalost ta studija nikada nije došla na sjednicu  Županijske  skupštine da se o 
njoj  raspravlja.   
 Naš je prijedlog kroz ove  studije, kao  baze  za  raspravljanje, a što smo već na našoj  
Županijskoj  skupštini donijeli odluku, da udaljenost kamenoloma od  naselja treba  biti 
minimum 500  metara. Ja bih to  čak korigirao, pa  bih rekao da to važi kada se vadi tehnički 
kamen, da nema miniranja, a kada se radi o građevinskom tehnikom kamenu , kada se vrši 
miniranje, udaljenost bi čak trebala  biti jedan kilometar. Zašto ? Moram reći  da smo na 
žalbu naših  građana u Istri obišli skoro sve kamenolome u Istri. Doživljavali  smo  da su kod 
miniranja i u dosta udaljenim kućama  od kamenoloma tresle se lampe,  tresli se zidovi, što  
je stvarno težak  osjećaj za ljude koji  tamo  žive. To je  neprihvatljivo. Moramo istaknuti da u  
Istri 50 % kamenoloma, kada se govori o  građevinsko - tehničkom kamenu, je previše. Niti  
županija, niti lokalna samouprava od njih  nemaju puno koristi, pogotovo kada se taj kamen 
izvozi na tuđe terene i kada se izvozi brodovima  se prikazuje da to nije puno, ali oni koji  se 
malo više razumiju  u težinu,   kažu  ni jedna pošiljka nije  pošteno odrađena, svaka skriva 
informaciju koliko je  stvarno kamena odvezeno, a činjenično je stanje da kao  županija i 
lokalna samouprava imamo vrlo malo koristi od toga.   
 Sugerirao bih  da se na temelju  studije napravi prijedlog što bi  trebalo ići  županiji  
na temelju dosadašnjih  razgovora. Do sada na sjenicama  odbora, možda posljednjih  10  
godina, nekoliko puta raspravu o tome i donosili neke zaključke, pa  bi te zaključke sa 
korekcijom  ugraditi ono što smo  svi odavna uočili da u kamenolomima građevinskog  i 
tehničkog kamena u  Istri ima previše i oni  donose više štete nego koristi  Istri. Čak smo  
dozvolili  da se ta područja  proglašavaju od interesa Republike  Hrvatske. Znamo da su se  
potencijalni kamenolomi  htjeli otvarati na vodo zaštitnim područjima. Stoga  bi  trebalo  
strogo označiti da se na vodo zaštitnim područjima ne mogu  i ne smiju otvarati kamenolomi. 
Prije 3 godine je  donijeta Uredba prema kojoj se u tim područjima zabranjuje vađenje 
mineralnih sirovina. Godine 2012. smo prihvatili  realizaciju projekta sađenja kestena u  Istri, 
a na istom području planiramo  da gradimo kamenolom. To je  nespojivo. 

 Smatram da na temelju  predloženog  dokumenta   tek sada treba početi  raditi  i 
organizirati  se da se konačno zauzmu stavovi, ali unaprijed bih htio dati do znanja da se 
smanjiti 50 % postojećih kamenoloma, koji se bave vađenjem  tehničkog i građevinskog 
kamena, a da ostane ono što  je tradicija  Istre,   arhitektonsko tehnički  kamen koji  se 
obrađuje, gdje  nema famoznih  miniranja i uništavanja  okoline, i da bude interes Istre.  Isto 
tako  tražimo  da i dalje ostane  na snazi postojeća Odluka da kamenolom bude  minimum 
500 metara udaljen od  naselja, a za  građevinsko  tehnički kamen, gdje  ima miniranja, da 
bude udaljenost i kilometar, jer smo   odavna upoznali da gospoda  koja  se bave vađenjem 
kamena na poštuju odluke na koji se način  trebaju  vršiti miniranja. 

Na sjednici  nadležnog Odbora  smo donijeli  zaključak  da treba formirati  Fond za 
saniranje kamenoloma. Predlažemo  da se na nivou  županije formira  fond da svatko  onaj  
koji se bavi vađenjem mineralnih  sirovina izdvaja  sredstva da se ti kamenolomi mogu 
kasnije sanirati, a  ne da se dešava da se,   kada se kamenolom iskoristi, proglasi  stečaj i  
da to ostane neriješeno.      
 Pored toga ni jedan kamenolom kod  nas u Istri nije zaštićen, što je vrlo opasno. 
Molio bih da tim putem krenemo, a da ovaj  dokument koji danas imamo, iako  je kasno, 
bude samo temeljni dokument  kao baza da možemo dalje  na njemu  raditi. 
 
 OSMAN DŽELIL, ( BDSH), zahvaljuje Josipu Antonu  Rupniku, koji je dao  uvod, a 
njegove  dvije  sugestije  odnose se na sanaciju kamenoloma koji u studijama nisu previđeni, 
a trebali bi biti  predmet sanacije . Pošto  je  obišao više  lokacija, takozvane  nesanirane i  
napuštene kamenoloma, a  tendencija je da će ih biti još  više, predlaže službama koje  će 
davati kamenolome u koncesije da razmile o tome da se priloži, prije korištenja kamenoloma, 
projekt sanacije određenog kamenoloma, da se preciznije odredi  kako se to može raditi. 

U nastavku kaže : Pošto sam prolistao njemačku  literaturu predlažem, ne da se 
otvori  Fond kako je gospodin Josip Anton Rupnik  rekao, nego da  firma koja radi iskope 
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otvori poseban račun sa koga  će se kamenolom sanirati kada se firma zatvori  ili prestane 
koristiti kamenolom, višak novca  da se vrati, ako je manjak  da se naplati. 

Drugo, kaže da je  na terenu primijetio da su ti kamenolomi  po  definiciji ustvari 
gradilišta, koja   imaju  ograde,  propusna  su za  ljude, za  stoku i za  divlje životinje, ali neka 
nisu  uopće osigurana ni fizičkim ogradama, ni  napisima i nekim   video nazorima, tako da 
se mogu imati  neželjene  posljedice, za što  treba nešto poduzeti..    
   Smatra da je studija  dobra, ali  neke se stvari  moraju još doraditi. 
  
 PREDSJEDNIK, naglašava da su  vijećnici uz zapisnike odbora, dobili prijedlog 
Zaključka koji je donio  nadležni Odbor, koji u biti, osim prvog  zaključka, se ne odnosi  na 
studiju, ali su  generalni prijedlozi  Zaključka koji se dalje prosljeđuju i kao što je vijećnik 
Josip Anton Rupnik rekao u daljnjem radu ti se zaključci ugrađuju u dokumente koji se budu 
donosili, a da se danas odlučuje o prihvaćanju  Rudarsko  geološke studije.   
 Daje na glasanje  Donošenje Odluke o Rudarsko  geološke studije i  gospodarenja 
mineralnim sirovinama Istarske županije, te nakon glasanja  utvrđuje da je  Skupština sa 27 
glasova  «ZA», bez glasova  «PROTIV» i  bez  «SUZDRŽANIH»  glasova, donijela 
 
     O D L U K U 
 
o donošenju  Rudarsko  geološke studije potencijala i gospodarenja  mineralnim 
sirovinama Istarske županije 
 
 Predlaže da se daljnje točke dnevnog  reda odrade bez uvodnih izlaganja, osim ako 
netko to izričito  traži, čime  su se vijećnici suglasili. 
  

AD – 11 Prijedlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o osnivanju 
              Javne ustanove "Zavod za prostorno uređenje Istarske 
              županije" 
 
Skupština je  bez rasprave sa 29 glasova «ZA, bez  glasova  «PROTIV» i  bez  

«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela   
 
    O D L U K U 
 
o osnivanju  Javne ustanove "Zavod za prostorno uređenje Istarske 
županije" 
 
 
AD – 12 Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu 
              financiranja decentraliziranih funkcija osnovnog školstva za 
             2014.godinu 
 
Skupština je  bez rasprave sa 26 glasova «ZA, bez  glasova  «PROTIV» i  bez  

«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela   
 
    O D L U K U 
 
o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija osnovnog 

školstva za 2014.godinu 
 
AD – 13 Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu 
               financiranja decentraliziranih funkcija srednjih škola i 
               učeničkih domova za 2014. godinu, 
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Skupština je  bez rasprave sa 29 glasova «ZA, bez  glasova  «PROTIV» i  bez  
«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela   

 
O D L U K U 

 
o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija srednjih 

škola i  učeničkih domova za 2014. godinu, 
 
AD – 14 Prijedlog Obavijesti o namjeri davanja koncesije u svrhu 
               gospodarskog korištenja pomorskog dobra radi obavljanja 
               djelatnosti uzgoja školjaka u Savudrijskoj vali 

 
Skupština je  bez rasprave sa 29 glasova «ZA, bez  glasova  «PROTIV» i  bez  

«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela   
 

O B A V I J E S T 
 

o namjeri davanja koncesije u svrhu gospodarskog korištenja pomorskog dobra radi 
obavljanja djelatnosti uzgoja školjaka u Savudrijskoj vali 

 
AD – 15 Prijedlog Obavijesti o namjeri davanja koncesije na 
               pomorskom dobru u svrhu gospodarskog korištenja morske 
               plaže u Funtani 

 
Skupština je  bez rasprave sa 30 glasova «ZA, bez  glasova  «PROTIV» i  bez  

«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela   
 

O B A V I J E S T 
 

o namjeri davanja koncesije na pomorskom dobru u svrhu gospodarskog 
korištenja morske plaže u Funtani 

 
AD – 16 Prijedlog Odluke o provedbi Programa praćenje kakvoće 
               mora za kupanje na plažama Istarske županije u 2014 
              godini, 

 
Skupština je  bez rasprave sa 30 glasova «ZA, bez  glasova  «PROTIV» i  bez  

«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela 
 
    O D L U K U   
 
o provedbi Programa praćenje kakvoće mora za kupanje na plažama Istarske 
županije u 2014. godini, 

 
AD – 17 Prijedloga Rješenja o imenovanju mrtvozornika na području 
               Istarske županije 

 
Skupština je  bez rasprave sa 31 glasova «ZA, bez  glasova  «PROTIV» i  bez  

«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela 
 
    R J E Š E N J E 

 
o imenovanju mrtvozornika na području Istarske županije 
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AD – 18  Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o 
                naknadi za rad županijskih mrtvozornika, 
 
 

Skupština je  bez rasprave sa 30 glasova «ZA, bez  glasova  «PROTIV» i  bez  
«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela 

 
    O D L U K U   

 
o izmjenama i dopunama Odluke o naknadi za rad županijskih mrtvozornika, 

 
AD – 19 Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na 
               prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Statuta Osnovne 
               škole Vitomir Širola – Pajo Nedešćina, 
 
Skupština je  bez rasprave sa 30 glasova «ZA, bez  glasova  «PROTIV» i  bez  

«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela 
 
    O D L U K U   

 
o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Statuta 
Osnovne   škole Vitomir Širola – Pajo Nedešćina 

 
AD – 20 Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti Lučkoj upravi 
              Pula na potpisivanje Ugovora broj:035-02/14-02/01 za 
              izvođenje podmorskih građevinskih radova na novom 
              obalnom zidu uz prometnicu Veli Vrh – Riječki gat u Puli 
 
U pojedinačnoj  raspravi po ovoj točki  dnevnog  reda sudjelovala je vijećnica 

MIRJANA GALO (SDSS), koja kaže da nadležno Ministarstvo daje  2.000.000,00 kuna za  
nastavak izgradnje pulske obale  i da je  šteta da Grad Pula  nije  raspoznao važnost tako 
jedne značajne akcije. Apelira na Župana da zamoli  Gradonačelnika  Grada Pule da se 
uključi u završetak lučke obale.  

 
TEDI CHIAVALON, (IDS), (ispravak krivog  navoda), misli  da nije  namjerno  

vijećnica  Mirjana Galo istupila, jer je upravo suprotno. Grad Pula  čini  sve da vrati Pulu 
moru. Svi planovi  Grada Pule, kako prostorni  planovi, idejni planovi, tako i planovi  koji se 
spremaju, idu u pravcu da se građani  Pule vrate moru, da se Riva  pretvori upravo u  
šetnicu, da saživi  sa gradom., što  do sada nije  slučaj. I upravo napori Lučke uprave 
zajedno sa  Ministarstvom i Gradom Pulom, idu u tom pravcu i glavnu  riječ imaju Grad Pula i 
Istarska  županija. Kandidirana  su sredstva koje je odobrilo nadležno Ministarstvo. Da nismo 
to kandidirali nikada Ministarstvo  ne bi  odobrilo ta sredstva. Nije se  Ministarstvo  sjetilo i 
pokucalo  na  vrata i  reklo  vi ste  lijepi i dragi, mi  ćemo vam dati  2.000.000,00 kuna, nego 
je vizija  razvoja  grada Pule da se krene u tom smjeru. I svi napori, kako financijski, tako i 
intelektualni u Puli  su usmjereni , ne ka  završetku, nego ka pretvaranu  Rive u nešto  što je 
zaista  posebno važno za  grad Pulu.  

Pošto se više nitko nije javio za riječ PREDSJEDNIK, zaključuje  raspravu i daje  na 
glasanje točku  20. dnevnog  reda, te nakon glasanja utvrđuje da je  Skupština sa 29  
glasova  «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i  bez  «SUZDRŽANIH»  glasova, donijela 

 
   Z A K L J U Č A K 
 



51 

 

o davanju suglasnosti Lučkoj upravi Pula na potpisivanje Ugovora broj:035-02/14-
02/01 za izvođenje podmorskih građevinskih radova na novom obalnom zidu uz 
prometnicu Veli Vrh – Riječki gat u Puli 

 
AD – 21 Prijedlog Zaključka o imenovanju Natječajnog povjerenstva za 
               provođenje javnog natječaja za imenovanje ravnatelja/ice 
               Muzeja suvremene umjetnosti Istre – Museo d'arte 
               contemporanea dell'Istria u Puli, 

 
Skupština je  bez  rasprave sa 30  glasova  «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i  bez  

«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela 
 
   Z A K L J U Č A K 
 

o imenovanju Natječajnog povjerenstva za provođenje javnog natječaja za 
imenovanje ravnatelja/ice Muzeja suvremene umjetnosti Istre – Museo d'arte  
contemporanea dell'Istria u Puli, 

 
AD – 22 Prijedlog Rješenja o imenovanju sudaca porotnika Županijskog 
               suda u Puli 
 
Predlagatelj za ovu točku dnevnog  reda je Komisija za izbor i imenovanja 
Za  suce  porotnike  Županijskog  suda u Puli  predlažu se : 
 

1. Anka Ritoša, iz  Medulin 
2. Karla Vergilio, iz  Premanture 
3. Aldo Sandrić, iz Pješčane  uvale 
4. Lara Bujić, iz  Pomera 
5. Željko Šugar, iz  Pule  
6. Hajda Markovć, iz  Pule 
7. Saša Drobnjak, iz  Pule 
8. Ksenija Juričić, iz  Pule 
9. Zorka   Šuran, iz  Pule 
10.  Ivan Čihor, iz  Pule 
11.  Marina Jambrošić, iz  Pule 
12.  Jasmina Kert, iz  Pule 
13.  Branka  Lalić, iz  Pule 
14.  Mirjana V. , iz Pule 
15.  Tomo Pogorilić, iz  Pule 
16.  Loredana Lazarić, iz  Pule 

 
Pošto  se više nitko nije javio za  riječ PREDSJEDNIK, zatvara raspravu  i daje na 

glasanje Prijedlog  Rješenja o imenovanju sudaca porotnika Županijskog  suda u  Puli, te 
nakon glasanja utvrđuje da je  Skupština sa 29 glasova  «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i  
bez  «SUZDRŽANIH»  glasova, donijela  

 
     R J E Š E N J E  

 
o imenovanju sudaca porotnika Županijskog suda u Puli 
(kako je nav edeno). 
 
  AD - 23 

a. Prijedlog Rješenja o razrješenju i izboru potpredsjednika Odbora 
za društvene djelatnosti 
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b. Prijedlog Rješenja o razrješenju i izboru člana Odbora za financije 
i proračun 

 
Skupština je  bez  rasprave sa  29  glasova «ZA»,bez  glasova  «PROTIV» i  bez  

«SUZDRANIH»  glasova,  donijela  pod 
 a. 
 
   R J E Š E N J E 
 

o razrješenju Sandra Jurmana i izboru potpredsjednika Odbora za društvene 
djelatnosti Mladena Premuža 
 b. 

   R J E Š E N J E 
 

o razrješenju Sandra Jurmana  i izboru člana Odbora za financije i proračun Mladena  
Premuža 
 
 Potom PREDSJEDNIK, kaže da mu je  žao što možda atmosfera nije bila  kako  
treba, ali kao  predsjedavajući  želi da  Skupština funkcionira  u  jednom ozbiljnom  tonu, bez  
nekakvih incidenata. Nada se da će se stanje ubuduće popraviti. Ističe da više neće tolerirati 
ispade i nedolične riječi  na Županijskoj  skupštini. 

Zahvaljuje  se vijećnicama i vijećnicima koji su  ostali  do  kraja na sjednici i za  
razumijevanje njega kao  predsjednika  Skupštine Istarske  županije. 

PREDSJEDNIK, zaključuje  sjednicu.  
 Sjednica je zaključena u  21,50  sati.  
 
 
 
ZAPISNIK VODIO :        PREDSJEDNIK: 
 
IVAN KLARIĆ                                                                    VALTER DRANDIĆ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


